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رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

انتخابات حماسه بود 
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مدیر گروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم :
صدای پای موج پنجم کرونا به گوش می رسد

  

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه کیفیت آب از نظر شوری 
و شیرینی ارتباط مستقیم با مصرف دارد، گفت: هر چه قدر مصرف آب بالاتر رود 
مجبور استفاده از منابع زیرزمینی هستیم که باعث افزایش شوری آب می شود. دکتر 
علی جان صادق پور  روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی استان که به ریاست 
مهندس سلیمان پور معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم برگزار شد با اشاره به 
کاهش 50 درصدی بارندگی ها در سال جاری نسبت به سال قبل گفت: ورودی آب به 
سدهای تأمین کننده آب شرب نیز با 40 درصد کاهش مواجه شده ضمن اینکه دمای 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: با از سرگرفتن ساخت 
علیرضا  می گیرد.  رونق  نیز  استان  گردشگری  سال،   ۶ گذشت  از  پس  قم  فرودگاه 
ارجمندی اظهار کرد: طبق رأی دادگاه تجدیدنظر پیمانکار سابق می تواند ساخت شهرک 
فرودگاهی را که شامل منطقه نمونه گردشگری طرلاب و فرودگاه  می شود را ادامه دهد. 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: تفاهم نامه ساخت فرودگاه 
در منطقه سلفچگان قم آذرماه ۱۳۸۹ بین شرکت ارم کیش و استانداری قم منعقد و 
عملیات اجرایی این فرودگاه نیز در بهمن ماه همان سال آغاز شد اما به دلایلی ساخت هر 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:

رشد مصرف باعث افزایش شوری آب می شود
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

ساخت فرودگاه گردشگری قم را رونق می بخشد 
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نماینده سازمان سنجش در قم  خبرداد:

رقابت بیش از 2۰ هزار دانش 
آموز قمی در کنکور سراسری 
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شگفت انگیز یا قابل پیش بینی؟

کابینه سیزدهم و انتظارات جامعه

چالش های پیش روی 
منتخبین شورای شهر قم 

توسعه بدون ارزیابی و یا با مطالعات ناقص در کنار رشد 
شتابان و افزایش چندین برابری جمعیت قم در نیم قرن 

اخیر فشاری وحشتناک و خارج از توان و ظرفیت اکولوژیکی را بر منابع زیستی منطقه 
وارد نموده است.

 در حالیکه هرم سنی جمعیت استان قم نشان از آن دارد که حدود 50 درصد 
جمعیت فعلی در محدود سنی بین 15 تا 40 سال قرار دارد و با احتساب جمعیت زیر 
15 سال جمعیت فعال قم با انبوهی از نیازهای اقتصادی و اجتماعی به حدود 70 
درصد می رسد، استان قم با بالاترین نرخ شهر نشینی کشوری در مولفه های مهمی 

ازجمله بنیادی ترین آن یعنی آب با محدودیت های جدی روبرو است. 
وضعیت پایداری محیط زیستی شهر قم از جهات مختلفی از جمله وجود کانون های 
وسیع گرد و غبار در منطقه، افت سطح آبهای زیر زمینی، کسری هولناک مخازن و 
فرونشست زمین، نابودی پوشش گیاهی حومه شهر و فضای سبز داخل شهری و پیش 

روی بیابان تا مزرهای سکونت انسانی پیرامون آن بسیار وخیم است. 
از طرفی افزایش جمعیت و متعاقب آن افزایش شهرنشینی در کنار منابع طبیعی 
محدود و ضعیف منطقه، ورود انبوهی از صنایع آب بر و وابسته به طبیعت، نبود 
راهکارهای مؤثر در کنترل مهاجرت، نبود آگاهیهای لازم از سیاستهای زیست محیطی 
و فقر کلی کارشناسی حاکم بر بدنه تصمیم گیری استان در دهه های گذشته شرایط 
بغرنجی را در برنامه ریزی توسعه پایدار شهر قم ایجاد کرده است. توسعه کمّی و شدید 
شهر قم در حالی ادامه دارد که از قرار گیری منابع آبی کل حریم استان قم در وضعیت 
ممنوعه بحرانی و ممنوعه طبق طبقه بندی مطالعات شرکت مدیریت منابع آب ایران 

چندین دهه می گذرد.
متاسفانه عمده فعالیتهای شهرسازی گذشته قم، زندگی مطلوب و با کیفیتی را برای 
نسل حاضر و نسلهای آینده تضمین و تأمین نمی کند. توجه به محدودیتهایی نظیر 
زمین، آب، هوا و سایر شاخص های موثر بر زیست پذیری اساسی ترین اقدامی است 
که در برنامه ریزی توسعه شهر قم مورد غفلت قرار گرفته و منجر به توسعه شهری شده 
است که به هیچ منوال با ارزش های اقلیمی و توان اکولوژیکی منطقه همگون و سازگار 
نیست.  تراکم سنگین در برخی مناطق، عدم توجه به فضاهای باز شهری، توسعه 
شهر در مسیر روان آبها و مناطق سیل خیز، عدم توجه به زیر ساخت های حمل ونقل 
شهری، نبود پیاده رو و یا ساخت پیاده روهای نامناسب و غیر استاندارد در معابر شهر 
و... تنها گوشه ای از ضعفهای برنامه ریزی شهری قم می باشد. علی رغم اینکه برنامه 
ریزی منطقه ای باید در جهت تحقق پایداری اعمال شود، در الگوهای توسعۀ شهری در 
مناطق مختلف قم عدم بررسی و تدبیر کارشناسی و تخصصی مشهود است، مجموعه 
شورای اسلامی شهر توان نظارتی و تاثیرگذاری فراوانی جهت مدیریت و مطالبه حقوق 
محیط زیست اجتماعی شهروندان در راستای برنامه ریزی پایدار شهری دارا می باشد 
و منتخبین این شورا می توانند به این روند ناصواب خاتمه دهند و در اجرای شیوه های 

نوین توسعۀ پایدار و مدیریت شهری پیش قدم شوند.
 امروزه ضرورت اعمال یک دیدگاه جدید مدیریت شهری و منطقه ای بر اساس 
اهداف اکولوژیکی در قم اجتناب ناپذیر است. در سالهای اخیر، در طراحی شهري 
مطالعات آمایشی نسبتا خوبی براي تجدیدنظر در توسعه و اصلاح بافت شهر قم صورت 
گرفته است، عملکرد نظارتی شورای شهر می تواند تضمینی بر اجرای صحیح آنها باشد 
تا مانند اکثر برنامه های قبلی صرفا در حد مطالعه باقی نماند، شورای منتخب ضمن 
رصدکردن اهداف سند آمایش افق چشم انداز 1414 شهر قم باید به دنبال راهکار 
های جدی جهت کنترل مهاجرت بی رویه و غیر منطقی و تدوین دیدگاههای جدید 
براي کنترل جمعیت شهر با تأکید بر پایداری منابع محدود و تجدید ناپذیر سرزمینی 
به ویژه آب شرب باشد و با خلاقیت جمعی خود بدنه تصمیم گیری شهر را به سمت 
مدیریت یکپارچه هدایت کند و نهایتا با پروژه های عمرانی کاملا مسئولانه برخورد و 
مطالعات ارزیابی های محیط زیستی آنها را به نحو شایسته و صحیح برای تمام پروژه ها 
مطالبه، مطالعه و بر اجرای صحیح آن نظارت کند. امید است منتخبین جدید شورای 
شهر با پایه گذاری مدیریت و برنامه ریزي تخصصی و کارشناسی در تمامی ساختارهاي 
کالبدی، اجتماعی، سیاسی، اقتصادی و محیط زیستی کلان شهر قم، امکان تحقق 

اهداف توسعه پایدار شهر قم را فراهم نمایند.
                                                                کنشگر اجتماعی و فعال محیط زیست

مردم برنامه ریزی دنیای استکبار را بر هم زدند
آراء باطله ابداً به معنای جدایی آنها از نظام نیست

عباس جعفری*
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مدیرکل سازمان بازرسی استان قم  :

هیچ سرمایه گذاری علاقه به 
راه اندازی منوریل ندارد
رسیدگی به ۲ هزار و ۲۱۹ فقره پرونده درسال گذشته
برخورد با متخلفان بدون هیچ اغماضی انجام می شود
5۷۷ شکایت و گزارش فساد ارائه شد

تکلیف  و  تعیین  از  قم  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر کل 
فرصت های سرمایه گذاری غیر فعال و ابطال موافقت نامه تأسیس ۲ منطقه نمونه 

گردشگری در این استان خبر داد.
علیرضا ارجمندی در جلسه کارگروه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم 
که به ریاست یونس عالیپور معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم برگزار شد، 
اظهار کرد: منطقه نمونه گردشگری ابتدای بزرگراه قم – تهران با مساحتی حدود ۹۸ 
هکتار با سطح خدمات ملی که در سال 1۳۸7 به تصویب هیئت وزیران رسیده است از 

جمله فرصت های سرمایه گذاری معطل مانده و غیر فعال استان است.
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: از مزایا و امتیازات 
منطقه نمونه گردشگری ابتدای بزرگراه قم – تهران مجاورت با شهر قم، مسیر دسترسی 
به 17 استان کشور، تردد فراوان گردشگران است که مقرر بود که در زمینه های 
اقامتی، تفریحی، نمایشگاهی، بازارچه سوغات و صنایع دستی فعالیت داشته باشد 

که متأسفانه سرمایه گذار تاکنون اقدامی در این خصوص انجام نداده است.
ارجمندی با پیشنهاد ابطال موافقت نامه تأسیس منطقه نمونه گردشگری جمکران، 
افزود: این منطقه نمونه در شهر قم و در محدوده کوه خضر نبی و کوه برادران با 
مساحتی حدود 10 هکتار با سطح خدمات استانی از دیگر فرصت های سرمایه گذاری 

معطل مانده و غیر فعال در استان است.
او با اشاره به مزایای این منطقه نمونه گردشگری که در مجاورت مسجد مقدس 
جمکران قرار داد، ادامه داد: زمینه های سرمایه گذاری در این منطقه ایجاد مراکز 
اقامتی، تفریحی، فرهنگی و پذیرایی است که سرمایه گذار از سال 1۳۸4 تاکنون هیچ 
اقدام انجام نداده است او با بیان این که سرمایه گذاری در مناطق نمونه گردشگری 
بسیار سنگین است تصریح کرد: دولت همواره مساعدت های لازم را به سرمایه گذران 
بخش گردشگری داشته است اما نباید این اقدام دولت به سوء استفاده و مباحث 

مرتبط با زمین خواری منجر شود.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم  خبرداد:

مدیرکل مدیریت بحران استان قم تاکید کرد:ابطال موافقت نامه تأسیس منطقه نمونه گردشگری جمکران 

ضرورت رعایت شیوه نامه ها برای 
جلوگیری از تعطیلی دوباره اصناف 

مدیرکل مدیریت بحران استان قم از اقشار و اصناف مختلف خواست با رعایت حداکثری 
شیوه نامه های بهداشتی مانع از تعطیلی دوباره اصناف و مشاغل مختلف شوند. 

محسن اروجی با اشاره به برگزاری جلسات هفتگی کمیته نظارت ستاد مدیریت 
بحران استان اظهار کرد: در این جلسات آخرین وضعیت رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی مورد بحث و بررسی قرار می گیرد. وی اضافه کرد: انتظار از دستگاه 
های اداری استان آن است که در رعایت شیوه نامه های بهداشتی پیشگام باشند 
و آمار حداقل ۹0 درصد را در رعایت این شیوه نامه ها ثبت کنند. مدیرکل مدیریت 
بحران استان قم سپس خاطرنشان کرد: قاعدتا همه بر این باورند که رعایت پروتکل 
های بهداشتی قطعا بهتر از تعطیلی اصناف مختلف است، بنابراین امیدواریم همه 
اقشار و اصناف به رعایت حداکثری پروتکل ها پایبند باشند تا شاهد تعطیلی و یا 
محدودیت دوباره آن ها نباشیم. وی افزود: متأسفانه کمترین رعایت شیوه نامه ها 
مربوط به مشاغل گروه شغلی یک از جمله برخی نانوایی ها و سوپرمارکت هاست، 
چراکه آن ها خود را جزو مشاغل ضروری بر می شمرند و چنین می اندیشند که در 
هر صورت تعطیل نمی شوند. اروجی فعالیت تالارهای پذیرایی را یکی از چالش های 
این روزها در وضعیت مبارزه با کرونا دانست و گفت: کمیته مشترکی از مرکز بهداشت 
و اتاق اصناف بر فعالیت تالارهای پذیرایی نظارت دارد و البته پیشنهاد دادگستری 
کل استان قم مبنی بر اعزام یک قاضی با کمیته های نظارتی مشترک نیز پیشنهاد 
خوبی است که می تواند در رعایت بیشتر پروتکل ها مؤثر باشد. وی با بیان اهمیت 
رعایت پروتکل ها در اماکن ورزشی و تفریحی یادآور شد: این اماکن اخیرا و همانند 
دیگر شغل ها گروه بندی شدند که گروه یک آن ها همانند گروه شغلی یک تعطیل 
نمی شوند و گروه های دو، سه و چهار هم بر اساس رنگ بندی های مختلف کرونایی 
یعنی وضعیت زرد، نارنجی و یا قرمز، همچنان مشمول برخی محدودیت ها هستند. 
اروجی سپس به فعالیت گروه های نظارتی در ایام انتخابات توجه داد و اذعان کرد: 
1۲۳ تیم نظارتی در ایام انتخابات در استان قم فعال بود و نتایج بازرسی ها نشان می 
دهد بیش از ۹0 درصد پروتکل ها در برگزاری انتخابات در استان قم رعایت شده 
است، ضمن آن که بیشتر مشکلات دیده شده در برخی شعب اخذ رأی، مربوط 
به رعایت فاصله گذاری بود که تلاش شد با تذکرهای لازم رفع شود. وی با تاکید 
بر کاهش حداقل 50 درصدی بارش ها در استان نسبت به سال قبل به موضوع 
آلودگی هوا و گرد و غبار در روزهای اخیر در استان پرداخت و گفت: روزهای گرد و 
غباری استان در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل دو برابر شده و از این 

رو لازم است تا کارگروه آمایش استان در این زمینه اقدامات لازم را به انجام برساند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

آغاز مجدد واکسیناسیون
 افراد بالای ۷۰ سال

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: افراد بالای 70 سال که هنوز 
دوز اول واکسن کرونا را دریافت نکرده اند، می توانند با مراجعه به مراکز واکسیناسیون 
دراین استان، نسبت به تزریق واکسن اقدام کنند.  سیامک محبی در این زمینه 
افزود: مراکز واکسیناسیون مصلای قدس، مجتمع امام خمینی، میدان روح الله و 
مرکز خودرویی، از امروز  تزریق به جاماندگان بالای 70 سال را شروع کردند. وی اضافه 
کرد: بیماران مراجعه کننده به درمانگاه ها و بیماران سرپایی در هفته گذشته افزایش 
داشته و این امر در فاصله کوتاهی منجر به افزایش بیماران بستری می شود که لازم 

است از حضور در تجمعات پرهیز و شیوه نامه های بهداشتی به درستی اجرا شود.
بازگشایی مجدد پایگاه خودرویی واکسیناسیون کرونا 

به منظور تسریع در  بر اساس اعلام روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، 
انجام واکسیناسیون کرونا در استان قم، هم زمان با سراسر کشور، پایگاه خودرویی 
واکسیناسیون کرونا در قم فعالیت خود را مجددا از امروز دوشنبه هفتم تیرماه از 
سر خواهد گرفت. بر اساس این گزارش، این پایگاه در بلوار شهید سلیمانی، جنب 
مصلی قدس واقع شده است و از  امروز دوشنبه مورخ هفت تیرماه همه روزه از ساعت 

1۸ لغایت ۲1 جهت تزریق واکسن کرونا در خدمت همشهریان گرامی خواهد بود.
افرادی که تاکنون دوز دوم واکسن را دریافت نکرده اند، با مراجعه به این مرکز 
می توانند به سهولت، واکسینه شوند. طبق رنگ بندی جدید نقشه کرونایی کشور، 

قم از ۲۹ خردادماه از منطقه نارنجی وارد منطقه زرد شد.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

 تامین آب چالش اساسی
 استان قم است

و  امنیتی  سیاسی  معاون   
اجتماعی استانداری قم با اشاره 
کاهش  و  دما  نسبی  افزایش  به 
الگوی  اصلاح  لزوم  و  بارندگی 
مصرف در بین شهروندان گفت: 
از  یکی  آبی  منابع  پایدار  تامین 
چالش های مهم و اساسی پیش 
بیژن  است.  استان  این  روی 
8سلیمانپور روز دوشنبه در جلسه 

رئیس مجلس شورای اسلامی:

اصلاح قوانین اقتصادی
 ضروری است 

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی:

نباید از دولت منتخب
 سهم خواهی کرد

اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
در  مجلس  کار  نخستین  گفت: 
از  ممانعت  قوانین،  تنقیح  مسیر 
تولید قوانین بیشتر است و اصلاح 
قوانین در حوزه اقتصادی ضرورت 
است.محمدباقر  مجلس  امروز 
شورای  جلسه  در  دیروز  قالیباف 
هماهنگی مجلس شورای اسلامی 
که با حضور رؤسای کمیسیون ها 

موتلفه  حزب  مرکزی  شورای  عضو   
اسلامی گفت: ملاک ما استفاده از افراد 
شایسته و کارآمد است و همه باید در پی 
کمک به دولت و حل مشکلات اقتصادی 
و معیشتی مردم باشیم و نباید از دولت 

سهم خواهی کنیم. 
»حمیدرضا ترقی« درباره ترکیب احتمالی 
کابینه سیزدهم، گفت: با توجه به شناختی 
که از سید ابراهیم رییسی داریم، او به شکل 
استفاده  دولت  در  همکارانی  از  2طبیعی  2

آگهی مناقصه عمومی)نوبت دوم(

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم
  در نظر دارد تأمین نیروی انسانی مورد نیاز خود جهت انجام وظایف محوله به شرح ذیل به مدت شش ماه شمسی

 و از طریق مناقصه عمومی به شرکت دارای شرایط لازم واگذار نماید.
لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و شرکت در مناقصه از تاریخ نشر آگهی به 
جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخه ۱400/4/۱۹ به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، واحد امور 

قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن ۳۲4۲54۳6  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

میزان سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ )به عدد(: ۳00.000.000 ریال )به حروف(: سیصد میلیون ریال می باشد 
که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مناقصه را بصورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز نقدی 
به حساب سپرده شمارۀ 1007۸۹4۲6557 نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک 

شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

هزینه درج آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد. 
سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت 10:00 صبح روز یکشنبه مورخه ۱400/4/۲0 در محل سازمان، در کمیسیون مناقصه 
مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

شناسه آگهی: ۱۱550۷۸

نماینده سازمان سنجش در قم گفت :آزمون سراسری 
امسال نهم تا دوازدهم تیر در بیش از 55 حوزه امتحانی و 
با رقابت بیش از ۲0 هزار دانش آموز در قم برگزار می شود.
از  روز  اولین  در   : اظهارداشت  زاده،  حبیب  عباس 
و 456  هزار  تیر( 1  )چهارشنبه ۹  آزمون  این  برگزاری 
داوطلب رشته هنر در حوزه امتحانی دانشگاه قم با هم 

به رقابت می پردازند.
حبیب زاده افزود: روز های پنج شنبه، جمعه و شنبه 
دهم تا دوازدهم تیر نیز به ترتیب 7 هزار و ۳16 داوطلب 
ریاضی، بیش از ۲ هزار داوطلب علوم انسانی، بیش از 
۸ هزار داوطلب علوم تجربی و ۲ هزار و ۲۲5 داوطلب 
رشته زبان های خارجه در دانشگاه مفید، دانشگاه قم، 

دانشگاه آزاد اسلامی و 54 حوزه امتحانی در مدارس با 
هم به رقابت می پردازند.

وی ادامه داد: به خانواده های داوطلبان این اطمینان 
را میدهیم که تمام موارد و دستورالعمل های بهداشتی 
ابلاغی سنجش رعایت شده تا به کوچکترین نگرانی برای 

برگزاری آزمون در شرایط کرونایی نداشته باشند.

نماینده سازمان سنجش در قم  خبرداد:

رقابت بیش از ۲۰ هزار دانش آموز قمی در کنکور سراسری 

 رهبر معظم انقلاب اسلامی انتخابات ۲۸ خرداد را حماسه 
خواندند و گفتند: امید دشمن به مشکلات معشیتی، احراز 
صلاحیت ها و کرونا محقق نشد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر مقام معظم رهبری، حضرت  آیت الله خامنه ای صبح روز 

دوشنبه در سالروز شهادت آیت الله بهشتی و روز قوه قضائیه، 
ادامه مسیر اعتمادافزا  این قوه،  در دیدار رئیس و مسئولان 
را  تحول  سند  اجرای  استمرار  و  اخیر  سال  دو  امیدبخش  و 
در فصل جدید دستگاه قضا ضروری خواندند و با تجلیل از 
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عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی:

نباید از دولت منتخب سهم خواهی کرد
 عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی گفت: ملاک ما استفاده از افراد شایسته 
و کارآمد است و همه باید در پی کمک به دولت و حل مشکلات اقتصادی و معیشتی 

مردم باشیم و نباید از دولت سهم خواهی کنیم. 
به  با توجه  »حمیدرضا ترقی« درباره ترکیب احتمالی کابینه سیزدهم، گفت: 
شناختی که از سید ابراهیم رییسی داریم، او به شکل طبیعی از همکارانی در دولت 
استفاده خواهد کرد که فارغ از نگاه جناحی دارای شاخصه های انقلابی، پاکدستی، 
کارآمدی و شایستگی اجرایی، پایبندی به بیانیه گام دوم انقلاب و برخورداری علمی 

باشند.
رییس  نگاه  سوی  و  سمت  افزود:  اسلامی  موتلفه  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
جمهوری منتخب بر مبنای ادامه مسیر انقلاب خواهد بود. بنابراین فسادستیزی و 
ساده زیستی از برنامه های رییسی خواهد بود و با این رویکرد طبیعتا خیلی از افراد از 
دایره همکاری با او خارج و افرادی که دارای این شاخصه ها باشند وارد دولت منتخب 

خواهند شد.
ترقی، درباره تمایل اعضای شورای وحدت برای حضور در کابینه سیزدهم، افزود: 
ملاک ما استفاده از افراد شایسته و کارآمد است. همه باید در پی کمک به دولت و 

حل مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم باشیم و نباید از دولت سهم خواهی کنیم.
وی ادامه داد: دولت در ایران حزبی تشکیل نمی شود. اگر دولت حزبی بود طبیعتا 
انتظار این بود که حزب برنده تشکیل دولت دهد، ولی چون در سیستم انتخاباتی 
فعلی، موضوع فراحزبی و دولت فراگیر است، انتظار نداریم یک یا دو حزب شریک در 

ائتلاف، همه کاره دولت شوند.
ترقی با بیان اینکه جلب رضایت مندی مردم مهم ترین مساله ای است که باید در 
اولویت دولت قرار گیرد، خاطرنشان کرد: باید بتوانیم با تشکیل دولتی کارآمد دل آن 

عده از مردم که گلایه دارند و در انتخابات شرکت نکرده اند را به دست بیاوریم.  
این فعال اصولگرا اظهار کرد: دولت حداقل 10 چالش مهم سر راه  خود دارد 
که از مهمترین آنها می توان به کاهش ارزش پول، معضل کرونا، کسری بودجه، 
بدهی هایی که دولت بر عهده دارد، مشکلات اجتماعی و کاهش امنیت شغلی 

اشاره کرد.
ترقی درباره تاثیر روابط خارجی در حل این چالش ها، بیان کرد: رییسی در سخنان 
خود بر جذب سرمایه های ایرانیان خارج از کشور تاکید کرده است. اگر سرمایه های 

ایرانیان جذب شود، می تواند در تولید و سرمایه گذاری به کشور کمک جدی کند.
 وی در عین حال گفت: لوایح FATF  برای جذب سرمایه های ایرانیان خارج از 
کشور مانع محسوب نمی شود و آنها می توانند سرمایه خود را از مسیرهای دیگر وارد 

کشور کنند.

معاون اول رییس جمهوری:

 باید سهم ایران از بازارهای نفت جهان
 را پس بگیریم

 معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه سهم ایران از تولید نفت جهانی به 4 
درصد رسیده است،  گفت: وظیفه ملی ماست که با افزایش سرمایه گذاری و ورود 
تکنولوژی های جدید و بهره گیری از ظرفیت های داخلی بار دیگر سهم ایران را از 

بازارهای نفت جهان به دست آوریم. 
اسحاق جهانگیری روز دوشنبه در جلسه شورای عالی انرژی که امروز به ریاست 
وی برگزار شد، با بیان اینکه کشور بزرگ و با موقعیت جغرافیایی منحصر به فردی مثل 
ایران همواره در منطقه پرتلاطم خاورمیانه تاثیر گذار بوده است، افزود: کشور ما در 
این منطقه همیشه رقبای جدی داشته است اما ایران همواره توانسته است با توجه 

به ظرفیت ها و امکانات کشور در معادلات منطقه ای تاثیرگذار باشد.
معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اینکه قدرت نظامی یکی از عوامل بازدارنده 
ایران است، تصریح کرد: جمهوری  برابر فشارها و توطئه های دشمنان ملت  در 
اسلامی ایران توانسته است در دهه های گذشته همواره در این منطقه تاثیرگذار باشد 
و قدرت خود را در برابر کشورهای رقیب افزایش دهد اما در عین حال نتوانسته ایم از 

ظرفیت ذاتی و موقعیت جغرافیایی ایران به خوبی استفاده کنیم.
وی گفت: جوانان تحصیل کرده و با استعداد ایرانی یکی از فرصت های مهم کشور 
هستند که با اتکا به این جمعیت جوان باید چرخ های توسعه کشور را قبل از بسته 
شدن پنجره جمعیتی به حرکت درآورد چرا که متاسفانه در ۲0 سال آینده جمعیت 

ایران به سالمندی نزدیک می شود.
جهانگیری افزایش ظرفیت تولید و فروش نفت را به عنوان یکی دیگر از عوامل 
قدرت کشور عنوان کرد و افزود: ایران پیش از پیروزی انقلاب اسلامی 10 درصد از 
سهم تولید جهانی نفت را در دست داشت اما پس از پیروزی انقلاب اسلامی به دلیل 
اختلاف نظرهای مدیریتی و توطئه و تحریم های ظالمانه دشمنان علیه جمهوری 
اسلامی ایران این سهم به 4 درصد کاهش یافته است و برخی از کشورهای منطقه از 
این فرصت استفاده کردند و سهم خود را تولید و فروش نفت افزایش جدی داده اند.

رسیده  جایی  به  وضعیت  متاسفانه  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس  اول  معاون 
است که با خارج شدن ایران از بازار نفت جهانی، اقتصاد دنیا دچار مشکل نشود، 
گفت: وظیفه ملی ماست که با افزایش سرمایه گذاری و ورود تکنولوژی های جدید 
و بهره گیری از ظرفیت های داخلی بار دیگر سهم ایران را از بازارهای نفت جهان به 
دست آوریم. وی خاطرنشان کرد: ممکن است به دلیل شرایط زیست محیطی در 
آینده برای کشورهای تولیدکننده نفت که بیشتر از سهمیه مجاز خود نفت تولید 

می کنند، قوانین و مقررات محدود کننده ای وضع شود.
معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر اینکه استفاده حداکثری از نعمت نفت 
بزرگترین وظیفه ملی است، ادامه داد: با یک سرمایه گذاری گسترده می توان سهم 
ایران در بازارهای جهانی نفت را افزایش داد تا با بازگشت ایران به موقعیت قبلی خود 
در بازار نفت بتوان مشکلات اقتصادی و بیکاری را در کشور حل کرد و باید برای 
رسیدن به این هدف، همکاری و هم افزایی تمام مسئولان و ارکان کشور افزایش یابد.
جهانگیری در ادامه از سازمان برنامه و بودجه خواست تا در تدوین برنامه هفتم 
توسعه کشور بر منابع طبیعی اتکای بیشتری شود و راهکاری پیش بینی شود که 
درآمد بازار از افزایش تولید نفت در صندوق توسعه ملی فقط برای سرمایه گذاری 

استفاده شود.

سخنگوی هیات رییسه مجلس تشریح کرد:

جزییات مراسم تحلیف
 رییس جمهوری منتخب 

سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی گفت: مراسم تحلیف حجت 
الاسلام والمسلمین »سیدابراهیم رییسی« رییس جمهوری منتخب روز پنجشنبه 
14 مردادماه با حضور مقامات خارجی و داخلی در محل مجلس شورای اسلامی 

برگزار می شود. 
 »سید نظام الدین موسوی« افزود: پس از برگزاری مراسم تنفیذ حکم رئیس جمهور 
مراسم  اساسی  قانون  رهبری، مطابق اصل 1۲1  مقام معظم  از جانب  منتخب 
تحلیف آیت الله سید ابراهیم رییسی روز پنجشنبه 14 مرداد در سالگرد صدور فرمان 

مشروطیت در محل مجلس شورای اسلامی برگزار خواهد شد.
وی به زمان مراسم تنفیذ حکم رییس جمهوری منتخب اشاره ای نکرد اما در دوره 
های گذشته معمولا، مراسم تنفیذ حکم روسای جمهوری توسط حضرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی روز 1۲ مردادماه در حسینیه امام خمینی)ره( 
با حضور مسئولان نظام و شخصیت های لشکری و کشوری و سفرای کشورهای 
خارجی برگزار شده و در جریان آن، مطابق اصل 110 قانون اساسی، رهبر معظم 
انقلاب با تنفیذ رأی ملت، رییس جمهوری منتخب را بطور رسمی به این مسئولیت 
منصوب کرده اند.  امسال نیز انتظار می رود این مراسم روز سه شنبه - 1۲ مرداد - و 
دو روز پیش از مراسم تحلیف و سوگند رییس جمهوری در مجلس شورای اسلامی 
برگزار شود. سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی گفت: در مراسم تحلیف 
رییس جمهوری منتخب و سوگند رسمی او به قانون اساسی در این مقام، علاوه بر 
رییس و نمایندگان مجلس شورای اسلامی، رییس قوه قضاییه و اعضای شورای 
نگهبان که طبق قانون اساسی باید در جلسه حضور داشته باشند، از برخی مقامات 

 و شخصیت های داخلی  خارجی نیز دعوت به عمل آمده است.  

آخرین فرصت برای 
مذاکرات

یک  به  ورود  و  باثبات  وضعیت  این  از  شدن  خارج 
وضعیت بی ثبات و مبهم به واسطه عدم توافق فنی ایران 

و آژانس مشکلات و چالش های پیش رو را پیچیده تر خواهد کرد که به نظر نمی رسد 
در وضعیت فعلی در راستای منافع ایران باشد.

توافق فنی بین ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی بر مبنای قاعده ای بود که 
طی آن ایران و 1+4 فرصت کافی برای دستیابی به توافقی در راستای اجرای برجام 
را داشته باشند و به این ترتیب از ایجاد تنش های احتمالی جلوگیری کنند. به دلیل 
وجود چنین چشم اندازی بود که این توافق یکبار برای مدت معینی تمدید شد. 
اکنون که به نظر می رسد به احیای برجام نیز نزدیک تر شده ایم، بنا به اظهارات 
طرفین تنها موانع اندکی تا رسیدن به توافق نهایی باقی مانده است. با این وجود، 
ایران و طرف آمریکایی تاکنون نتوانسته اند به دیدگاه مشترکی پیرامون مسیر آینده و 

پس از احیای توافق دست پیدا کنند.
از نظر ایالات متحده، احیای برجام باید گامی به سوی توافقی »قویتر و طولانی 
تر« در نظر گرفته شود اما از نگاه تهران که تا امروز از به رسمیت شناختن چنین 
هدفی خودداری کرده، هدف از گفتگوها صرفاً احیای برجام مطابق با نص توافق 
پیشین است. فقدان این دورنمای مشترک به نظر می رسد همچنان بر مذاکرات 
احیای برجام و البته روزهای پس از آن سایه خواهد انداخت. به رغم این اختلاف 
نظر عمیق، خوشبختانه همه طرف های برجام امروز به این نتیجه رسیده اند که 
راهی جز احیای آن و عمل به تعهدات وجود ندارد و تنها از این راه است که می توان 
چالش های مربوط به برنامه هسته ای ایران و تحریم های ظالمانه آمریکا را رفع کرد.

در صورت اتخاذ تصمیم های نهایی و همچنین کنار گذاشتن آرزوهای دست 
نیافتنی مسیر احیای برجام هموارتر خواهد شد و با توجه به شرایط موجود و فضای 
کنونی مذاکرات وین، به نظر می رسد که توافق بین ایران و آژانس بار دیگر تمدید 
شود. هر چند که ممکن است شرایط آن با دوره قبلی متفاوت و بازه زمانی آن نیز 
کوتاه تر باشد. اما در صورتی که تمدیدی در کار نباشد این مساله می تواند به سرعت 
چشم انداز و وجه مذاکرات برجامی را مخدوش کرده و امیدهای قوی که در راستای 

احیای برجام در مراحل پایانی صورت گرفته بود را از بین ببرد.
عدم تمدید این توافق مشکلاتی را در راستای بازرسی ها و نظارت ها بر برنامه های 
هسته ای ایران ایجاد می کند که متعاقب آن می تواند منجر به ایجاد نقاط مبهم 
سیاسی شود که در نهایت روند رسیدن به توافق را نیز دشوارتر  و حتی بازگشت به 
شرایط برجام در سال ۲015 را تا حد زیادی ناممکن می کند. چنین شرایطی قطعا 
فشارها بر ایران را افزایش خواهد داد که اتفاقا می تواند در راستای مطالبات آمریکا 
باشد که  برخی مقامات آن بازگشت به شرایط سال ۲015 در توافق هسته ای را 

امکان ناپذیر شمرده بودند.
بعلاوه، عدم تمدید توافق ایران و آژانس می تواند پدیدآورنده تناقضاتی باشد، 
آن هم در حالی که ایران همواره بر بازگشت پذیر بودن اقدامات خود تاکید کرده به 

نحوی که از جانب آژانس مورد راستی آزمایی و تایید قرار گیرد. 
بنابراین خارج شدن از این وضعیت باثبات و ورود به یک وضعیت بی ثبات و مبهم 
به واسطه عدم توافق فنی ایران و آژانس مشکلات و چالش های پیش رو را پیچیده 
تر خواهد کرد که به نظر نمی رسد در وضعیت فعلی در راستای منافع ایران باشد. 
البته می توان به تمدید این توافق فنی خوش بین بود اما موضع ایران در این زمینه 
نیز بسیار حائز اهمیت بوده که معتقد است این تمدید نباید این گونه تلقی شود که 
فرصت نامحدود و بی پایانی برای مذاکرات وجود دارد و طرف غربی نباید اینگونه 
برداشت کند که این توافق می تواند بار دیگر و در دوره های بعدی نیز تمدید شود. 
بنابراین اگر تمدیدی ولو به مدت کوتاه تری نیز صورت بگیرد احتمالا دوره آخری 
بود که جمهوری اسلامی ایران با آن موافقت می کند و می تواند آخرین فرصت برای 

مذاکرات هسته ای در مدت باقی مانده باشد.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

اصلاح قوانین اقتصادی ضروری است 
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: نخستین کار مجلس در مسیر تنقیح قوانین، 
ممانعت از تولید قوانین بیشتر است و اصلاح قوانین در حوزه اقتصادی ضرورت 

امروز مجلس است.
محمدباقر قالیباف دیروز در جلسه شورای هماهنگی مجلس شورای اسلامی که 
با حضور رؤسای کمیسیون ها برگزار شد، گفت: رهبر انقلاب بارها در ملاقات های 
ویدئویی، کنفرانسی و جلسات حضوری تأکید بر تنقیح قوانین در مجلس یازدهم 
داشته اند و غیر از این نیز به طور مرتب بر این موضوع تأکید کردند. پس در اهمیت 

آن هیچ بحثی نیست و آنچه مهم است، در روش کار خلاصه می شود.
وی با بیان اینکه باید به چند نکته در رابطه با تنقیح قوانین توجه کرد، افزود: نکته 
اول اینکه تنقیح قوانین یک پروژه است که صاحب و مسئول دارد و توسط آن ها نیز 
دنبال می شود. نکته دوم به مهم بودن روش انجام کار مربوط می شود چراکه این کار 
به دلیل حجم گسترده و پراکندگی با ذهن فردی یا افراد به جایی نخواهد رسید از این 

رو برای رسیدن به قانون جامع باید باید گام های بلندی برداریم.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اگر صرفاً افراد بخواهند کار تنقیح قوانین 
را انجام دهند، چند 10 سال به طول خواهد انجامید اما اگر از ظرفیت هایی مانند 
هوش مصنوعی استفاده شود، به سرعت به سمت تنقیح قوانین حرکت خواهیم 

کرد. البته می توان از ظرفیت روش های قدیمی نیز به کفایت بهره برد.
قالیباف با بیان اینکه جنس کار تنقیح قوانین به صورتی است که باید آن را به شکل 
موازی انجام داد نه خطی، افزود: در این مسیر باید از ظرفیت های هوش مصنوعی 
نهایت استفاده را کرد، البته مسئولیت صد درصد این کار با مجلس است و از آنجا که 

وظیفه ذاتی ما محسوب می شود، هیچ کس نمی تواند مانع آن شود.
وی با بیان اینکه نخستین کار مجلس در این مسیر ممانعت از تولید قوانین بیشتر 
است، گفت: از ادامه این چرخه باطل باید ممانعت شود. در این مسیر، معاونت 
قوانین مجلس باید لوایح و طرح ها را بررسی و ارزیابی کند و بگوید که به عنوان مثال 
در فلان موضوع قانون مشابه داریم و لذا ایجاد یک قانون دیگر مانند آن ضرورتی 

ندارد.
 

 عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

طرح حمایت از حقوق کاربران فضای 
مجازی محدودیتی ایجاد نمی کند

با بیان اینکه طرح حمایت از حقوق  عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی محدودیتی برای فضای مجازی ایجاد 
نمی کند، گفت: جوسازی های بیرون از مجلس درمورد این طرح جهت دار است و 

باهدف تخریب مجلس صورت می گیرد. 
»جعفر قادری « با اشاره به مباحث مطرح شده درباره طرح »حمایت از حقوق 
کاربران و خدمات پایه کاربردی فضای مجازی« گفت: این طرح به نوعی پالایش 

است و از بروز تخلفات در فضای مجازی جلوگیری می کند.
 وی افزود: مجلس محدودیتی برای فضای مجازی و پیام رسان ها ایجاد نمی کند، 
بلکه هدف آن مصونیت و تقویت این فضا در امر اطلاع رسانی و ارائه خدمات است.

نماینده مردم شیراز که خود از امضا کنندگان این طرح است با بیان اینکه فضای 
مجازی و پیام رسان ها ظرفیت خوبی برای اطلاع رسانی هستند، اظهار داشت: این 
طرح قصد ندارد محدودیتی برای فضای مجازی ایجاد کند، جوسازی های بیرون از 
مجلس درمورد این طرح جهت دار است و با هدف تخریب مجلس صورت می گیرد.

برنامه و بودجه مجلس ادامه داد: در بودجه امسال امکان و  عضو کمیسیون 
ظرفیتی برای پیام رسان های داخلی فراهم کردیم که هزینه استفاده از این پیام 
رسان ها »یک پنجم« پیام رسان های خارجی باشد واین ابزار تشویقی برای مردم 
است که از پیام رسان های داخلی استفاده کنند همان طور که ما از تولید داخلی 

حمایت و استفاده می کنیم.
وی افزود: هنوز در صحن علنی تصویب نشده و در جریان بررسی آن در مجلس 

نکات ضعف و قوت ان مشخص و بررسی می شود.
 عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: طرح مجلس 
برای استفاده کاربران در فضای مجازی محدودیت ایجاد نمی کند و هدف آن تقویت 

پیام رسان های داخلی است.

اخبار

 

 رهبر معظم انقلاب اسلامی انتخابات ۲۸ خرداد را حماسه خواندند و گفتند: 
امید دشمن به مشکلات معشیتی، احراز صلاحیت ها و کرونا محقق نشد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت  آیت الله خامنه 
ای صبح روز دوشنبه در سالروز شهادت آیت الله بهشتی و روز قوه قضائیه، در 
دیدار رئیس و مسئولان این قوه، ادامه مسیر اعتمادافزا و امیدبخش دو سال اخیر 
و استمرار اجرای سند تحول را در فصل جدید دستگاه قضا ضروری خواندند و 
با تجلیل از حماسه واقعی مردم در انتخابات ۲۸ خرداد گفتند: مردم در شرایط 
کرونایی و دشواری های اقتصادی و برخی مسائل دیگر، برنامه ریزی چند ماهه 
دنیای استکبار را بر هم زدند و به عنوان برندگان اصلی انتخابات، شکست و ناکامی 

را نصیب دشمنان ایران و عناصر وابسته به آنان کردند.
ایشان در این دیدار، شهید آیت الله بهشتی را عالمی متفکر و نظریه پرداز، 
شخصیتی برجسته و حقیقتاً انقلابی، مؤمن، متشرع و بسیار مؤثر خواندند و 
افزودند: شهید بهشتی با پایه گذاری کار دشوار و بزرگ ایجاد دادگستری اسلامی 
و نقش آفرینی در تدوین قانون اساسی حق بزرگی بر گردن کشور و ملت دارد و این 

حق باید شناخته و ادا شود.
رهبر انقلاب با اشاره به جنایت فجیع منافقین در به شهادت رساندن آیت الله 
بهشتی و حدود 70 نفر از شخصیت ها گفتند: این قاتل ها صراحتاً به این جنایت 
بزرگ اعتراف کرده اند اما امروز با حمایت فرانسه و دیگر کشورهای مدعی حقوق 
بشر آزادانه فعالیت می کنند که انسان از وقاحت غربی ها در ادعاهای حقوق 

بشری و دادن تریبون و حمایت از این تروریست ها حیرت می کند.
حرکت جهادی آقای رئیسی امید و اعتماد به این قوه را زنده کرد

حضرت آیت الله خامنه ای با تشکر از فعالیت های مسئولان و همه عناصر فعال 
دستگاه قضایی در سراسر کشور، حرکت آقای رئیسی در دوران تصدی را مصداق 
حرکت جهادی خواندند و با تشکر از آقای رییسی افزودند: این تلاش شبانه روزی 

و پرانگیزه به فضل الهی به آثار و نتایج خوبی نیز منجر شده است.
ایشان، زنده شدن امید و افزایش اعتماد مردم به دستگاه قضا را مهم ترین اثر 
حرکت جهادی دو سال اخیر در قوه قضائیه برشمردند و افزودند: این امید و 

اعتماد سرمایه گرانقدر اجتماعی است که هیچ چیزی با آن برابری نمی کند.
رهبر انقلاب با اشاره به تغییر و تحول طبیعی در قوه قضائیه بعد از انتخاب آقای 
رئیسی به عنوان رئیس جمهور منتخب ملت، چند نکته را در ترسیم مسیر آینده 

دستگاه قضا بیان کردند.
ایشان، ادامه رویکرد تحولی در قوه قضاییه را بسیار مهم و کاملًا ضروری خواندند 
و افزودند: این مسیر باید با شدت و حتی پرشتاب تر ادامه یابد و سند خوب، متقن، 
عملیاتی، غیرنمایشی، غیرشعاری و زمان بندی شده تحول در دستگاه قضا، 

همچنان ملاک حرکت تحولی باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای، اطلاع و درک همه نیروهای قوه قضاییه از سند تحول 
را ضروری دانستند و افزودند: دستگاه قضا در رفع خلأهای مقرراتی برای اجرای 
سند تحول فعال شود و بدنه قوه را برای اجرای درست، کامل و پیگیرانه این سند 

به شکل های مختلف تشویق کند.
رهبر انقلاب با ابراز رضایت از ورود دستگاه قضا به بحث احیای حقوق عامه 
گفتند: این کارِ بسیار لازم و پر ارزش، جزو وظایف حتمی قوه قضائیه است و 
دایره عمل به آن باید از احیای واحدهای تولیدی و رفع تصرف منابع طبیعی، 
به عرصه هایی همچون سلامت، آموزش، محیط زیست و امر به معروف و نهی از 

منکر گسترش یابد.
ایشان با ابراز تأسف از جاری نبودن امر به معروف و نهی از منکر در جامعه 
گفتند: کسانی که به طور حقیقی و نه برای هیاهو یا مقاصد دیگر به این واجب 

الهی عمل می کنند باید مورد حمایت قرار گیرند.
خلأهای قانونی در بحث حقوق عامه رفع شود

رهبر انقلاب، دستگاه قضا را به رفع خلأهای قانونی در بحث حقوق عامه فرا 
عامه  باید مشخص شود که حکم ضایع کنندگان حقوق  افزودند:  و  خواندند 

چیست تا از صدور احکام سلیقه ای جلوگیری شود.
ابراز خرسندی از مبارزه با فساد در درون قوه قضائیه 

حضرت آیت الله خامنه ای با ابراز خرسندی از مبارزه با فساد در درون قوه 
قضائیه، این کار را دارای اولویت کامل و جزو واجب ترین امور خواندند و افزودند: 
البته اکثریت عظیم قضات و کارکنان دستگاه قضا، »مؤمن، شریف، پاکدامن و 
مسئولیت پذیر« هستند و گاهی نیز درباره میزان فساد در قوه افراط و جنجال 

می شود اما باید با تعداد کمِ عناصر فاسد هم به شدت و قاطعانه برخورد شود.
ایشان، برخورد سریع و فعال با گزارش های مردمی درباره وجود برخی عناصر 
این  است  ممکن  البته  گفتند:  و  خواندند  ضروری  را  قضا  دستگاه  در  فاسد 
گزارش ها واقعیت نداشته باشد اما باید آنها را مغتنم شمرد و با پرهیز از برخوردهای 
خوشبینانه، بلافاصله بازرسی آشکار یا پنهان و ناشناخته را فعال کرد و در صورت 
اثبات، با عناصر فاسد حقیقتاً برخورد کرد. رهبر انقلاب حضور در میان مردم را از 
جمله نقاط قوت آقای رئیسی خواندند و تأکید کردند: مسئولان بعدی دستگاه 

قضا نیز باید این کار بسیار خوب و ضروری و پر برکت را ادامه دهند.
حضرت آیت الله خامنه ای ارتباط مسئولان به خصوص رئیس دستگاه قضا با 

گروههای فعال جامعه نظیر فعالان دانشگاهی، حوزوی، اقتصادی، کارگری، 
تولیدی و بخش های مربوط به زنان را در چارچوب حضور مردمی برشمردند و 
گفتند: در ارتباط با گروههای فعال جامعه حرف های آنان را بشنوید و سیاست ها 
را به درستی برای آنان تبیین کنید که گاهی دلیل برخی اعتراض ها بی اطلاعی از 

سیاست ها و واقعیات است.
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی این بخش از سخنانشان ابراز امیدواری 
کردند قوه قضائیه در فصل جدید خود، همان مسیر دو سال اخیر را با قدرت ادامه 

دهد و با فعالیت های بیشتر، نتایج بهتری را نصیب کشور و ملت کند.
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان به حماسه آفرینی ملت در انتخابات 
۲۸ خرداد اشاره کردند و با بیهوده خواندن برخی تلاشها در فضای مجازی و 
رسانه ای برای انکار کار بزرگ مردم، گفتند: این انتخابات حقاً و انصافاً یک حماسه 
بود و تحلیلگرانی که چشم به انتخابات ایران داشتند، فهمیدند چه اتفاق مهمی 

رقم خورد.
ایشان فعالیت هزاران دستگاه تبلیغاتی از جمله رسانه های آمریکایی، انگلیسی 
و برخی کشورهای مرتجع و روسیاه و بکارگیری تعدادی از عناصر خائن ایرانی 
برای منصرف کردن مردم از حضور در انتخابات را در دنیا بی سابقه دانستند و 
افزودند: آنها به برخی بهانه ها مانند مشکلات معیشتی یا بعضی حوادثی که بعداً 

رخ داد مانند بحث احراز یا عدم احراز صلاحیتها نیز امید بسته بودند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: البته بنده ممکن است با بعضی 
از نظرات شورای محترم نگهبان مثلًا در باره یکی دو مورد یا کمتر و بیشتر موافق 
نباشم اما اعضاء محترم این شورا را افراد متشرع، پرهیزگار و مقید به وظیفه دینی 

می دانم که بر طبق قانون و وظیفه دینی عمل می کنند.
ایشان افزودند: امید بیگانگان این بود که بر اثر این بهانه ها مشارکت در انتخابات 

به ۲0 تا ۲5 درصد برسد که این امید محقق نشد.
رهبر انقلاب، مسئله کرونا و تأثیر حدود 10 درصدی آن بر مشارکت بر اساس 
محاسبات کارشناسان را نیز یادآور شدند و افزودند: با وجود همه این مسائل، مردم 
با صفوف پر شور و اظهارات پر انگیزه خود از ساعات اول صبح، حماسه عظیم 
و واقعی آفریدند و مشت محکمی بر سینه تحریم کنندگان و مخالفان و معارضان 

انتخابات زدند.
ایشان در تبیین برندگان و بازندگان انتخابات ۲۸ خرداد گفتند: برنده انتخابات، 
ملت ایران و همه کسانی هستند که به شور و هیجان انتخابات کمک کردند 
بنابراین نامزدهایی هم که رأی نیاوردند جزو برندگان هستند و در مقابل، بازنده 
انتخابات کسانی هستند که همه تلاش خود را کردند که مردم را از صندوق رأی 
دور کنند اما مردم با حضور خود، آنها را طرد و امید و طمع شان به نتیجه انتخابات 

را ناکام کردند.
آراء باطله ابداً به معنای جدایی آنها از نظام نیست

نیز  باطله  آراء  درباره  غلط  تحلیل های  برخی  به  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
اشاره کردند و گفتند: این آراء، ابداً به معنای جدایی آنها از نظام نیست، بلکه بر 
عکس است، زیرا کسی که پای صندوق رأی آمده و فرد مقبول خود را در لیست 
نامزدها ندیده ولی اسم شخص مورد نظرش را نوشته یا رأی سفید داده، در واقع 

علاقه مندی خود را به صندوق رأی و نظام نشان داده است.
ایشان برخی حوادث در جریان انتخابات را مایه تجربه و عبرت دانستند و 
گفتند: در مناظره ها تنوع سلایق مشاهده شد، در عین حال همه نامزدهای 
محترم بر خلاف القاء دشمن در این مسئله هم نظر بودند که مشکلات اقتصادی 
کشور راه حل دارد و بن بستی وجود ندارد البته یکی می گفت راه حل من درست 

است و دیگری می گفت راه حل من.
رهبر انقلاب افزودند: در مناظره ها، بعضی کاندیداها از مواضع انقلاب دفاع 
کردند و با ادب و رعایتهای لازم شرعی سخن گفتند ولی برخی، بداخلاقی هایی 

کردند که مایه تأسف است.
آمریکایی ها حق ندارند یک کلمه درباره انتخابات حرف بزنند

 ایشان با یادآوری رقابتهای انتخاباتی در آمریکا و فحاشی نامزدها علیه یکدیگر، 
افزودند: آمریکایی ها سرمشق های خوبی نیستند بنابراین در مسائل سیاسی باید 
با رعایت ادب و جهات اخلاقی و شرعی و بدون اهانت و تهمت، سخن گفت نه 

اینکه از شیوه های فحاشی و اهانت آمریکایی ها و ترامپ استفاده کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به سخنان یک مقام آمریکایی درباره انتخابات 
کشورمان، گفتند: انتخابات آمریکا در چشم همه دنیا مفتضح شد حالا همان 
مفتضحین بعد از چند ماه زبان درآورده و از انتخابات ایران ایراد می گیرند در 

حالی که آنها با آن افتضاح، دیگر نباید یک کلمه راجع به انتخابات حرف بزنند.
رهبر انقلاب با تقدیر از برخورد خوب مسئولان و دیگر نامزدهای انتخابات با 
رئیس جمهور منتخب گفتند: بعد از انتخابات و پیروزی نامزد مقبول مردم با رأی 
خوب و درصد بالای آراء، مسئولان تراز اول و سایر نامزدها بسیار خوب برخورد 
کردند و با دیدار با رییس جمهور منتخب، تبادل نظر و پیام تبریک، طمأنینه و 

آرامش روحی لازم در کشور را نشان دادند.
ایشان با مقایسه این رفتار متین با درگیری های پس از انتخابات آمریکا، خداوند 
را به دلیل وجود این نعمت در کشور شکر گذاشتند و افزایش این جهت گیریها را 
خواستار شدند. حضرت آیت الله خامنه ای در پایان ابراز امیدواری کردند نتیجه 
انتخابات بر مردم و رئیس جمهور منتخب مبارک باشد و مسئولان بتوانند وظایفی 

را که برعهده دارند به خوبی انجام دهند.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین رئیسی در 
چهار محورِ »اجرای سند تحول در قوه قضائیه«، »مبارزه با فساد«، »احیاء حقوق 
عامه« و »مردمی شدن« قوه قضائیه، به بیان گزارش یکساله از عملکرد خود و 
همکارانش پرداخت. رئیس قوه قضائیه ابلاغ و آغاز اجرای سند تحول قضایی را 
از جمله مطالبات محقق شده رهبر انقلاب برشمرد که موجب تسهیل کار قضات، 
تسریع دادرسی ها و کاهش ۲0 روز از متوسط زمان رسیدگی به پرونده ها در این 

دستگاه شده است.
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، مبارزه با فساد را گفتمانی ملی برشمرد و با 
اشاره به کاهش آمار تخلفات درون قوه قضائیه، به بازگرداندن بیش از ۹0 هزار 
میلیارد تومان به خزانه کشور و قطعی شدن احکام مجرمان پرونده های کلان 
اقتصادی اشاره کرد. آقای رئیسی با اشاره به نظام یافته شدن حقوق مالکیت 
و رفع تصرف از هزاران هکتار از اراضی ملی در سال گذشته، توجه به مسائل 
محیط زیستی و اجرای طرح کاداستر را از دیگر اقدامات این دستگاه در جهت 
احیای حقوق عامه برشمرد. رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه پشتوانه مردمی 
این دستگاه به واسطه تقویت ارتباطات مردمی بیش از گذشته شده است، از 
رسیدگی ویژه به پرونده های کثیرالشاکی و مؤسسات مالی و اعتباری و همچنین 
صدور بخشنامه هایی در جهت حمایت از تولیدکنندگان و ممانعت از تصمیمات 

خلق الساعه بانک ها در این حوزه خبر داد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس و مسئولان قوه قضائیه:

انتخابات حماسه بود؛ امید دشمن محقق نشد
مردم در انتخابات، برنامه ریزی دنیای استکبار را بر هم زدند

دیاکو حسینی*

دانش  شرکت های  رشد  به  اشاره  با  جمهوری  رییس 
بنیان از 55 شرکت به نزدیک به 6 هزار شرکت گفت: 
اقتصاد دانش بنیاد می تواند کشور ما را به حرکت درآورد 
با کشورهای  را  فاصله مان  این طریق  از  ما می توانیم  و 

پیشرفته کم کنیم. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز دوشنبه 
در هفتاد و ششمین برنامه پویش تدبیر و امید برای جهش 
تولید در افتتاح طرح های ملی دانش بنیان معاونت علمی 
و فناوری با گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی و 7۲ 
تن از یاران شهیدش با بیان اینکه امروز هفتاد و ششمین 
 : اظهارداشت  بود،  ارزشمند  بسیار  و  هفتگی  افتتاح 
ارزشمند  شد،  افتتاح  امروز  که  طرح هایی  همه  البته 
بود. استان های ما یکی بعد از دیگری در این مسیر قرار 

می گیرند و مرکزی برای همه شرکت های دانش بنیان، 
نوآوری  کارخانه  با  استانی  هر  در  ما  شتاب دهنده های 
فراهم می شود و امروز هم در کرمانشاه این کارخانه نوآوری 
افتتاح شد. روحانی خاطرنشان کرد: خانه های خلاق 
که برای ما بسیار ارزشمند است، هم از لحاظ حفظ آثار 
تاریخی و خانه های سنتی گذشته و هم به عنوان مرکزی 
که اندیشمندان صاحبنظر ما بتوانند از آن مرکز استفاده 
و بهره برداری کنند و هم مسأله خودروی برقی و اتوبوس 
برقی که برای آینده حمل و نقل بسیار اهمیت دارد و بویژه 

رصدخانه ملی که این مسأله بسیار حائز اهمیت بود.
وی بیان کرد: کشور ما از دیرباز کشور علم و دانش در 
زمینه های مختلف از جمله در زمینه نجوم بوده و در تاریخ 
رصدخانه مراغه زبانزد است که به عنوان مرکزی برای نجوم 

بود  این مسیر لازم  و در  بهره برداری می شد  و  استفاده 
حرکت نویی در این مقطع تاریخی در کشور ایجاد شود.

رییس جمهوری گفت: معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری، پژوهشگاه دانش های بنیادی، سازمان برنامه و 
بودجه همه دست به دست هم دادند و مسیری که از ۲0 
سال پیش آغاز شده بود در دولت دوازدهم به پایان و به ثمر 
رسید و البته 70 درصد این طرح و پروژه در دولت دوازدهم 
انجام گرفت. روحانی اضافه کرد: امروز جزو کشورهایی 
هستیم که دارای رصدخانه های بزرگ هستند و همانطور 
که توضیح داده شد، با قطر آینه این رصدخانه که بیش از 
۳ متر - ۳.4 دهم - بود، این رصدخانه جزو رصدخانه های 
مهم در منطقه است و می تواند مطالعات را در زمینه جهان 

بزرگ تسهیل کند.

رییس جمهوری: 

اقتصاد دانش بنیان می تواند کشور را به حرکت درآورد 
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چرا زیاد دستشویی می روید؟ دلایل رایج تکرر ادرار مضرات کمبود پروتئین در بدن را بشناسید
نقش پروتئین معمولًا با افزایش عضله مرتبط شناخته می شود اما پروتئین دارای 

مزایای متعددی، از متابولیسم گرفته تا سنتز عضلات است.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از زی نیوز، پروتئین یکی از مهمترین مواد مغذی 
مورد نیاز برای عملکرد سالم بدن است. این عنصر سازنده بدن باید بخشی اساسی 
از رژیم غذایی باشد و برای داشتن یک سبک زندگی سالم باید مورد توجه قرار 

گیرد.
همه ما بر اساس سبک زندگی و عوامل سلامت نیازهای پروتئینی متفاوتی 
داریم. به عنوان مثال، یک ورزشکار فعال بیش از فرد کم تحرک به پروتئین نیاز 

دارد. محققان علائم اصلی کمبود پروتئین را به شرح زیر عنوان می کنند:
عدم از دست دادن چربی: اگر بی وقفه در حال تمرین هستید، خوب غذا 
می خورید و هنوز تفاوت قابل مشاهده ای در مسیر کاهش چربی خود مشاهده 
نمی کنید، به پروتئین نیاز دارید. وقتی پروتئین کافی مصرف نکنید، بدن نمی تواند 
ماهیچه ها را به درستی ترمیم کند که در نهایت به جای چربی سوزی منجر به از 
دست دادن عضلات می شود. مصرف کم پروتئین همچنین می تواند سطح انرژی 

را به میزان اندکی کاهش دهد.
خلق و خوی ناپایدار: مصرف کم پروتئین با خلق و خوی ناپایدار، تحریک پذیری 
و مه مغزی ارتباط دارد. پروتئین برای سنتز انواع هورمون ها و انتقال دهنده های 
عصبی مسئول روحیه ما بسیار مهم است. همانند سروتونین، هورمونی که باعث 
می شود فرد احساس امنیت و خوشبختی کند. از دست دادن پروتئین می تواند 

باعث نوسانات در روحیه فرد شود.
اشتهای زیاد: بدن نیاز به مواد مغذی خاصی برای شاداب بودن و فعال بودن 
دارد. وقتی پروتئین ناکافی باشد، موجب کاهش سطح قند خون می شود که باعث 
می شود بدن برای رفع سریع آن، ایجاد اشتها کند. برای اطمینان از ثابت بودن 

سطح قند خون، غذاهای غنی از پروتئین مصرف کنید.
قدرت و استحکام استخوان ها: کلسیم برای یکپارچگی اسکلت ضروری 
است، اما آیا می دانید 50 درصد استخوان های ما از نظر حجم پروتئین هستند. 
همراه با ویتامین D و کلسیم، پروتئین غذایی برای سلامتی و طول عمر استخوان 
بسیار مهم است. پروتئین با افزایش سن نقش زیادی در حفظ تراکم استخوان 

دارد.
مشکلات پوست، مو و ناخن: پوست، مو و ناخن در درجه اول از پروتئین ساخته 
شده است، بنابراین به طور طبیعی، کمبود پروتئین در آنها نیز منعکس می شود. 
کمبود شدید پروتئین حتی ممکن است باعث قرمزی، پوسته پوسته شدن و تغییر 
رنگ شود. همچنین ممکن است باعث نازک شدن مو، کمرنگ شدن، ریزش مو و 
شکنندگی ناخن ها شود. اِدم، که منجر به پف کردگی و تورم پوست می شود، یکی 

دیگر از علائم کمبود پروتئین است.
به گفته محققان، مصرف 1-1.5 گرم پروتئین به ازای هر کیلوگرم وزن بدن، 
رویه ای ایمن است )یعنی اگر 60 کیلوگرم وزن دارید، میزان ایده آل دریافت 
پروتئین بین 60 تا ۹0 گرم در روز است(. پروتئین را از منابع طبیعی مانند گوشت، 

تخم مرغ، ماهی، لبنیات، حبوبات و سویا می توان دریافت کرد.

اگر سعی دارید وزن کم کنید، پس شیوه ی تغذیه تان هم به اندازه ی میزان 
غذایی که می خورید مهم است. درست است که انتخاب بد غذایی موجب 
افزایش وزن می شوند اما حتی بهترین انتخاب های غذایی نیز بسته به مکان 

و زمان و چگونه غذا خوردن می توانند دردسرساز باشند.
 در ادامه به عادت های غذایی اشاره می کنیم که اگر می خواهید وزن کم کنید 

باید از آن ها دوری نمایید.
انتخاب غذاهای راحت و آماده خوردن

بیشتر افراد گاهی غذاهای دم دستی و آماده یا فست فود می خورند؛ اما نباید 
اجازه دهید این کار برایتان عادت شود. این نوع غذا خوردن به ضرر سلامتی 
و وزنتان است. وقتی می خواهید یک غذای فوری و آماده بخورید معمولًا 

انتخاب های ناسالمی پیش روی تان است.
آخرین باری که در رستوران ماهی سالمون و سالاد سبزیجات سفارش دادید 
کِی بود؟ یادتان باشد: وقتی عجله دارید وسوسه می شوید سراغ غذاهای 
آماده بروید اما خوردن این جور غذاها به قیمت لطمه زدن به سلامتی تان تمام 

می شود.
فست فودها و حتی برخی از غذاهای رستورانی معمولًا ارزش غذایی چندانی 
ندارند و جوری فرآوری شده اند که به ضرر قند خون و وزنتان است. غذاهای 
آماده و فست فودها به طورکلی پُر از چربی های ناسالم، سدیم و قند هستند. 

بیشتر غذاهای بیرون پُرکالری هم هستند. برای تغذیه تان از قبل برنامه ریزی 
کنید تا در شرایطی قرار نگیرید که مجبور شوید غذاهای آماده و ناسالم بخورید.

بدون توجه غذا خوردن
غذا خوردن مقابل تلویزیون یا کامپیوتر نیز راه دیگری برای آسیب زدن به 
سلامتی و وزنتان است. برخی مطالعات نشان داده اند بدون تمرکز غذا خوردن 
باعث می شود کالری بیشتری دریافت کنید زیرا نسبت به میزان غذایی که 
تماشا  که  برنامه ای  نیستید. شما سرگرم  آگاه  و  ندارید  توجهی  می خورید 
می کنید یا کتابی که می خوانید می شوید و تمام حواس خود را به آن می دهید، 
در نتیجه توجهی به این ندارید که سیر شده اید و خوردن کافی است. رویکرد 
بهتر این است که آگاهانه غذا بخورید. هنگام خوردن به حس هایتان در ارتباط 
با غذایی که در بشقابتان است توجه کنید؛ بو، بافت و مزه ی غذا. هر لقمه ای 
را که به دهان می گذارید واقعاً مزه مزه کنید و اجازه ندهید حواستان مشغول 
تلویزیون، کامپیوتر یا موبایلتان شود. هر چه بیشتر به غذایتان دقت کنید، با 
لقمه های کمتری سیر خواهید شد. ضمناً بیست دقیقه طول می کشد تا 
هورمون های سیری عمل کنند و به شما بگویند که سیر شده اید. بنابراین روی 

بشقابتان تمرکز کنید تا با غذای کمتری سیر شوید و از غذایتان لذت ببرید.
استفاده از ظرف های اشتباهی

حتی ظرف هایی که برای غذا خوردن استفاده می کنید بر میزان غذایی 

که می خورید اثر می گذارد. مطالعه ای دریافته افراد وقتی از کاسه یا بشقاب 
بزرگ استفاده می کنند، بیشتر غذا می خورند. بنابراین یکی از راه های کاهش 
از نظر روانشناسی وقتی  از ظروف کوچک تر است.  مصرف غذا، استفاده 
بشقابتان پُر است، احساس می کنید بیشتر غذا خورده اید و پُر کردن یک ظرف 
کوچک بدون اینکه غذای زیادی بردارید راحت تر است. همچنین از ظروف 
با رنگ روشن تر و ملایم تر استفاده کنید. زیرا رنگ های گرم و درخشان باعث 
می شوند بیشتر بخورید. به همین دلیل است که علائم فست فود معمولًا قرمز، 
نارنجی یا زرد هستند. این رنگ ها اشتها را تحریک می کنند و باعث می شوند 
دلتان بخواهد به خوردن ادامه دهید. آبی یا سبز روشن بهترین رنگ برای 
ظروف غذا هستند، البته اگر قصد کاهش وزن دارید. پس ظرف غذایتان را 

هوشمندانه انتخاب کنید!
گروهی غذا خوردن

لذت بخش است که با دوستان غذا بخورید اما احتمالًا تشویق می شوید 
پُرخوری هم بکنید. وقتی با صحبت و خنده حواستان پرت می شود و به 
خوردن توجهی ندارید متوجه نمی شوید چقدر غذا می خورید و حتی دقتی 
به آنچه در دهان می گذارید ندارید. همچنین مشاهده شده افراد وقتی در 
میان جمع غذا می خورند معمولًا انتخاب های غذایی شان از سلامت کمتری 

برخوردارند زیرا ناخودآگاه از دیگران تبعیت می کنند.
یک  دوروبری هایتان  اگر  و  می کنند  پرخوری  جمع  میان  در  افراد  بیشتر 
دسر پُرکالری سفارش بدهند، احتمالًا شما هم تقلید می کنید. قرار نیست با 
دوستان غذا نخورید اما سعی کنید بیشتر وعده های غذایی تان را در محیطی 

ساکت که بتوانید روی غذایتان تمرکز کنید میل کرده و آگاهانه غذا بخورید.
برداشتن لقمه های بزرگ و کم جویدن

کم  و  برمی دارند  بزرگ  لقمه های  که  افرادی  می دهند  نشان  مطالعات 
می جوند بیشتر ممکن است وزن اضافه کنند. مطالعه ای دریافته آن هایی 
لقمه های کوچک تر  که  به کسانی  نسبت  برمی دارند  بزرگ  لقمه های  که 
بزرگی  تفاوت  این  بیشتر مصرف می کنند.  کالری  تقریباً 5۲  می خورند، 
است! کم جویدن غذا نیز دلیل دیگری برای افزایش وزن است چون غذا 
خوب هضم نمی شود. عادت کنید بین لقمه ها قاشق و چنگال را پایین 
بگذارید و به خودتان فرصت جویدن بدهید. همان طور که گفتیم ۲0 دقیقه 
طول می کشد تا هورمون سیری اشتهایتان را تعطیل کند، پس آهسته تر 

بخورید.
کلام آخر

اضافه  وزن  می کند  تعیین  که  است  فاکتور  مهم ترین  خوردنتان  نحوه ی 
می کنید یا نه. شما ممکن است به خوبی ورزش کنید اما اگر توجهی به آنچه 
می خورید و اندازه اش نداشته باشید، تلاشتان منجر به چربی سوزی نخواهد 
شد. البته باید به ورزش کردن ادامه دهید! شما برای داشتن یک بدن سالم و 
حفظ وزن سالم به ورزش و تحرک نیاز دارید. مطالعات نشان داده اند افرادی که 

ورزش می کنند در رسیدن به وزن ایده آل و حفظ آن موفق ترند.
پس عادت های ناسالمی که گفتیم را ترک کنید تا دچار اضافه وزن نشوید. 
غذاهایتان را هوشمندانه انتخاب کنید اما نسبت به مقدار غذایی که می خورید 
هم دقت داشته باشید و ضمناً روی غذایتان تمرکز کنید و سعی کنید در آرامش 
غذا بخورید. شما می توانید زمانی که تنهایی غذا می خورید، متمرکز شدن 
روی غذا و خوب جویدن را تمرین کرده و آن را تبدیل به یک عادت کنید. برای 
غذاهایتان برنامه داشته باشید تا در حالت عجله و ناچاری قرار نگیرید و سراغ 

غذاهای آماده نروید.

اگر می خواهید وزن کم کنید از این عادت ها دوری نمایید؛

با رعایت این ۷ مورد با سردرد عادت های غذایی که باعث اضافه وزن می شوند
خداحافظی کنید!

بسیاری از مردم هنگام مواجهه با این درد سراغ انواع داروهای مسکن می روند 
در حالی که روش های درمان طبیعی بدون هیچ گونه عوارض جانبی را می توان 

انتخاب کرد.
بسیاری از مردم هنگام مواجهه با این درد سراغ انواع داروهای مسکن می روند 
در حالی که روش های درمان طبیعی بدون هیچ گونه عوارض جانبی را می توان 

انتخاب کرد.
اضافه کردن برخی از مواد غذایی به لیست رژیم روزانه می تواند شما را برای 

تسکین اغلب سردردها کمک کند.
این توصیه های غذایی عبارتند از:

شیر کم چرب: کم آب شدن بدن یکی از علل شروع سردرد است. در این میان 
مصرف الکل و یا غذاهای با میزان سدیم بالا منجر به کاهش آب بدن و شروع 
سردرد می شود. در عوض شیر نه تنها یک مایع جبران کننده آب بدن است بلکه 
سرشار از مواد معدنی حیاتی نظیر پتاسیم و کلسیم است که اثرات سدیم بالای 

موجود در رژیم غذایی را جبران می  کند.
ماهی های روغنی: این ماهی ها سرشار از اسیدهای چرب امگا ۳ با خاصیت 
ضدالتهابی است. بدین معنی که اضافه کردن آن به رژیم غذایی شما دارای 

اهمیتی مضاعف برای کمک به درمان سردردها است.
شدن  متعادل  موجب  هستند،  پتاسیم  و  آب  از  غنی  میوه ها  چون  طالبی: 
سردردهای ناشی از میزان بالای سدیم و از دست دادن آب بدن می  شوند. یک 
طالبی متوسط دارای 66 میلی گرم پتاسیم یا حدود 16 درصد میزان روزانه توصیه 
شده پتاسیم در رژیم غذایی شما است. مصرف این میوه می  تواند سطح انسولین 
را در بیماران غیردیابتی تثبیت کند و از آنجایی که میزان پایین قند خون یک آغازگر 
بزرگ سردرد است، منیزیوم بیشتر می  تواند به تنظیم قند خون شما کمک کند و 

هر گونه سردرد احتمالی را تسکین دهد.
لوبیا سفید: یک فنجان لوبیا سفید ۲5 درصد نیاز روزانه شما به منیزیوم را تامین 
می کند. منیزیوم می  تواند به علت علت نقش آن در انقباض ماهیچه  ها - از جمله 
ماهیچه  های رگ  های خونی که مسبب سردرد هستند، به تسکین سردرد کمک 
کند. سایر مواد غذایی غنی از منیزیوم شامل موز، بادام، آووکادو، اسفناج و زردآلو 

هستند.
سیب زمینی: همانند طالبی، سیب زمینی نیز سرشار از پتاسیم است که در 
صورت از دست دادن آب بدن به درمان سردرد شما کمک می  کند. یک سیب 

زمینی حاوی ۲5 درصد نیاز روزانه توصیه شده پتاسیم برای شما است.
گیلاس: خوردن هر نوع میوه  ای چون به گونه  ای بخشی از آب بدن را جبران 
با این وجود گیلاس  ها حاوی  می  کند، می  تواند به رفع سردرد کمک کند. 
ترکیباتی هستند که در خون به نیتریک اکساید تبدیل شده و می  تواند در برابر 

سردرد اثر حفاظتی داشته باشد.
آب: حفظ آب بدن یکی از مهم  ترین موضوعاتی است که می تواند از بروز سردرد 

جلوگیری کرده و آن را درمان کند.
 

 آنچه باید قبل و بعد از تزریق واکسن 
کرونا بدانیم

بسیاری از افراد بویژه سالمندان دچار بیماری های زمینه ای هستند یا داروهای 
خاصی مصرف می کنند، از این رو باید قبل از تزریق واکسن کرونا به توصیه های 

پزشکی عمل کنند.
به گزارش معاونت درمان وزارت بهداشت، افرادی که سابقه آلرژی دارند، حتما 

قبل از تزریق واکسن باید به تیم واکسیناسیون اطلاع دهند.
یا  بالا  با دوز  ایمنی مثل کورتون  همچنین اگر فردی داروی سرکوب کننده 
داروی شیمی درمانی مصرف می کند، لازم است قبل از تزریق واکسن با پزشک 

متخصص خود مشورت کند.
افرادی که داروی بیماری هایی مثل تیروئید، دیابت، پرفشاری خون و ... را که 

همیشه مصرف می کنند، نباید قطع نکنند.
همچنین قبل از تزریق واکسن، از داروهای ضد درد، ضد التهاب، آسپرین، آنتی 
هیستامین ها برای پیشگیری از عوارض جانبی واکسن نباید استفاده شود چون 

ممکن است اثر بخشی واکسن را تحت تاثیر قرار دهند.
بعد از تزریق واکسن

احتمال بروز واکنش های حساسیتی تا ۳0 دقیقه بعد از تزریق واکسن وجود 
دارد، لازم است افراد نیم ساعت بعد از تزریق واکسن در مرکز واکسیناسیون بمانند.
همچنین تزریق واکسن ها ممکن است عوارض خفیفی مانند تب، درد محل 
تزریق، آب ریزش بینی و... ایجاد کند، از این رو افراد می توانند از استامینوفن یا 

آنتی هیستامین استفاده کنند.
هیچکدام از واکسن ها ایمنی صد در صد نمی دهند، پس لازم است افراد بعد 
از دریافت واکسن پروتکل های بهداشتی مثل شست و شوی مرتب دست ها، 

استفاده از ماسک و فاصله گذاری را رعایت کنند.
همچنین ضروری است دوز دوم واکسن در زمانی که برای فرد تعیین شده، تزریق 

شود.

مفقودی
سند و کارت ماشین و برگه سبز خودروی سواری تیبا 

Ex ۲ با HVAC دستی رینگ فولادی به رنگ سفید روغنی 
مدل ۱۳۹۹ به شماره موتور  M ۸۹4۷0۹0/۱5 و به شماره 

 شاسی  Nas ۸۲۱۱00L۱۲۶45۸۹ و به شماره پلاک
۱۶_ 5۷۱ ن ۷۳ به نام طاهره بهمنی به شماره شناسنامه 
۱0۳۱۲5 و به شماره ملی 0۳۸0۹4۷۲۱۸ مفقود گردیده 

است و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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اجتماعی

معاون فنی اداره کل انتقال خون استان قم :

باورهای غلط مانع اهدای خون بانوان 
شده است

معاون فنی و فن آوری های نوین اداره کل انتقال خون استان قم گفت: یکی از 
باورهای غلط درباره اهدای خون خانم ها ترس از کم خونی است. 

دکتر علیرضا کبیری  اظهارداشت :مراکز انتقال خون در زمان مراجعه اهدا کنندگان به 
خصوص بانوان در ابتدا بررسی می کند و اگه دچار کم خونی باشند اجازه اهدای خون 
داده نمی شود. کلیه اهدا کنندگان خانم قرص آهن دریافت می کنند که باعث جلوگیری 

از کاهش آهن خونشان و کم خونی می شود.
وی افزود: پیش از در نظر گرفتن منافع اهدای خون برای خودمان بهتر است به منفعت 

آن برای دیگران فکر کنیم. هر نفر با یک بار اهدای خون جان سه نفر را نجات می دهد.
همچنین اهدای خون باعث کاهش غلظت خون، سکته های قلبی و مغزی می شود.

کبیری تاکید کرد: داوطلبین که به مراکز مراجعه کنند از دو نظر معاینه می شوند. اول 
اینکه اهدای خون برای خودشان مشکلی ایجاد نکند، مثل کم خونی. یا افراد دارای 

بیماری های زمینه ای مثل بیماری قلبی، مغزی یا موارد دیگر نباشند.
وی افزود: مورد دوم از لحاظ اینکه خونی که دریافت می شود شرایط سلامت و ایمنی 
لازم را داشته باشد. بیماری هایی که از طریق خون منتقل می شوند مهم ترین مواردی 
است که حتما باید بررسی شود، مثل بیماری های ویروسی، هپاتیتaوb ، بیماری
HIV و... در مراکز اهدای خون استان بین 15 تا ۲0 درصد داوطلبین به صورت موقت 
یا دائم معاف می شوند. معاون فنی و فن آوری های نوین اداره کل گفت: معمولا گروه 
اهدا کنندگان خانم، گروه سالم تری هستند. چون کمتر در معرض ریز فاکتورهای آلوده 

کننده خون قرار می گیرند و خونشان از کیفیت و سلامت بیشتری برخوردار است. 
وی بیان کرد: داوطلبین روز قبل از اهدای خون باید به اندازه کافی استراحت کرده 
باشند، مایعات زیاد مصرف  کنند و قبل از مراجعه یک وعده غذایی میل کرده باشند و 
بعد برای اهدای خون مراجعه کنند. کبیری اظهار داشت: در کشورهای پیشرفته همگام 
با آقایان، خانم ها به سمت اهدای خون آمده اند و نیمی از اهدا کنندگان خانم ها هستند. 
در ایران فقط 4 درصد اهدا کنندگان خانم هستند. درصد مشارکت خیلی پایین است و 
نیاز به بهبود دارد. وی افزود: خانم ها به علت فیزیولوژیک بدنشان و از دست دادن ماهانه 
خون فکر می کنند که با اهدای خون کم خون می شوند. ولی اهدا کنندگان مستمری 
هستند که هیچ مشکلی هم برایشان پیش نیامده است. این افراد به باورهای غلط فائق 
آمده اند. خانم ها می توانند چند ماه بعد از زایمان برای اهدای خون مراجعه کنند و 
مشکلی هم پیش نمی آید. وی بیان کرد: ترس از سوزن و عدم حضور زنان در اجتماع 
از دیگر عوامل مشارکت پایین آنان است. من از خانم ها درخواست می کنم یک بار خون 

اهدا کنند، لذتی که کسب می کنند باعث می شود از اهدا کنندگان مستمر بشوند.

مدیر گروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم :
صدای پای موج پنجم کرونا به گوش می رسد

مدیر گروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم گفت: خطر بزرگی با عادی انگاری 
کرونایی موجود در جامعه مردم را تهدید می کند و تعداد شهرهای قرمز روز به روز بیشتر 

می شود.
محمدتقی سلطانی روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی استان قم اظهارداشت: 
کرونا در استانهای جنوب و جنوب شرقی شلعه ور شده است، قدرت و سرعت انتشار 

ویروس هندی بسیار بیشتر از نمونه های ووهانی و انگلیسی است.
وی یادآور شد: تعداد بیماران کرونایی در استان قم طی یک هفته گذشته با شیب 
ملایمی در حال افزایش است و زنگ خطر خیز مجدد این ویروس به صدا درآمده است.

وی خاطرنشان کرد: طی یک هفته اخیر با وجود کاهش تست های کرونایی در قم اما 
تعداد مبتلایان با رشد روبه شده و طبق برآوردهای علمی پیک موج پنجم کرونا در استان 
احساس می شود. به باور سلطانی،طی یک هفته گذشته در گام پنجم طرح شهید 
سلیمانی ۳ هزار و ۳۸7 تن از افرادی که با بیماران کرونایی در ارتباط بودند مورد رهگیری 
قرار گرفته اند.  وی خاطرنشان کرد: طی یک هفته گذشته با بازرسی گروه های بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی قم ۲۸ مرکز متخلف پلمب شد. سلطانی اظهار کرد: تاکنون 
6۲ هزار و 71 دوز واکسن کرونا در قم تزریق شده است و از عصر امروز فعالیت پایگاه 
خودرویی از سر گرفته می شود و سالمندان بالای 70 سالی که هنوز واکسن نزده اند می 
تواند به این پایگاه خودرویی و سایر پایگاه های تجمیعی مراجعه کنند.وی یادآور شد: 
تزریق واکسن نوبت دوم در مناطق روستایی از روزگذشته آغاز شده و تا پایان هفته جاری 
ادامه خواهد داشت. سلطانی با بیان اینکه طبق برآوردهای انجام شده علت استقبال 
اندک سالمندان قمی از واکسیناسیون، انتظار آنها برای تولید انبوه واکسن ایرانی است، 
گفت: حدود ۲5 درصد از گروه های هدف در گروه سنی بالای 70 سال واکسن زده اند.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

ساخت فرودگاه گردشگری قم
 را رونق می بخشد 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: با از سرگرفتن ساخت 
فرودگاه قم پس از گذشت 6 سال، گردشگری استان نیز رونق می گیرد.

علیرضا ارجمندی اظهار کرد: طبق رأی دادگاه تجدیدنظر پیمانکار سابق می تواند 
ساخت شهرک فرودگاهی را که شامل منطقه نمونه گردشگری طرلاب و فرودگاه  می شود 
را ادامه دهد.مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: تفاهم نامه 
ساخت فرودگاه در منطقه سلفچگان قم آذرماه 1۳۸۹ بین شرکت ارم کیش و استانداری 
قم منعقد و عملیات اجرایی این فرودگاه نیز در بهمن ماه همان سال آغاز شد اما به دلایلی 
ساخت هر دو پروژه متوقف شد.ارجمندی با بیان این که امروز هیچ مانعی برای ادامه 
ساخت فرودگاه از طرف پیمانکار وجود ندارد تصریح کرد: از آنجایی که ساخت منطقه 
نمونه گردشگری طرلاب را نیز پیمانکار فرودگاه بر عهده دارد بنابراین روند ساخت یکی 
دیگر از مناطق نمونه گردشگری قم ادامه می یابد که توسعه گردشگری را در پی خواهد 
داشت.وی بیان کرد: طبق توافق اولیه شهرک فرودگاهی قم به دو بخش ۳00 هکتاری 
گردشگری و ۲650 هکتاری فرودگاهی تفکیک شده است که در آن هتل های سه تا پنج 
ستاره و همچنین پیش بینی ساخت مراکز گردشگری سلامت در نظر گرفته شده است، 

که این  طرح به علت توقف ساخت فرودگاه متوقف شده بود.
وی گفت: در صنعت گردشگری قم برای حضور بخش خصوصی فرصت های خوبی 
وجود دارد که طبق فرموده رهبری با پشتیبانی و مانع زدایی می توانیم از سرمایه گذارانی 

که تمایل دارند در این صنعت سرمایه گذاری کنند استقبال کنیم.
 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم هشدار داد؛

ضرورت هوشیاری در برابر جهش های 
گوناگون ویروس کرونا

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اوج گیری مجدد بیماری کرونا در برخی 
از مناطق کشور گفت: هوشیاری در برابر انواع جهش یافته ویروس کرونا بهترین راهکار 
پیشگیری است. محمد رضا قدیر صبح دوشنبه در جلسه هیئت رئیسه دانشگاه علوم 
پزشکی قم ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید بهشتی و هفته قوه قضائیه گفت: 
واکسیناسیون مقام معظم رهبری و فرمایشات ایشان چراغ راه ما در اجرای برنامه های 
آتی تزریق واکسن خواهد بود. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: در برخی از نواحی 
کشور شاهد اوج گیری مجدد بیماری کروناهستیم و لازم است در مقابل این بیماری که 

مرتب در حال جهش است هوشیار باشیم.

معاون امور باغبانی جهاد کشاورزی استان قم  خبرداد:

کاهش برداشت انگوراز باغات قم 
معاون امور باغبانی جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به آغاز برداشت انگور از تاکستان 
های قم گفت:امسال با توجه به شرایط آب و هوایی و سرمازدگی پیش بینی می شود  
بیش از 14 هزار تن محصول از هزار و 400 هکتار باغ انگور قم برداشت شود که نسبت 

به پارسال با برداشت نزدیک به 1۸ هزار تن با  کاهش رو برو است.
ابراهیمی افزود: باغداران انگور کار قمی امسال عمدتا رقم های یاقوتی، مهدیخانی، 

بی دانه، عسکری و صاحبی را برداشت می کنند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم:
رشد مصرف باعث افزایش شوری آب می شود

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان اینکه کیفیت آب از نظر شوری 
و شیرینی ارتباط مستقیم با مصرف دارد، گفت: هر چه قدر مصرف آب بالاتر رود 

مجبور استفاده از منابع زیرزمینی هستیم که باعث افزایش شوری آب می شود.
دکتر علی جان صادق پور  روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی استان که 
به ریاست مهندس سلیمان پور معاون سیاسی و امنیتی استاندار قم برگزار شد با 
اشاره به کاهش 50 درصدی بارندگی ها در سال جاری نسبت به سال قبل گفت: 
ورودی آب به سدهای تأمین کننده آب شرب نیز با 40 درصد کاهش مواجه شده 
ضمن اینکه دمای هوا نیز نسبت به سال گذشته حدود 1۲ درصد افزایش داشته 

است.
وی از افزایش شدید مصرف در سه ماه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه 
سال قبل با وجود کاهش منابع آبی خبر داد و یادآور شد: در مجموع در سه ماه 
نخست سال جاری بیش از ۳7 میلیون و ۸61 هزار متر مکعب استحصال از منابع در 
دسترس داشتیم در حالی که این میزان در مدت مشابه سال قبل ۳5 میلیون و 41۳ 

هزار متر مکعب بوده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم بر لزوم مدیریت مصرف و استفاده 
صحیح از آب تأکید و تصریح کرد: باید هشدارهای لازم داده شود و خودمان را با 

شرایطی که با آن مواجه هستیم آماده کنیم.
وی در ادامه افزایش4 درصدی جمعیت، افزایش متوسط 1۲ درصدی دمای هوا 
و استمرار شیوع بیماری کرونا را سه عامل اصلی در افزایش مصرف آب برشمرد و 

گفت: کیفیت آب از نظر شوری و شیرینی نیز ارتباط مستقیم با مصرف دارد.
دکتر صادق پور تأکید کرد: هر چه قدر مردم بیشتر صرفه جویی کنند و آب کمتر 

مصرف شود از آب شیرین و گواراتری در شبکه آب شهر برخوردار خواهیم بود.
وی همچنین با اذعان به اینکه سقف ظرفیت تأمین آب شهر از منابع در اختیار 
حدود 6 میلیون متر مکعب است، تصریح کرد: اگر مصرف آب در این شهر از این 

میزان بالاتر رود جیره بندی آب دور از ذهن نیست.
آب  تخصیص  اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
سرشاخه های دز کفاف تأمین آب شهر را در پیک مصرف تابستان نمی دهد، گفت: 
با توجه به اینکه کمبود آب در برخی از مناطق را از چاهه ای داخل بافت شهر جبران 
می کنیم به همین علت این مناطق با شوری آب در برخی از مواقع مواجه می شوند.

وی کمبود تخصیص آب سرشاخه های دز، کاهش کیفیت چاهه ای آب شرب، 
کاهش سطح منابع زیرزمینی، تأثیر قطع برق در کاهش تولید آب،  کاهش دبی 
قنات و چشمه ها و عدم ظرفیت کافی تصفیه خانه فعلی و مشکلات خط انتقال را از 

چالش های موجود در تأمین آب شرب استان برشمرد.
دکتر صادق پور همچنین کاهش فشار در شبکه های فشار بالا، فرهنگ سازی به 
منظور صرفه جویی، مدیریت مصرف انشعابات بزرگ و روستاها، افزایش برداشت از 
چاهه ای روستاها، برنامه ریزی جهت کاهش مصارف فضاهای سبز از آب شرب و 
جمع آوری انشعابات غیرمجاز را از جمله راهکارها تأمین کمی و کیفی آب پایدار در 

تابستان سال جاری اعلام کرد.
وی با اشاره به اقدامات انجام شده و برنامه های شرکت آب و فاضلاب برای مقابله 
تنش آبی شهر قم گفت: بهسازی چاه ها، حفر چاه های جدید، افزایش برداشت 
از چاهه ای شهری، کاهش دریافت بخش های تابعه از منابع سطحی، اخطار به 
مشترکین پرمصرف و بد مصرف، قطع انشعابات غیرمجاز، کاهش آبیاری فضای 
سبز در طول روز، تعویض شیرآلات و اتصالات فرسوده خطوط انتقال علی آباد و 15 
خرداد، بهسازی مخازن ذخیره و کاهش فشار زون های شبکه توزیع از جمله این 

اقدامات است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به وجود بیش از 700 انشعاب 
آب فضای سبز شهری گفت: برآورد صورت گرفته از میزان مصرف آب فضای سبز 
شهری در قم حدود 1۲ هزار متر مکعب است که این میزان حدود 10 درصد آب 

شرب شهر را شامل می شود. 
دستگاه های  توسط  آب  درصدی   70 رفت  هدر  به  اشاره  با  همچنین  وی 
آب شیرین کن خانگی اظهار داشت: برخی از نقاط شهر به ویژه پردیسان، شهرک 
مهدیه و شهرک قدس که به صورت مستقیم از آب سرشاخه های دز استفاده می کنند 

آب کاملًا شیرین است و نیازی به استفاده از آب شیرین کن ندارند.
وی همچنین خاطرنشان کرد: در هفت ماه از سال که با کاهش مصرف آب در 
شهر مواجه هستیم هیچ کدام از مناطق شهر نیاز به آب شیرین کن ندارند و آب شبکه 

شیرین است.
 

مدیرکل گمرکات استان قم:

صادرات قم از ۳۸میلیون دلار عبور کرد
مدیرکل گمرکات  استان قم گفت: ارزش کالاهای صادر شده از گمرکات استان در 

سه ماهه نخست سالجاری به ۳۸ میلیون و 46۲هزار و 5۳6 دلار رسید.  
از  کالا  تن  و ۲50  رابطه 45هزار  درهمین  اظهارداشت:  دریکوندی  اسفندیار 
گمرکات قم به بازارهای بین المللی صادر شد که این رقم در مقایسه با مدت مشابه 

سال قبل بیش از رشد 15۳ درصدی را نشان می دهد.
وی افزود: ارزش صادرات بسته های پستی و مطبوعات از گمرکات استان قم نیز 
در این مدت به حدود ۹0 هزار دلار رسید که در مقایسه با مدت مشابه سال ۹۹، صد 
در صد رشد داشته است.  وی ادامه داد: درآمد کل گمرکات استان نیز در سه ماهه 
نخست سالجاری به 46۸ میلیارد و ۸71 میلیون ریال رسید که این رقم نسبت به 

مدت مشابه سال قبل نشانگر رشد حدود 64 درصدی است. 
دریکوندی همچنین با اشاره به اهمیت واردات کالاهای اساسی مورد نیاز مردم و 
تجهیزات مورد استفاده واحدهای تولیدی، گفت: در همین راستا، طی بهار سالجاری 
بیش از 1۲هزار و 700 تن کالا به ارزش 5۲ میلیون و 1۹۸ هزار دلار از طریق گمرکات 
استان قم وارد شد.  وی ادامه داد: درهمین مدت اقدام های گسترده ای برای مقابله با 
قاچاق توسط گمرکات استان درجریان همکاری با سایر دستگاه های متولی صورت 
گرفت که در نتیجه آن 1۹۸ پرونده مظنون به قاچاق به ارزش 7۲۳ میلیارد و ۹۳5 

میلیون ریال تشکیل شد.
  گفتنی است بیش از 50 درصد صادرات و واردات استان در مسیرهای سبز و 
زرد است که امور اداری مربوط به آن در کوتاه ترین زمان ممکن و بدون توقف انجام 
می پذیرد تا فعالان اقتصادی در قم با سهولت بیشتری در بازارهای جهانی حضور 

داشته باشند.
  حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی قم فراتر از 7۳ هزار میلیارد 
ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود ۲ هزار و 400 
واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از 60 هزار تَن فرصت اشتغال ایجادشده 
است، قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، 
محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار 
ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هرکدام از آنها موقعیت 

ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید و اشتغال دارد.
  

معاون امور فرهنگی کمیته امداد  استان قم خبر داد:

آموزش چهره به چهره برای ۴۰۰ خانوار 
تحت حمایت 

معاون امور فرهنگی کمیته امداد قم از اجرای دوره نخست طرح آموزش چهره به 
چهره برای 400 خانوار تحت حمایت از تیرماه امسال خبر داد.

سید محسن صالحی با اشاره به اینکه در نخستین مرحله طرح آموزش چهره به 
چهره، 400 خانوار تحت حمایت کمیته امداد استان قم شناسایی و در دستور کار 
قرار گرفته اند گفت: این خانوارها دارای شرایط خاص و از همه مناطق قم هستند که 
توسط 40 نفر از بانوان طلبه حوزوی و دانشگاهی مجرب در خانه های خودشان طی 

دو مرحله تا پایان سال تحت آموزش های حضوری قرار می گیرند.
وی با بیان اینکه این افراد با عنوان همیار خانواده با این نهاد همکاری می کنند 
افزود: در این طرح مهارت های زندگی، احکام و اعتقادات، بهداشت و سلامت، 
اهمیت کار و عقل معاش در جهت افزایش آگاهی و تقویت باورهای دینی مددجویان 

به آنها آموزش داده می شود.

مصوبات اخیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، درباره 
نحوه برگزاری کنکور، اگرچه می توان به کاهش اثر 
روانی کنکور بر داوطلبان کمک کند، اما ممکن است 

عاملی برای کاهش عدالت آموزشی نیز شود.
کنکور، به عنوان آزمون ورودی دانشگاه  ها در ایران، 
از سال 1۳4۸ در حال برگزاری است و تاکنون پنجاه 
و دو دوره  آن برگزار شده است. بطور کلی دو روش 
وجود  در جهان  ها  دانشگاه   به  ورود  برای  سنجش 
دارد. روش اول، روش سنجش غیرمتمرکز است که 
خود،  شیوه  و  روش  به  دانشگاهی  هر  آن  براساس 
نسبت به جذب دانشجویان اقدام می کند. بررسی 
سوابق تحصیلی، برگزاری جلسات مصاحبه یا آزمون  
طریق  از  جذب  یا  دانشگاه  برای  اختصاصی  های 
شیوه  های دیگر به انتخاب دانشگاه، از جمله روش  
های جذب غیرمتمرکز دانشجویان در نقاط مختلف 

جهان هستند.
در مقابل شیوه انتخاب متمرکز، یک آزمون در یک 
کشور برگزار و با بررسی نتایج، داوطلبان می توانند 
انتخاب نمایند. در  را  دانشگاه محل تحصیل خود 
پذیرش  در  تصرفی  و  دخل  ها  دانشگاه   شیوه  این 
داوطلبان ندارند و داوطلبان تنها پس از رقابتی جدی، 
قادر خواهند شد تا به یک دانشگاه پا بگذارند. برخی 
از کشور های جهان نظیر کره جنوبی، چین و ایران 
شیوه متمرکز به عنوان شیوه اصلی رقابت انتخاب 
می شود. بطور معمول محدود بودن تعداد دانشگاه  
های برتر در مقابل جمعیت بالای متقاضی، رایگان 
بودن تحصیل در دانشگاه و تاکید بر رعایت عدالت 
آموزشی از جمله عواملی هستند که باعث شده اند 
تا این کشور ها از شیوه سنجش متمرکز برای ورود 

داوطلبان به دانشگاه استفاده کنند.
بطور معمول شیوه سنجش متمرکز با نقد هایی 
عدم  همچون  عواملی  کارشناسان  است.  همراه 
تمرکز  ورود،  آزمون های  در  افراد  صحیح  سنجش 
آزمون  های متمرکز بر سوال  های مربوط به حافظه 
به جای سوال  های مربوط به سنجش فهم درس  ها، 
گسترش گردش مالی کنکور و تحت تاثیر قرار گرفتن 
نظام آموزشی، ایجاد فشار روانی بر روی داوطلبان و 

تاکید بر سال آخر تحصیلی آنان را به عنوان دلایل 
مقابل  در  و  می کنند  مطرح  خود  انتقادات  اصلی 
حامیان سنجش متمرکز بیش از هر چیز بر عدالت 
آموزشی و تقسیم عادلانه صندلی  های دانشگا هی از 

طریق برگزاری آزمون  های متمرکز تاکید دارند.
مصوبه شورای عالی و نبرد با غول کنکور

یکی از جدی ترین دلایل انتقاد از کنکور سراسری و 
جذب متمرکز داوطلبان از طریق کنکور، وجود مراکز 
آموزشی وابسته به این آزمون است. این پدیده اگرچه 
مختص به ایران نیست و در دیگر کشور های دارای 
آزمون متمرکز نیز مراکز برگزاری کلاس  های کمک 
مالی  گردش  اما  دارد؛  چشمگیری  رونق  آموزشی 
بالای موسسه  های آموزشی کنکور، یکی از موضوعات 
برجسته ای است که مخالفانی جدی دارد. منتقدان 
معتقدند وجود سدی به نام کنکور باعث شده است 
تا داوطلبان متعلق به طبقات مرفه جامعه، بتوانند از 
مزایای استفاده از کلاس های موسسه  های آموزشی 
استفاده کرده و به آسانی وارد دانشگاه شود. در مقابل 
داوطلبان مناطق حاشیه ای و روستایی، محروم از این 

امکانات بوده و در برابر سد کنکور، متوقف می شوند.
اضطراب و فشار سنگین برگزاری یک آزمون دشوار، 
تنها طی یک روز نیز از دیگر موضوعات مورد انتقاد 
یک  برگزاری  دارند  باور  کارشناسان  اغلب  است. 
داوطلب  که یک  آنچه  تمامی  برای سنجش  آزمون 
طی کل دوران تحصیل خود آموخته است، منطقی و 
عادلانه نیست و تنها یک اتفاق ساده می توان حاصل 
زحمات یک داوطلب را بر باد دهد. به همین دلیل این 
کارشناسان بر پیشنهادهایی همچون کاهش اهمیت 
آزمون کنکور، از طریق افزایش سهم سوابق تحصیلی 

تاکید می کنند.
در  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  اخیر  مصوبه 
تاریخ یکم تیرماه امسال نیز با همین رویکرد تنظیم 
بر نمره  تاثیر سوابق تحصیلی  شده است. افزایش 
نهایی داوطلبان برای ورود به دانشگاه تا 60 درصد و 
کاهش تاثیر نمره کنکور افراد تا 40 درصد، برگزاری دو 
آزمون در سال، اعتبار نتیجه آزمون تا دو سال و حذف 
سوال های دروس عمومی از آزمون کنکور؛ از جمله 

عاملی«  رضا  »سعید  بوده اند.  مصوبه  این  بندهای 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در همین ارتباط، 
بر  فشار  کاهش  را  مصوبه ها  این  اهداف  جمله  از 

داوطلبان و برقراری عدالت در سنجش آنان دانست.
مافیای کنکور، سدی که به سادگی نخواهد شکست
اگرچه مخالفان برگزاری آزمون متمرکز، از این مصوبه  
ها استقبال و آن  ها را در جهت حذف مافیای کنکور، 
کاهش فشار بر داوطلبان و برقراری عدالت آموزشی 
ارزیابی کردند؛ اما موافقان برگزاری آزمون متمرکز، 
از  برخی  نمی تواند  مصوباتی،  چنین  که  معتقدند 
مشکلات را حل کند. این کارشناسان معتقدند که با 
افزایش تاثیر سوابق تحصیلی و برجسته شدن نمرات 
امتحانات پایه  های یازدهم و دوازدهم، فشار آزمون 
نه تنها کاهش نیافته که چند برابر می شود. در واقع 
باید اضطراب  بر اضطراب کنکور،  داوطلبان علاوه 
ده ها امتحان در سال  های یازدهم و دوازدهم را نیز از 
سر بگذرانند. از سوی دیگر تجربه نشان داده است که 
موسسه  های آموزشی و مافیای کنکور نیز به سرعت 
خود را با شرایط جدید تطبیق داده و با گسترش دامنه 
خدمات آموزشی خود به سال های پایین تر، همچنان 

بازار پررونقی را خواهند داشت.
اگرچه تصمیم های شورای عالی انقلاب فرهنگی 
در ارتباط با نحوه برگزاری آزمون سراسری و سنجش 
اما  سطح آموزشی داوطلبان، تکمیل نشده است، 
این تصمیم  ها بطور حتم تاثیری جدی بر سرنوشت 
هزاران داوطلب خواهند گذاشت. در مجموع به نظر 
می رسد این مصوبه ها می تواند تا حدی از فشار روانی 
کنکور بر داوطلبان بکاهد؛ اما برای نبرد با آن چه که 
مافیای کنکور خوانده می شود، هنوز راه درازی مانده 
است. برای انجام این مهم، نباید تنها به تغییر شکل 
سنجش ورود داوطلبان به دانشگاه پرداخت، بلکه 
افزایش کیفیت دانشگاه ها، بالا بردن سطح کیفی 
آموزش در مدارس دولتی و حمایت از دانش آموزان 
مناطق محروم نیز باید در دستور کار مسئولان قرار 
و  مدت  طولانی  برنامه ریزی  با  جز  که  امری  گیرد. 
سرمایه گذاری قابل توجه در زیرساخت های آموزشی 

محقق نخواهد شد.

 مصوبه شورای عالی و نبرد با غول کنکور ؛

کنکور؛ تونل وحشت یا ترازوی عدالت؟

روی دیگر سکه پروژه مترو قم را باید ثبت نخستین ها و خودکفایی صنعت مترو 
دانست که کمی از خستگی و چشم انتظاری شهروندان قمی را می کاهد.

مترو قم، پروژه ای پر چالش! خبری که حداقل در 10 سال گذشته هرچند ماه 
یک بار در صدر اخبار روز خبرگزاری ها بوده و باید بار ناکارآمدی منوریل را نیز بر دوش 

بکشد.
البته باید به همه چالش هایش بد شناسی را نیز اضافه کنیم، زیرا نوسانات قیمت و 
تحریم بیش از هر پروژه ای در قم مترو را تحت تأثیر قرارداد، تا جایی که امروز ساخت 
هر کیلومتر از مترو از 100 میلیارد تومان به 1000 میلیارد تومان رسیده و شاید باید 
اعتراف کنیم این فرزند پرخرج قم دیگر نفسی برای مدیریت شهری در قم باقی 
نگذاشته است. نفسی که هم از قیمت ها بریده هم از انتظار برای اجازه ترخیص 

کالا!
تحریم و افزایش قیمت دلار عامل ناتمامی مترو 

جای دوری نمی رود اگر کنار مدیرانمان بایستیم و بگویم خدا قوت و حتی چایی 
تعارف کنیم تا برایمان درد دل کنند از این همه فشار برای پاسخگویی به شهروندان 
که مطالبه و نگرانی شان به حق است؛ و جیب شهر که دیگر پاسخگوی دلار ۲4 هزار 
تومانی نیست. واگن و تجهیزاتش هم یخچال نیست تا کولبری آن را از پشت مرز کول 

کند و بزند به دل کوه و برساند به دستشان.
اما سکه مترو روی دیگری هم دارد، رویی که شاید باید قصه اش را با صدایی بلندتر 

روایت کنیم تاکمی دلمان خنک شود و بگوییم به انتظارش می ارزد.
ثبت نخستین ها و خودکفایی صنعت مترو 

منصور درویشی مدیرعامل سازمان قطار شهری قم در کنار اعلام قطعی و نزدیکی 
زمان افتتاح پروژه در نیمه نخست سال 1400 از خودکفایی و ثبت نام ایران در کنار 
معدود تولیدکنندگان مجموعه کامل سوزن و کراس آور در دنیا خبر می دهد و از 

توانمندی مهندسان بومی سخن می گوید.
جعفری مسئول روسازی سازمان قطار شهری قم نیز استفاده سوزن و کراس آور 
100 در صد ایرانی و بومی برای نخستین بار در پروژه مترو قم را افتخاری برای ایران 
می داند و می گوید: تا قبل از این، ساخت سوزن و کراس آور به صورت یکپارچه تنها 
در انحصار یک کشور در دنیا بوده و امروز نام ایران به عنوان دومین کشور سازنده این 

قطعه ثبت شده است.

این تجهیزات که برای حرکت قطار از یک خط به خط موازی با آن و یا ایجاد 
انشعاب از یک مسیر تک خطه طراحی شده است و تغییر می کند، در متروی قم 
استفاده شده است.به گزارش شهرنیوز، همچنین مجموعه ست کامل پابند از مرحله 
طراحی،ساخت، کنترل کیفی تا استفاده آن نیز برای نخستین بار به صورت کاملًا 

بومی در ایران انجام و در مترو قم اجرایی  شد.
تکنولوژی پابند فوق ارتجاعی ونگارد که برای اولین بار در ایران به منظور کاهش 
ارتعاشات ناشی از عبور قطار در پروژه خط 6 مترو تهران استفاده شده امروز این 
تکنولوژی که به دست توانمند مهندسان ایرانی ساخته شده و برای نخستین بار 
در مترو قم به کار رفت.لیست افتخارات و توانمندی مهندسان بومی به اینجا ختم 
نمی شود، استفاده نخستین بار از جوش فلش بات را نیز باید با صدای بلند اعلام 

کنیم و جدا برایش تیتر بزنیم و جدا برایش خوشحالی کنیم.
کارایی  و  مختصات  وقتی  قم  شهری  قطار  سازمان  روسازی  مسئول  جعفری 
دستگاه “جوش فلش بات” که می تواند دمای فلز را به ۹00 درجه سانتی گراد برساند 
تا ریل ها را به هم متصل کند را توضیح می داد، تأکید کرد: مهندسان ایرانی چندین 
اتفاق و توانمندی را برای نخستین بار در ایران و در متروی قم انجام دادند و باقدرت 
مهندسی و دانش ایرانی تحریم ها را دور زده اند.و این یعنی با خیال راحت نفسی 
بکشی و بگویی دیر و زود دارد اما سوخت وساز ندارد و به این هم انتظار می ارزید که 

نام مهندسان بومی به جای اروپایی و چینی ها پای متروی قم را امضا کنند.
اتمام ایستگاه های مسافری خط یک مترو

معینی مسئول امور ایستگاه های سازمان قطار شهری قم نیز در بین این همه 
اخبار نخستین ها، زنگ اتمام سازه های ایستگاه های مسافربری فاز نخست خط 
یک مترو را به صدا درمی آورد، حالا مانده تکمیل سازه های جانبی مانند دستگاه 
تهویه و آسانسور و سازه های تقسیم و خروجی اضطراری. البته که آن ها نیز به زودی 

تمام می شود.
میدانم مردم قم دیگر وجب به وجب متروی قم را می شناسند و می دانند از کجا 
به کجا قرار است برسد و این چند روز منتظر افتتاح مسیر قلعه کامکار تا جمکران 
هستند. هرچند به گفته درویشی دو ایستگاه میدان مطهری و ایستگاه میدان 
ایستگاه دیگر عبوری ساخته  و 4  و 100 درصدی  بوده  آن مسافر گیر  کشاورز 

می شود.

امضای مهندسان بومی پای متروی قم؛

تاخیر درافتتاح مترو قم
 با سود خودکفایی 
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در گفت وگو با معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی اعلام شد؛

درآمدهای مالیاتی در مرز ۶۰ هزار میلیارد
با توجه به اینکه در بودجه سالجاری بیش از ۲70 هزار میلیارد تومان درآمد 
مالیاتی پیش بینی شده است، معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور مالیاتی 
می گوید که در سه ماهه اول سالجاری نزدیک به 5۹ هزار میلیارد تومان مالیات 
وصول شد که نسبت به سال گذشته از رشد 70 درصدی برخوردار شده است. 

به گزارش ایسنا، در سال گذشته صحبت های زیادی مبنی بر عبور بودجه 
کشور از اتکا به درآمدهای نفتی و در این راستا افزایش پایه های مالیاتی مطرح 
شد تا در نهایت در بودجه سالجاری سهم مالیات ها در درآمدهای دولت افزایش 
یافت و پایه های مالیاتی چون مالیات بر خانه های خالی، خانه و خودروهای 

لوکس و  . .. به خانواده مالیاتی کشور افزوده شد. 
با وجود افزایش درآمدهای مالیاتی امسال به ۲70 هزار میلیارد تومان تاکنون 
اقدامات مناسبی برای اجرای پایه های مالیاتی جدید، جلوگیری از فرار مالیاتی و 
هوشمندسازی مالیات انجام نشده که صدای انتقاد کارشناسان را درآورده است.  
از سوی دیگر، هر یک از مالیات های اشخاص حقوقی، درآمدها، ثروت، واردات و 
کالا و خدمات به ترتیب 14 هزار میلیارد تومان، 16 هزار میلیارد تومان، 15 هزار 
و ۹00 میلیارد تومان، ۲000 میلیارد تومان و 1000 میلیارد تومان افزایش یافته 
که در این بین مالیات بر درآمدها بیشترین افزایش را در سالجاری داشته است. 
در این زمینه، محمد مسیحی در گفت وگو با ایسنا، درباره تحقق درآمدهای 
مالیاتی در فصل بهار 1400 گفت: در سه ماهه اول سالجاری نزدیک به 5۹ هزار 
میلیارد تومان مالیات وصول شد که نسبت به مدت زمان مشابه در سال گذشته 

از رشد 70 درصدی برخوردار شده است. 
مسیحی ادامه داد: همچنین، در سه ماهه ابتدایی سالجاری سهم مالیات های 
مستقیم و مالیات بر ارزش افزوده از مجموع درآمدهای مالیاتی وصول شده به 

ترتیب معادل ۳۳ هزار میلیارد و ۲6 هزار میلیارد تومان است. 
 

معاون عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی  خبرداد:

مقاوم سازی ۵۰ درصد روستا های کشور
معاون عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از مقاوم سازی 50 درصد 
روستا های کشور خبر داد و گفت: اجرای طرح ایمن سازی روستا ها نیازمند 

تامین اعتبار است.
محمدرضا شاملو با اشاره به اینکه یکی از مشکلاتی که هم اکنون در مناطق 
روستایی وجود دارد حادثه خیز بودن بافت هاست، گفت: بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی در سال های گذشته مقاوم سازی و نوسازی مسکن را در تعدادی از 

روستا ها به انجام رساند. 
 معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه هم اکنون 50 درصد 
کنار  در  افزود:  کردند،  استفاده  مسکن  مقاوم سازی  تسهیلات  از  روستا ها 
بازسازی و مقاوم سازی مسکن روستایی یکی از کار هایی که باید انجام شود 
ایمن سازی بافت هاست که با توجه به حادثه خیز بودن ایران در موضوع هایی 
همچون قرار گرفتن روستا ها بر روی گسل، خطر رانش، ریزش سنگ در مناطق 
کوهستانی، قرار گرفتن در حریم رودخانه ها و سیلاب، ایمن سازی همراه با 

مقاوم سازی و بازسازی در دستور کار قرار گرفته است. 
 شاملو ادامه داد: بر اساس حکم ماده ۲7 قانون برنامه ششم توسعه با موضوع 
ایمن سازی روستاها، مطالعات جامع و کاملی در خصوص روستا هایی که در 
معرض خطر حوادث طبیعی قرار دارند در حال انجام است. با توجه به اینکه 
در سال های گذشته در خصوص ایمن سازی روستا ها تامین اعتبار انجام نشد، 
امیدواریم تا پایان سال جاری طرح ایمن سازی روستا ها تامین اعتبار شده و وارد 

فاز اجرایی شود.

عضو هیات مدیره بانک مسکن خبرداد:

افزایش ۵۰ میلیون تومانی 
تسهیلات بافت فرسوده

پرداخت تسهیلات در  پارسال رقم  بانک مسکن گفت:  عضو هیات مدیره 
بافت های فرسوده برای سازندگانی که فناوری نوین را رعایت می کردند به ۳00 

میلیون تومان افزایش پیدا کرده است.
به محمدحسن علمداری افزود: بانک مسکن طبق سیاست های ابلاغی 
در تهران و کلانشهر ها تا 50 میلیون تومان تسهیلات بافت فرسوده و در سایر 
شهر ها 40 میلیون تومان با سود ۹ درصد، پرداخت می کند ومتقاضیان باید بقیه 

تسهیلات را با سود 1۸ درصد، پرداخت کنند.
وی گفت: به ۲1 هزار و ۳4۸ واحد متقاضیان نوسازی بافت فرسوده تسهیلات 

پرداخت شده است که رقم آن به یک هزار و 5۲4 میلیاردتومان می رسد.
علمداری با اشاره به این که ارائه تسهیلات در بافت فرسوده از سال ۹۸ بر 
اساس قرارداد انجام شده است گفت: این تسهیلات در بافت فرسوده به 4 هزار 

و 410 طرح که شامل ۲1 هزار و ۳4۸ واحد است، پرداخت شده است.
 

رئیس اتحادیه دستگاه های مخابراتی خبرداد:

رجیستری همه دستگاه های
 دارای سیم کارت

رئیس اتحادیه دستگاه های مخابراتی گفت: همه دستگاه هایی که دارای سیم 
کارت هستند وارد فاز اجرایی رجیستر شده اند.

مهدی محبی افزود: مرحله دوم طرح رجیستری دستگاه های دارای سیم 
کارت که شامل تبلت ها، دستگاه های مبدل تلفن ثابت و ساعت های هوشمند 

است شروع شده است.
وی گفت: تمامی دستگاه هایی که تا الان با استفاده از شبکه وای فای کار 
می کردند از این به بعد اگر در این طرح ثبت نشوند دیگر قادر به ادامه فعالیت 

نخواهند بود.
محبی افزود: کسانی که این دستگاه ها را خریداری کرده اند بعد از ثبت در 

سامانه همتا باید با شماره گیری *7777# استعلام ثبت سیستم را بگیرند.
وی گفت: دارندگان دستگاه های تبلت تا اوایل مردادماه و دارندگان مبدل های 
تلفن ثابت به سیار و ساعت های هوشمند تا 1۲ تیر ماه فرصت دارند که در 

سامانه ثبت مشخصات کنند.
تعیین شده اطلاعات  نتوانند در وقت  به هر دلیل  افزود: کسانی که  وی 
دستگاه خود را در سامانه رجیستری ثبت کنند باید برای راه اندازی دستگاه 

خود عوارضی گمرکی پرداخت کنند.

مدیرعامل شرکت توانیر خبرداد:

جمع آوری ۱۹۰ هزار ماینر غیرمجاز
مدیرعامل شرکت توانیر از کشف و جمع آوری بیش از 1۹0 هزار دستگاه 

غیرمجاز استخراج رمز ارز خبر داد.
محمدحسن متولی زاده درباره جمع آوری دستگاه های غیر مجاز استخراج 
رمز ارز گفت: از ابتدای طرح برخورد با استخراج کنندگان غیرمجاز رمز ارز تا 

کنون، بیش از 1۹0 هزار دستگاه غیرمجاز کشف و جمع آوری شده است.
به گفته وی جمع آوری این دستگاه ها با کمک گزارش های مردمی ممکن 

شده است.
مدیرعامل شرکت توانیر ادامه داد: مردم احساس کرده اند و اطلاع یافته اند 
که فعالیت این دستگاه های غیرمجاز علاوه بر آسیب به شبکه برق به تاسیسات 

خود آن ها نیز خسارت وارد می کند.
وی گفت: همچنین مردم آگاهی یافته اند که فعالیت مراکز غیرمجاز باعث 

کمبود برق در کشور می شود.
متولی زاده افزود: بر این اساس مردم اطلاعات بیشتری در اختیار ماموران 
شرکت های توزیع قرار داده اند که منجر به کشف و ضبط این دستگاه ها شده 

است.

»روزبه شریعتی« تحلیلگر اقتصادی معتقد است: آموزش و آگاهی بخشی به 
مردم در حوزه اقتصاد مساله ای است که باید به صورت پایه ای انجام گیرد. در 
زمینه رمزارزها هم باید مردم آموزش ببیند تا با پول فروش خانه و ... در این بازار 

سرمایه گذاری نکنند.
در دویست و سی و یکمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت که هجدهم 
خردادماه برگزار شد، وضعیت عرضه و تقاضای رمز ارزها در اقتصاد ایران مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت و بانک مرکزی گزارشی از وضعیت تولید و تبادل رمزارزها در 

اقتصاد ایران را ارایه کرد.
رئیس جمهوری در همین جلسه با اشاره به پدیده جدید رمزارزها و اقتضائات و 
الزامات آن گفت: دستگاه های مسئول در حوزه بازار سرمایه با همکاری رسانه ها و 
فضای مجازی در زمینه اطلاع رسانی، آموزش و آگاهی بخشی مردم نسبت به این 

پدیده و دستورالعمل ها و قوانین آن فعالیت موثر داشته باشند.
بنابراین و با توجه به سرمایه گذاری برخی در رمزارزها لزوم آگاهی بخشی در این 
حوزه به یکی از الزامات تبدیل شده است زیرا آگاهی آنچنانی در کشور در خصوص 
این مساله وجود ندارد. همین مساله باعث شده تا پژوهشگر ایرنا با »روزبه شریعتی« 

تحلیلگر بازار سرمایه به گفت وگو بپردازد که شرح آن را در ادامه می خوانیم:
رمز ارزها یک نوع دارایی است

شریعتی در مورد نحوه سرمایه گذاری مردم گفت: من به عنوان یک فعال بازار 
سرمایه به رمزارزها توجه دارم. آنهایی که در بازار سرمایه فعالیت می کنند و کلا هر 
سرمایه گذاری باید کار با سرمایه خودش را به نحوی انجام دهد که به اصلاح همه 
تخم مرغ ها را در یک سبد قرار ندهد؛ یعنی اینکه اگر سهام دارند، این باید بخشی 

از سرمایه آنها باشد که آسیب نبینند و کنار آن ملک داشته باشند یا در طلا سرمایه 
گذاری کنند و ... .رمزارز هم یک نوع دارایی است که شاکله اصلی آن مبتنی بر 

علم ریاضیات و علم منطق کامپیوتری است.
رمز ارزها روبروی پول های رایج قرار دارند

این تحلیلگر بازار سرمایه اظهار داشت: رمز ارزها تفاوتی هایی با فیات ها یعنی 
پول های رایج امروز از دلار و  یورو گرفته تا ریال دارند، این است که رمز ارزها روبروی 
این فیات ها قرار گرفته اند با این فلسفه که می گوید من نقص های فیات ها را 
ندارم. یکی از مهمترین نقص ها که به فیات ها وارد می دانند اینکه متصل به 
پشتوانه اقتصاد و بانک مرکزی های کشورهای خاص هستند و آن کشور می تواند 
پول خود را دستکاری کند مثلًا چاپ کند یا جمع آوری کند، و همین مساله فیات 

ها را دچار تغییر و تحول می کند.
مهمترین ویژگی رمز ارزها ناشناخته بودن آنها است

شریعتی در ادامه گفت: رمز ارزها به هیچ جایی وابسته نیستند و هیچ مقری 
ندارند که اگر کشوری آسیب ببیند این رمزارزها هم آسیب ببینند و فعلًا قابلیت 
حذف و دزدی در آن شکل نگرفته است و مهمترین ویژگی آن همان ناشناخته بودن 
این رمزارزها است؛ یعنی اینکه اگر من در کیف پول دیجیتال خود رمز ارز داشته 
باشم وقتی بخواهم آن را به شما نتقال بدهم در هیچ کجا ردی از آن باقی نمی ماند.

نگاه دولت ها به رمز ارزها
این تحلیلگر بازار سرمایه در پاسخ به این سوال که دولت ها چه نگاهی به رمز 
ارزها دارند؟، خاطرنشان ساخت: در این مورد ۲ نگاه وجود دارد؛ یکی برای دولت 
ها مخصوصاً کشورهایی مثل ما که در شرایط تحریمی هستند قطعاً این رمز ارزها 

برای دولت به کار می آید زیرا قابلیت دور زدن تحریم ها را دارد. دیگری اینکه دولت 
ها با این رمز ارزها مشکل دارند زیرا قابل ردیابی نیستند و همین امر باعث شده تا 

بانک های مرکزی بزرگ در برابر این رمز ارزها ایستادگی کنند.
قیمت رمز ارزها مبتنی بر مقبولیت عام آنها است

شریعتی در مورد رمزارزها در ایران اظهار داشت: در ایران قیمت های رمزارزها 
مساله ساز شد. دلیل اینکه بازار سرمایه ای ها با این رمزارزها مشکل دارند این است 
که می گویند ما پشتوانه ای برای اینها نمی بینیم و اگر تمام کشورهای دنیا معامله 
با رمزارزها را ممنوع کنند و تمام کمپانی ها آن را به رسمیت نشناسند، قیمت های 
این رمزارزها به شدت اُفت می کند. کما اینکه دیدیم که در چند ماه اخیر شرکت 
تسلا و مالک آن ایلان ماسک با رسمیت بخشیدن به رمزارز بیت کوین برای خرید 
ماشین های تسلا باعث شد تا این رمزارز رشد قابل توجهی داشته باشد. پس می 
توان گفت که اگر یک روزی تمام مردم دنیا و تمام کمپانی ها قبول کنند که در کنار 
پول های رایج، رمزارزها را قبول کنند تا مردم بتوانند کالاهای خود را از سایت ها 
خریداری کنند، قطعاً این رمزارزها وجاهت قانونی بیشتری پیدا می کنند و قیمت 
های آنها رشد می کند. پس قیمت رمزارز مبتنی بر مقبولیت عامی است که پیدا 

می کند.
آگاهی بخشی در زمینه رمزارزها ضروری است

این تحلیلگر بازار سرمایه در مورد لزوم آگاهی بخشی در ایران در مورد رمزارزها 
گفت: در ایران متاسفانه تورم زیاد متاثر از تحریم ها و سیاست های غلط پولی در 
سالیان گذشته باعث شد تا مردم برای حفظ ارزش پول خود، ریال های خود را 
تبدیل کنند. تعدادی به صورت سنتی به سمت بازار طلا و دلار رفتند و عده ای هم 
به طرف بازار سرمایه و بورس هجوم بردند که آسیب جدی دیدند و برای جبران به 
طرف رمز ارزها رفتند که موج رمزارز در کشور شکل گرفت. این اتفاق چند نکته 
اساسی دارد؛ یکی اینکه به دولت انتقاد وارد آمد که چرا وقتی متوجه شد یک 
اپیدمی از سوی مردم به طرف رمزارزها شکل گرفته اقدامی انجام نداد که باعث 
نشود مردم آسیب ببینند، چه در بحث آگاهی بخشی و مهمتر از همه در بحث 
سامان دهی کارگزارهای رمزارز؛ یعنی وقتی سرچ می کنیم کارگزاری هایی که 
فعالیت می کنند همه نماد تجارت الکترونیک ندارند. از این منظر، وظیفه سامان 
دهی کارگزارهای رمزارزها به عهده دولت است و اگر می خواهد اجازه دهد که 
مردم در این حوزه فعالیت کنند باید درگاه ها را هم سامان دهی کنند و اگر بحث 
بر سر این است که باعث خروج ارز از کشور می شود پس باید جلوی این کار گرفته 
شود و به مردم این آگاهی داده شود که این کار شما به اقتصاد کشور آسیب می 
رساند. نکته دیگر اینکه اگر کارگزاری ها سامان دهی شد باید به آن گفته شود که 
برای خرید رمزارزها به مردم آموزش بدهند و اجازه ندهند با پول فروش خانه و ... در 
این بازار سرمایه گذاری کنند کما اینکه در کشورهای دیگر هم اجازه نمی دهند که 
یک نفر کل زندگی خود را در بازار سهام قمار کنند اما متاسفانه این آگاهی بخشی 

در کشور ما وجود ندارد.
شریعتی در پایان یادآور شد: باید به مردم در خصوص ریسک آموزش داده شود. 
از همان دوران مدرسه و در کنار درس های دیگر باید درس اقتصاد داشته باشیم و 
مردم درک درستی از این مساله داشته باشند. در انتخابات هم دیدیم که در مناظره 
ها مساله اصلی اقتصاد بود. ما همه می توانیم شعار اقتصادی بدهیم اما باید بدانیم 
که کدام شعار به واقعیت های فعلی کشور نزدیک تر است و مردم برای اینکه بتوانند 
تصمیم بگیرند باید با این مفاهیم آشنا باشند و آین آشنایی هم مستلزم آموزش 

صحیح و پایه ای است.

در گفت وگو با تحلیلگر بازار سرمایه مطرح شد؛

چرایی آموزش و آگاهی بخشی در خصوص رمزارزها

آگهی ابلاغ اخطاریه 
آگهی ابلاغ اخطاریه بازداشت اموال منقول نزد شخص ثالث )ماده 74( 

کلاسه: 1۳۹7040۳001100۲۸۳6
تولد:  تاریخ  اله  پدر: قدرت  نام  آقای علی حسینخانی،  به  بدین وسیله 
1۳54/06/۳0 شماره ملی: 0۳۸۳17۲616 شماره شناسنامه: ۸۹1، از 
قم بدهکار پرونده کلاسه 1۳۹7040۳001100۲۸۳6 )با شماره بایگانی 
۹70۲۹77( ابلاغ می گردد: که حساب بانکی شما در بانک رفاه کارگران 
به حساب  از کسر 5% حقوق دولتی مابقی  بازداشت شده است که پس 

بستانکار خانم زهرا سالاردریائی واریز می گردد. 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

----------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

ایکس  ال  جی   405 پژو  سواری  خودروی  دستگاه  یک  مزایده  آگهی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   16 ایران   44 س   ۹51 شهربانی  شماره  به 

140040۳00110005۹۳/1
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1400040۳00110005۹۳/1 )با شماره 
بایگانی 1400006۲۳( له: خانم فاطمه رشیدی، بر علیه: آقای ابراهیم 
بلالی مستند سند ازدواج شماره ۲۹۲5-1۳۸6/05/۲5 دفترخانه ازدواج 
۲4 قم، یک دستگاه خودروی سواری پژو 405 جی ال ایکس به شماره 
انتظامی ۹51 س 44 ایران 16 با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ سعدی 
متعلق به آقای ابراهیم بلالی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می 

رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

سواری پژو 405 جی ال ایکس – رنگ خاکستری نارنجی – مدل 1۳77- 
شماره شاسی: 77۳1۲41۹-شماره موتور: ۲۲5۲771۲۳6۹

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
اطراف وسیله به صورت گسترده دارای آثار برخورد فعلی و قبلی می باشد. 
رنگ سقف و بالای ستون ها و روی کلاف درب ها و روی گلگیرها آفتاب 
سوختگی و رنگ رفتگی دارد. سپر جلو شکسته است. چراغ و راهنمای جلو 
چپ شکسته است. لبه درب عقب چپ خسارت دارد. در دو طرف درب موتور 
)کاپوت( قسمت جلو و در سر گلگیرهای جلو در هر طرف دو سوراخ جهت 
استفاده از قفل و زنجیر ایجاد شده بود. فاقد سوئیچ و امکان بررسی وضعیت 

کارکرد موتور و کیلومتر کارکرد نبود. آج لاستیک ها حدودا 40 درصد بود.
کارشناس رسمی دادگستری آقای مجید کولاری خودروی مذکور را به مبلغ 

۲00/000/000 ریال )دویست میلیون ریال( ارزیابی نموده است.

روز  ظهر   1۲ الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 
اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان  یکشنبه1400/04/۲7 در 
ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک 

بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۲00/000/000 ریال )دویست میلیون 
ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در 
مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
واریز  با شناسه   IR ۹۸010000407601۳۲07۸۹56۹۳ به شماره شبا
۹6510۸57610000000۲171۳۲۳51۲006 می باشد و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است 
مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب 
صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل 
استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر 
مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق 
بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه 
گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 
حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف 1414۳(
تاریخ انتشار: ۱400/04/0۸
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

----------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

 – موتور  ایران  توریست-   – موتورسیکلت  دستگاه  یک  مزایده  آگهی 
1۲5CC به شماره شهربانی 4۲۳۳1  ایران 61۲ مربوط به پرونده کلاسه 

1400040۳00110005۹۳/1
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 1400040۳00110005۹۳/1 )باشماره 
بایگانی 1400006۲۳( له: خانم فاطمه رشیدی، بر علیه آقای ابراهیم بلالی 
 ۲4 شماره  ازدواج  دفترخانه   1۳۸6/05/۲5-۲۹۲5 ازدواج  سند  مستند 
قم، یک دستگاه موتور سیکلت – توریست- ایران موتور- 1۲5CC –به شماره 
انتظامی 4۲۳۳1 ایران 61۲ با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ سعدی، متعلق 

به آقای ابراهیم بلالی بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش می رسد:

مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:
 موتورسیکلت – توریست- ایران موتور- 1۲5CC - رنگ مشکی – مدل 
1۳۸۳ – شماره شاسی- 1۲5۸۳055۹1TO- شماره موتور: 4051441

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
زین وسیله با توجه به مدت زمان عمر وسیله نیاز به تعویض دارد. برخی 
قسمت های وسیله مانند سیستم روشنایی و متعلقات آن مانند پایه راهنما 
و ... نیاز به تعمیر و تعویض دارد. آج لاستیک ها حدودا ۳5 درصد بود. فاقد 

سوئیج و امکان بررسی کارکرد انجین میسر نبود.
کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای مجید کولاری خودروی مذکور را 

به مبلغ ۲0/000/000 ریال )بیست میلیون ریال( ارزیابی نموده است.
یکشنبه  روز  ظهر   1۲ الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 
1400/04/۲7 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی 
)لواسانی( نبش کوچه 7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک 

قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
پایه ۲0/000/000 ریال )بیست میلیون  از مبلغ  مزایده خودرو مذکور 
ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در 
مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
با شناسه   IR ۹۸010000407601۳۲07۸۹56۹۳ به شماره شبا ثبت 
واریز ۹6510۸57610000000۲171۳۲۳51۲006 می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری 
مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز 
نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد 
شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می 
گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در 
ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ 
مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به 
مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده 
مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز تعطیل در 
همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات 

وصول خواهد شد. )م الف 14144(
تاریخ انتشار: ۱400/04/0۸
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

یک کارشناس اقتصاد مسکن با اشاره به جهش قیمت 
مسکن در ۳.5 سال گذشته گفت: وقتی آرامش بازارها 
به هم خورد همه انتظار داشتند از ملک نهایت استفاده را 
ببرند و طبیعتا رشد قیمتها اتفاق افتاد. اما با نزدیک شدن 
به انتخابات ریاست جمهوری، رفتن ترامپ و آمدن بایدن 
در آمریکا و مطرح شدن مجدد احیای برجام انتظارات 
تورمی کاهش پیدا کرد. البته امتناع بانک مرکزی از چاپ 
پول برای جبران کسری بودجه هم اقدام خوبی بود که در 
ثبات نرخها تاثیر گذاشت. همین که کسری بودجه با پول 
بدون پشتوانه جبران نشد سرعت رشد تورم را گرفت و جای 

تقدیر دارد.
عباس زینعلی گفت: اگر نرخ ارز در یک مدت طولانی 
می آید  پیش  بازارها  دیگر  در  ثبات  حتما  بماند  باثبات 
که  چیزی  بود.  نخواهیم  گونه  حباب  افزایش  شاهد  و 
در چهار ساله دوم دولت تدبیر و امید نداشتیم همین 
بی ثباتی بود. تنشهای سیاسی و بین المللی هم در تلاطم 

اقتصادی نقش داشت.
 ـتنها راه   ـتحلیلگر بازار مسکن  اما بیت الله ستاریان 
ایجاد ثبات در این حوزه را افزایش ساخت و ساز می داند. 

او با اشاره به کسری پنج میلیون واحد مسکونی در کشور 
می گوید: طی ۳0 سال گذشته قیمت طلا و دلار حدودا 
1۸0 برابر شده در حالی که مسکن 1۲00 برابر شده است 
که نشان می دهد این بخش ذاتا ظرفیت دارد و علت اصلی 

آن کمبود عرضه نسبت به تقاضاست.
به گفته ستاریان: آمارهایی که از رصد کوتاه مدت بازار 
مسکن به دست می آید قابل اعتنا نیست؛ بخصوص در 
شرایط فعلی که معاملات در رکود به سر می برد. موقعی 
می توانیم بگوییم قیمت یک کالا پایین آمده یا بالا رفته که 
در یک زمان مشخصی تعداد قابل توجهی معامله صورت 
گرفته باشد و بعد آن را با مقطعی مشابه در گذشته مقایسه 

کنیم.
این کارشناس اقتصاد مسکن با بیان اینکه منحنی های 
کلان اقتصادی در حوزه مسکن نشان دهنده رکود یا افت 
قیمت نیست و نخواهد بود، تاکید کرد: شاخص های 
توسعه اقتصادی در حال حاضر نشان دهنده رونق بخش 
مسکن است. سال قبل بعد از چندین سال رشد اقتصادی 
کشور ما مثبت بود و احتمالا امسال هم ادامه پیدا می کند. 
بحث بودجه عمرانی دولت، اثرات مذاکرات هسته ای بر 

اقتصاد، رشد نقدینگی و چرخش پول، ارتباط با چین و 
کشورهای غربی، همگی از رشد و توسعه خبر می دهند. با 
توجه به پیشران بودن حوزه مسکن قطعا در این بخش نیز 

با رونق و رشد مواجه می شویم.
از طرف دیگر، مسئولان دولتی از کنترل بازار مسکن 
راه  وزیر  معاون   ـ محمودزاده  محمود  می گویند.  سخن 
 ـمی گوید: طی حدود سه سال گذشته که  و شهرسازی 
بازار روند افزایشی به خود گرفته بود نمی شد به طور مطلق 
گفت این موضوع ناشی از اقدامات مثبت و منفی یک 
بخش یا دستگاه است و یک بعدی به آن نگاه کرد. در حال 
حاضر نیز همینطور است. اما قطعا برنامه های وزارت راه 
و شهرسازی در ایجاد ثبات بازار مسکن در ماههای اخیر 

تاثیرگذار بوده است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 5۳0 هزار واحد 
مسکن ملی به مرحله اجرا رسیده است گفت: طرح اقدام 
ملی مسکن، مالیات خانه های خالی و اقداماتی که برای 
کنترل بازار اجاره انجام شد تاثیر خود را در بازار مسکن 
ایجاد کرده است. اما تاکید می کنم که نمی توان از این 

موارد به عنوان عوامل اصلی کاهش قیمت ها نام برد.

محمودزاده درباره پیش بینی بازار مسکن بعد از انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: دلیلی بر افزایش قیمت مسکن 
بعد از انتخابات ریاست جمهوری نمی بینم و امیدواریم 
هرچه جلوتر می رویم با به ثمر رسیدن پروژه های وزارت راه 

و شهرسازی، بازار از پایداری بیشتری برخودار شود.

یک کارشناس اقتصاد مسکن :

تنها راه ایجاد ثبات در بازار مسکن افزایش ساخت و سازاست
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در  وزنه برداری  کیلوگرم  اضافه 10۹  به  دسته  در  گرجستانی  غول  با  رقابت 
بازی های المپیک توکیو، فرصتی مناسبی برای جوان اول وزنه برداری ایران است 

تا بتواند خود را در مسیر بزرگان قرار دهد.
 عنوان قویترین مرد  ورزش حرفه ای جهان به طور معمول به نفر برتر و رکورددار 
دسته به اضافه 10۹ کیلوگرم داده می شود و او می تواند تا سال ها این عنوان 
را یدک بکشد عنوانی که در ۲ دهه اخیر چند بار به وزنه برداران ایرانی رسیده و 
حسین رضازاده در این زمینه یکی از سرشناس ترین ورزشکاران کشورمان به شمار 
خواهد رفت. ورزشکاری که با کسب مدال دسته فوق سنگین المپیک ۲000 
سیدنی چهره شد و در حدود یک دهه مرد بی حریف این دسته در  وزنه برداری 

جهان به شمار می رفت.
با بازنشستگی رضازاده دارنده ۲ مدال طلای المپیک، برخی تصور می کردند 
هیجان دسته فوق سنگین برای ایران فروکش کرده اما ظهور بهداد سلیمی و 
سجاد انوشیروانی باعث شد تا ایران در المپیک ۲01۲ لندن، مدال طلا و نقره این 
دسته را از آن خود کند و اگر در ریو داوران با سلیمی مهربان تر بودند وی نیز مانند 

رضازاده اکنون صاحب ۲ مدال المپیکی بود.
هر چند که داستان المپیک ریو برای بهداد بدون مدال خاتمه یافت اما جهان 
ورزش در آوردگاه توکیو با غولی متفاوت از سلیمی و رضازاده که همه مرزها و 

رکوردهای وزنه برداری را این سالها جابجا کرده مواجه است. »لاشا تالاخادزه« 
گرجستانی همان فولادین مردی است که با شکستن تمام رکوردهای موجود 
جهان در دسته فوق سنگین می رود تا دومین مدال المپیکی خود را ضرب کند. او 
در کمتر از یک دهه توانسته یک مدال طلا المپیک، 5 مدال طلا جهان و 6 مدال 
طلا اروپا در دسته فوق سنگین از آن خود کند. مردی که اکنون در حال رسیدن به 

مرز مهار نیم تن وزنه در مجموع است. 
ملی پوش وزنه برداری گرجستان اردیبهشت ماه با انتشار فیلمی نشان داد که 
در مهار ۲۲5 کیلوگرم در یک ضرب و ۲70 کیلوگرم در دوضرب موفق بوده است 
و با این ترفند قدرت خود را به رخ جهانیان کشید. او با این کار نشان داد که برای 
المپیک برنامه خاص دارد و می خواهد تمام رکوردهای موجود این دسته را از آن 
خود کند. رکورد یک ضرب المپیک این دسته اکنون با ۲16 کیلوگرم در اختیار 

بهداد سلیمی است و دوضرب با ۲6۳ کیلوگرم در اختیار حسین رضازاده است. 
تالاخادزه گرجستانی نیز رکورد مجموع دسته فوق سنگین با ۲7۳ کیلوگرم را 
در اختیار دارد. وی این رکورد را در المپیک ۲016 ریو به ثبت رساند. در آن دوره 
از بازی ها بهداد سلیمی با مهار ۲16 کیلوگرم توانست رکورد یک ضرب را از آن 
خود کند اما خطای وی به زعم داوران در حرکت دوضرب مانع کسب مدال شد. 
رضازاده نیز در المپیک ۲004 آتن ۲6۳.5 کیلوگرم را مهار کرد تا رکوردار باقی 

بماند. 
البته تا سال ۲016 دسته فوق سنگین با عنوان به اضافه 105 کیلوگرم بود که 

اکنون به به اضافه 10۹ کیلوگرم تغییر یافته است.
اما داستان این دسته و احتمال تکرار موفقیت ایران در این وزن چگونه است و 
احتمال دارد سکوی فوق سنگین وزنه برداری المپیک به ایران برسد؟ برای پاسخ 
به این پرسش لازم است شرایط وزنه بردار جوان ایرانی مورد بررسی قرار گیرد. 
وزنه برداری که با کسب عنوان قهرمانی جوانان جهان به عنوان یک مدعی ظاهر 
شد و اکنون نیز امید ایران برای رسیدن به مدال در بازی های المپیک توکیو است.
»علی داودی« با عملکرد مناسب در مسابقات گزینشی المپیک توانست ۳ هزار 
716 امتیاز کسب و در جمع هشت نفر برتر دسته به اضافه 10۹ کیلوگرم قرار 
گیرد. بعد از پایش و ریزش های این دسته، داودی پشت سر لاشاتالاخادزه قرار 

گرفت و به جایگاه دومی رسید.
تالاخادزه با 5 هزار و ۳44 امتیاز در جایگاه نخست قرار دارد.  بعد از داودی، 
فرناندو برزیلی نفر سوم جدول امتیازات المپیک است. در کنار فرناندو ، »اسد من« 

سوریه ای نفر چهارم به شمار خواهد رفت.
در این دسته شرایط تالاخادزه متفاوت از تمامی وزنه برداران و شاید یکی از 
ورزشکارانی باشد که نسبت به کسب مدال طلا المپیک بیش از سایرین امیدوار 

است.
که  است  برزیلی  فرناندو  نقره  مدال  به  رسیدن  برای  داودی  رقیبان  از  یکی 
رکوردهای وی نشان از آن دارد که خطری برای غول گرجستانی به شمار نخواهد 

رفت اما تلاش می کند که مدال نقره را از آن خود کند.
این وزنه بردار برزیلی در مسابقات قهرمانی ۲01۸ جهان که در ترکمنستان برگزار 
شد با مهار ۲01 کیلوگرم در یک ضرب و ۲۳5 کیلوگرم در دوضرب و مجموعه 4۳6 
کیلوگرم را به نام خود ثبت کرد که بهترین رکورد وی در چند سال گذشته بوده 
است. وی در مسابقات قهرمانی جهان ۲01۹ تایلند موفق به ثبت رکورد مجموع 

4۲4 کیلوگرم شد. 
4۳5 کیلوگرم در حالی به عنوان بهترین رکورد فرناندو از سال ۲01۸ به ثبت 
رسیده که علی داودی از ایران در مسابقات جام فجر که بهمن ماه سال 1۳۹۸ در 
رشت برگزار شد توانست مجموع 441 کیلوگرم را به نام خود ثبت کند. علی داودی 
همچنین در لیگ برتر وزنه برداری ایران در دور رفت ۲05 کیلوگرم را در یک ضرب 
به نام خود ثبت کرد و در دور برگشت نیز با ثبت ۲50 کیلوگرم در دوضرب نشان داد 

که می تواند میراث دار خوبی برای بزرگان این رشته در ایران باشد.
نام  حذف  المپیک  سکو  به  رسیدن  برای  داودی  خوب  شانس های  از  یکی 
نام  با خارج شدن  بود.  به اضافه 10۹ کیلوگرم  از دسته  ورزشکار گرجستانی 
»سیمون ماتروسیان« از جمع مدعیان دسته فوق سنگین اکنون این احتمال 
می رود که داودی در سن جوانی، گام بلندی در جهت کسب مدال المپیکی 
بردارد. هر چند که با حضور غول گرجستانی ممکن است رنگ این مدال زرین 
نباشد اما رسیدن به سکوی بزرگترین جشنواره ورزشی جهان در سرزمین آفتاب 
می تواند آغازی برای زندگی قهرمانی جوان وزنه برداری ایران باشد جوانی که 
اکنون بسیاری انتظار دارند تا بتواند مانند ۲ دهه گذشته هیجان دسته فوق 

سنگین را برای ایران زنده نگه دارد.

وزنه برداری المپیک توکیو؛

داودی جا پای بزرگان می گذارد لک دلگرمی پرسپولیسی ها؛

 رکورد امیدوارکننده شماره ۸۱

باشگاه پرسپولیس با توجه به رکوردی که دروازه بان اول این تیم از خود به جای گذشته، 
امیدوار است تا بتواند تا پایان لیگ رکورد خوب خود را در محافظت از دروازه سرخپوشان 

حفظ کند.
تیم فوتبال پرسپولیس در حالی پا در حساس ترین مقطع فصل گذاشته که دروازه بان دوم 
این تیم، بوژیدار رادوشوویچ به کشورش سفر کرده و از بازگشت به پرسپولیس سر باز زده 

است.
این در حالی است که سرخپوشان که برای کسب پنجمین قهرمانی در لیگ تلاش 
می کنند، امیدوار هستند تا با درخشش دروازه بان اول خود یعنی »حامد لک« بتوانند از این 

مرحله سخت، موفق عبور کنند و پنجمین قهرمانی متوالی لیگ را بدست آورد.
پرسپولیس در لیگ برتر با یک بازی بیشتر نسبت به سپاهان 51 امتیازی است و با توجه 
به تساوی شب گذشته سپاهان در دیدار با فولاد، زردپوشان اصفهانی پس از چند هفته صدر 

جدول را از دست دادند.
سرخپوشان امسال اما با حامد لک رکورد خوبی را در زمینه کلین شیت به ثبت رسانده اند.
حامد لک امسال در ۲۳ بازی برای پرسپولیس به میدان رفته است که در 1۳ دیدار موفق 
به ثبت کلین شیت شده است. او در مجموع 1۲ گل در لیگ امسال دریافت کرده که همه 

آنها در 10 دیدار به ثبت رسیده است.
لک امسال در دیدار مقابل سایپا، صنعت نفت آبادان، نفت مسجد سلیمان، شهر خودرو، 
سپاهان، گل گهر، تراکتور، پیکان، بازی برگشت برابر سایپا، نفت آبادان، نساجی استقلال، 

مس رفسنجان موفق به کلین شیت شده است.
او در دیدار مقابل تیم های نساجی، ذوب، آهن، فولاد خوزستان، ماشین سازی، نفت 
مسجد سلیمان، شهر خودرو، ذوب آهن و سپاهان یک گل و در دیدار برابر استقلال و 
آلومینیوم اراک دو گل دریافت کرد تا بدین شکل پرسپولیس صاحب برتری خط دفاعی 

لیگ شود.
حال پرسپولیسی ها امیدوار هستند تا با حفظ همین روند بتوانند با لک روند موفقیت آمیز 

خود را تا پایان لیگ حفظ کنند.

هیات رئیسه فوتبال چه کاره است؟

ابهام درباره چگونگی تمدید
 قرارداد اسکوچیچ 

در شرایطی که قرار بود هیات رئیسه فدراسیون فوتبال در مورد ادامه همکاری اسکوچیچ 
تصمیم گیری کند اما خبری از نشست هیات رئیسه برای رسیدگی به این موضوع نشد.

برپایه این گزارش ؛فدراسیون فوتبال روزدوشنبه به صورت رسمی اعلام کرد که دراگان 
اسکوچیچ در مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی ۲0۲۲ هدایت تیم ملی را بر عهده خواهد 
داشت. این تصمیم با توجه به شرایط موجود و اینکه تیم ملی از ۳ روز دیگر باید رقبای خود 
را مورد تحلیل و آنالیز قرار بدهد، منطقی به نظر می رسد اما تصمیم امروز با صحبت های 10 

روز پیش رئیس فدراسیون مطابقت ندارد.
شهاب عزیزی خادم رئیس فدراسیون بعد از بازگشت تیم ملی از منامه، در خصوص ادامه 
همکاری با اسکوچیچ به خبرنگاران گفت: قرارداد این مربی به پایان رسیده، اما تصمیم 
گیرنده در این مورد، اعضای هیأت رئیسه هستند. آنها باید بررسی و نظرات خود را ارائه 

کنند.
وی در پاسخ به اینکه شما رئیس فدراسیون هستید و نظر اصلی را دارید و واکنش شما به 
این موضوع چیست، گفت: من فقط یک نظر دارم. اسکوچیچ برای تیم ملی زحمات زیادی 

کشید. با این وجود، اعضای هیأت رئیسه باید در این خصوص تصمیم  نهایی را بگیرند.
از این اظهار نظر که روز ۲6 خرداد ماه صورت گرفت، نزدیک به ۲ هفته می گذرد اما 
جلسه ای بین اعضای هیات رئیسه برگزار نشد یا حداقل اطلاع رسانی در این زمینه صورت 
نگرفت. میرشاد ماجدی یکی از اعضای هیات رئیسه این روزها در ازبکستان حضور دارد 
و بقیه اعضا هم اعلام کردند هنوز جلسه ای در این زمینه تشکیل نشده است. خداداد 
افشاریان هم چندی پیش اعلام کرد کار اسکوچیچ در این مدت باید مورد کارشناسی قرار 

بگیرد.
با این شرایط باید از رئیس فدراسیون سوال کرد که چرا آن صحبت را در جمع خبرنگاران 
مطرح کرده و آیا در تصمیم کنونی برای ادامه همکاری اسکوچیچ، هیات رئیسه نقش داشته 

است؟

باوجود تکذیب خبر توافق؛

روزنامه رکورد: پیام نیازمند به پورتومیننزه 
پیوسته است

روزنامه رکورد پرتغال اعلام کرد دروازه تیم پورتومیننزه با حضور پیام نیازمند دروازه بان 
سپاهان ایران تقویت شده است.

از چند هفته پیش بعضی از رسانه های پرتغال خبر دادند که پیام نیازمند دروازه بان تیم 
فوتبال سپاهان و تیم ملی ایران برای فصل بعد با تیم پورتومیننزه پرتغال به توافق رسیده 

است.
طی روزهای گذشته خبرهایی در رسانه های ایران منتشر شد مبنی بر اینکه وضعیت 

نیازمند برای فصل آینده مشخص نبوده و حضورش در پورتومیننزه قطعی نیست.
روزنامه »رکورد« پرتغال اما در گزارشی درباره شرایط تیم پورتومیننزه مدعی شد نیازمند به 

این تیم پیوسته و یکی از نفرات فصل بعد این تیم خواهد بود.
به نوشته رکورد، تمرین این تیم پرتغالی امروز دوشنبه شروع می شود ولی در خط دفاع و 

حمله سرنوشت چند بازیکن مشخص نیست.
رکورد با تمجید از خریدهای جدید پورتومیننزه نوشت: »در خط دروازه )تقویت شده با 
پیام نیازمند( و هافبک میانی )ایمبولا، هنریکه جوکو و کارلینوس چهره های جدید هستند( 

راهکارهای با کیفیتی ارائه می دهند.

با قراردادی دو ساله ؛

شاهین طبع سرمربی شیمیدرقم شد
سرمربی تیم ملی بسکتبال با قراردادی دو ساله هدایت شیمیدرقم را برعهده گرفت.

برپایه این گزارش ، مهران شاهین طبع که فصل گذشته در تیم شهرداری گرگان حضور 
داشت و با این تیم به مقام قهرمانی رسید، با عقد قراردادی دو ساله هدایت شیمیدر قم را 

برعهده خواهد گرفت.
شیمیدر و شاهین طبع بعد از پایان فصل قبل به توافق رسیده بودند و امنروز رسما اعلام 

شد.
این تیم فصل قبل با وجود ضعف در جذب بازیکنان توانست با هدایت مصطفی هاشمی 

نتیجه خوبی کسب کند و در جایگاه سوم لیگ برتر بایستد.
شاهین طبع در حال حاضر تیم ملی بسکتبال را برای المپیک و کاپ آسیا آماده می کند.

مربی هاکی استان قم پس از ثبت نام ایران به عنوان یکی از کشورهای ابداع کننده هاکی در جهان، به عنوان مدیر استعدادیابی 
هاکی داخل سالن آسیا منصوب شد.

برپایه این گزارش ، در حالی که از نام ایران در تاریخچه سایت فدراسیون بین المللی هاکی به عنوان یکی از کشورهای ابداع 
کننده این رشته ورزشی یاد شده، هاکی یکی از فدراسیون های موفق ورزش ایران به شمار می رود و در حالی که این رشته در 
استان های مختلف کشور رشد و توسعه پیدا کرده ، قم یکی از استان های پیشرو در هاکی کشور است. چهره آی که مهمترین نقش 
را در ثبت نام ایران به عنوان یکی از کشورهای ابداع کننده هاکی در دنیا ایفا کرده ، چهره شناخته شده هاکی استان قم یعنی علی 
بختیاری است که نزدیک به یک سال اقدام به اسناد معتبر پیرامون سابقه هاکی در دوران ایران باستان را در ارتباط با فدراسیون 
بین المللی  هاکی کرد. با پیگیری های بختیاری به عنوان یک محقق و کسی که سابقه مسوولیت کمیته استعدادیابی فدراسیون 
هاکی را دارد، نام ایران به عنوان یکی از کشورهای ایجاد رشته هاکی به شکل رسمی در بخش تاریخچه سایت فدراسیون 
بین المللی این رشته FIH به ثبت رسیده است و در کنار این دستاورد مهم، اکنون بختیاری مدیر استعدادیابی هاکی آسیا شده 
است. در ابلاغ رسمی فدراسیون هاکی آسیا برای اعطای این مسوولیت مهم به چهره پرتلاش هاکی قم و ایران آمده است؛ جناب 
آقای علی بختیاری، فدراسیون هاکی آسیا خوشحال است که به شما اطلاع می دهد، شما به عنوان مدیر استعدادیابی هاکی 
داخل سالن آسیا منصوب شده اید، با توجه به تجربه و تخصص غنی شما، فدراسیون هاکی آسیا، امیدوار است برای دستیابی 
به اهداف استراتژیک بلند مدت جهت توسعه و ارتقا بیشتر هاکی در قاره آسیا ما را یاری کنید. از جمله سوابق علی بختیاری 
می توان به مسوولیت های وی در کمیته استعدادیابی فدراسیون هاکی در حال حاضر، مسوول کمیته آموزش فدراسیون هاکی 
در سال های ۹7 و ۹۸، مسوول کمیته همگانی فدراسیون هاکی از سال 1۳۹4 تا 1۳۹۹، مربی و بازیکن تیم هاکی استان قم در 
لیگ برتر سال های 1۳۹4 و 1۳۹5 اشاره کرد. همچنین این چهره شاخص هاکی قم و ایران دارای سوابق علمی، نظیر دکترای 
فیزیولوژی ورزشی از دانشگاه تهران، مدرس دانشگاه تهران، مقالات علمی، پژوهشی متعدد بین المللی در زمینه هاکی و دارای 
دو جلد کتاب در زمینه رشته هاکی است. از افتخارات بختیاری نیز می توان به ثبت ورزش هاکی ایران در تاریخچه فدراسیون 

جهانی هاکی به عنوان قدیمی ترین کشوری که در آن هاکی بازی می شده یعنی دو هزار سال قبل از میلاد مسیح اشاره کرد.

تیم کشتی فرنگی رده سنی نونهالان خانه  کشتی قم بالاتر از دیگر رقبای شرکت کننده در مسابقات جام 
گرامیداشت دهه کرامت عنوان نخست را از آن خود کرد.

برپایه این گزارش ، بعد از تغییر و تحولاتی که نیمه دوم سال 1۳۹۹ در هیات کشتی استان قم ایجاد شد و با 
پایان دوره چهار ساله ریاست یکی از چهره های قدیمی، قهرمان و با سابقه این رشته این هیات و روی کار آمدن 
محمدهادی علیایی رئیس جوان هیات کشتی، روند موفقیت ها و پیشرفت های این رشته ورزشی همچنان 

ادامه داد.
کشتی قم به واسطه اینکه قهرمانان سابق آن پا به عرصه مربیگری گذاشته  و تجربیات سال ها حضور در سطح 
بالا و حرفه ای میادین داخلی و خارجی این رشته به استعدادها و نخبه های این رشته انتقال می دهند، یکی از 
رشته هایی است که به خوبی از سنین پایه در مسیر پیشرفت قدم برداشته و همچنان این روند عامل درخشش 

در میادین کشوری، بین المللی، آسیایی و جهانی کشتی است.
در کنار اعزام هایی که هیات کشتی استان قم در طول سال طبق تقویم فدراسیون کشتی به میادین کشوری 
انجام می دهد و بر اساس آن سهمیه تیم های ملی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان اعزامی به مسابقات برون مرزی 

را کسب می کند، نگاه ویژه ای به رقابت های استانی نیز در این رشته وجود دارد.
هیات کشتی استان قم در همین زمینه اقدام به برنامه ریزی و برگزاری مسابقاتی با عنوان جام دهه کرامت 
کرد، رقابت هایی که به میزبانی خانه کشتی شهید حاج قاسم سلیمانی مجموعه ورزشی جوادالائمه )ع( به 
انجام رسید و کشتی گیران میزبان بالاتر از تیم های میهمان یعنی ملارد، تهران و شهر ری عنوان نخست را 

کسب کردند.
در این دوره از مسابقات کشتی فرنگی گرامیداشت دهه کرامت 76 کشتی گیر حضور داشتند که برای به 
دست آوردن عنوان قهرمانی اوزان مختلف رقابت نزدیک و نفس گیری به نمایش گذاشتند، در مجموع 10۳ 

کشتی به انجام رسید و کار قضاوت پیکارها بر عهده داوران هیات کشتی استان قم بود.

علی بختیاری چهره شاخص هاکی قم و ایران ؛

مربی هاکی قم مدیر استعدادیابی داخل سالن آسیا شد
دررده سنی نونهالان ؛

فرنگی کاران قمی قهرمان جام کرامت شدند

کارشناس فوتبال و پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با بیان 
این که در این تیم سرمربی را تنها گذاشته اند و او وظایف 
دیگران را هم انجام می دهد، گفت: وزارت ورزش مشکلات 

استقلال را نمی بیند.
که  این  بیان  با  وگویی  گفت  در  نامجومطلق  مجید 
شرایط  اما  نکرده  صحبت  استقلال  مورد  در  مدتهاست 
گفت:  کند  صحبت  باشگاه  این  پیرامون  کرده  وادارش 
استقلال به تمام معنا مشکل دارد، تیمی با این عظمت و 

می شود  گرفته  تصمیماتی  برایش  زیاد  هواداران  داشتن 
که خوب نیست. مشکلات مدیریتی و تغییراتی که در تیم 
صورت گرفته نتوانسته این تیم را به آرامش برساند و اعتقاد 

دارم این گرفتاری ها هر روز هم در حال افزایش است.
سرمربی پیشین آبی پوشان تصریح کرد: مجیدی شرایط 
هم  دهد،  می  پاداش  هم  او  دارد.  استقلال  در  سختی 
کارهای اداری بازیکنان را دنبال می کند و تمام شرح وظایف 

را که باید دیگران انجام دهند او به عهده گرفته است.

استقلال  کرد: وضع  ادامه خاطرنشان  در  نامجومطلق 
افتضاح است. هیچ امکاناتی ندارد. وضعیت زمین تمرین 
تیم مشخص نیست اما با تمام این تفاسیر استقلال خوب 
بین  این  در  متاسفانه  گیرد.  می  نتیجه  و  کند  بازی می 
هواداران هستند که دلشان برای تیم می سوزد و نمی دانند 

برای موفقیت استقلال چه کاری می توانند انجام دهند.
وی در خصوص تغییر در هیات مدیره استقلال هم گفت: 
مشکلات استقلال با تغییر هیات مدیره حل نمی شود. من 
از اعضای هیات مدیره فقط مظلومی را می شناسم. نمی 
دانم چرا وزارت ورزش مشکلات استقلال را نمی بیند. تیم 
پرسپولیس هم زیر نظر وزارت ورزش است اما همه کارهای 
این تیم منظم و دقیق است اما متاسفانه تصمیماتی که برای 

استقلال گرفته می شود به نفع این تیم نیست.
مجیدی نباید همه کاره باشد!

سرمربی پیشین آبی پوشان افزود: مشکل اصلی استقلال 
مسائل مالی است. نبود بودجه این تیم را هر روز بیشتر وارد 
بحران می کند. هیات مدیره و مدیرعامل باید تلاش کنند 
تا این مشکلات هر چه زودتر برطرف شود. فرهاد مجیدی 
بیشتر از وظیفه اش کار می کند. او به دنبال این است که 
مشکلات را برطرف کند و اگر قرار باشد همه کارها را او انجام 

دهد تمرکزش بر روی مسائل فنی از بین خواهد رفت.

و  مدیریت  بین  اختلافاتی  کرد:  تصریح  نامجومطلق 
و  بازیکنان  چشم  به  دودش  که  آمده  بوجود  سرمربی 
هواداران خواهد رفت. پرافتخارترین تیم آسیا روزهای بدی 
را سپری می کنند. استقلالی که خیلی از تیم های آسیایی 
از او می ترسند حالا در سخت ترین شرایط قرار گرفته است 
و اگر زودتر به داد این تیم رسیده نشود به طور حتم اتفاقات 
ناخوشایندتری برای آن تیم خواهد افتاد. وی در پاسخ به 
این سوال که آیا می توان به آینده این استقلال امیدوار بود، 
گفت: تا یکی دو ماه دیگر تغییرات گسترده ای در دولت به 
وجود می آید. وزرا عوض خواهند شد و به تبع وزیر ورزش 
وزارت  سکان  که  کسی  امیدوارم  کرد.  خواهد  تغییر  هم 
ورزش را به دست می گیرد توجه بیشتری به استقلال داشته 
باشد و باید منتظر بمانیم و این مشکلات را تحمل کنیم تا 
شاید با تغییرات جدید اتفاقات خوبی در استقلال رخ دهد. 
وی در پایان در خصوص دیدار روز پنجشنبه هفته جاری 
استقلال برابر آلومینیوم اراک گفت: اعتقاد دارم آلومینیوم 
با منصوریان متحول شده است. آنها روند رو به رشدی را پیدا 
کرده اند. استقلال علیرغم تمام مشکلاتی که دارد نتایج 
خوبی گرفته و این بازی می تواند یکی از بهترین بازیهای 
لیگ در طول این فصل باشد. و آرزو می کنم استقلال برنده 

این دیدار باشد تا موقعیت خود را در جدول بهتر کند.

مجید نامجومطلق :
وزارت ورزش مشکلات استقلال را نمی بیند 

رییس فدراسیون وزنه برداری گفت: منابع مالی ما محدود است اما کشتی 
آنقدر پول دارد که نمی داند چه کار کند و بافت مجموعه آزادی را تغییر می 

دهد.
علی مرادی در مورد اینکه اعلام کرده است قول مدال المپیک نمی دهد، 
بیان کرد: براساس منابعی که فدراسیون کشتی خوشبختانه جذب کرده 
است، ماشاءالله آنقدر پول دارند که  نمی دانند پولهایشان را چکار کنند و دارند 
بافت مجموعه آزادی را تغییر می دهند. ما محدودیت منابع داریم قول مدال 
نمی دهم اما تلاش خود را می کنیم و من براساس واقعیت ها حرف می زنم. 

المپیک غیرقابل پیش بینی است و اینکه الان کسی بیاید بگوید چه تعداد و چه 
مدالی می گیرند کارشناسی نیست.

   مرادی در مورد اینکه زمان انتخابات، قول ساخت خانه وزنه برداری در هر 
استان داد اما به نظر می رسد این اتفاق نیفتاده است، گفت: برخی هیات های 
استانی  وزنه برداری را به حیاط خلوت تبدیل کرده بودند و یکی، دو استان دیگر 
هنوز این تفکر بر آنها باقی است. هیات ها که تغییر کردند، تعداد قابل توجهی 
از سالن ها مرمت شده اند. تفاهم نامه ای را با بنیاد برکت داشتیم و قرار بود در 
زمینه ساخت خانه وزنه برداری کمک کنند اما با حادثه سیل و شیوع ویروس 

کرونا در ایران، این بنیاد در زمینه مشکلات معیشتی مردم کمک کرد و حرکت 
های اقتصادی خود را در زمینه دیگر انجام داد و ما نمی توانستیم به دوستان 
فشار بیاوریم که همه کارها را رها کنند و به ما کمک کنند. البته کمک جانبی 
دیگری به ما داشتند و اردوی تیم ملی که در رامسر در حال برگزاری است، با 

حمایت سپاه بوده است.
او در پاسخ به این پرسش که پس این تفاهم نامه ضمانت اجرایی نداشته 
است، تاکید کرد: بله داشت اما یکی از مفاد این بود که اگر مشکلاتی در زمینه 

اجتماعی پیش بیاید در بخش های دیگر کمک می کنند.

حرفهای عجیب علی مرادی در مورد کشتی:

 آنقدر پول دارند که نمی دانند با آن چکار کنند!
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هیات دولتی متکثر و متنوع با حضور همه جریان های سیاسی یا کابینه ای 
سیزدهم  مجریه  قوه  اعضای  درباره  که  است  احتمالی  دو  اصولگرا؛  یکدست 
از  وقوع  صورت  در  اولی  می گیرد؛  قرار  تحلیل  مورد  و  شده  طرح  رسانه ها  در 
شگفتی های سیاست و دومی قابل پیش بینی ترین رویداد محتمل با توجه به تجربه 

چهار دهه اخیر است. 
پیش بینی اعضای هیات دولت در دوره های پیشین انتخابات با توجه به تفکر 
سیاسی رییس جمهوری منتخب و یا حتی نزدیکی وی به یک جریان سیاسی، 
قابل پیش بینی بود. این رویه پیش بینی درباره کابینه سیزدهم و دولت آیت الله 
»سید ابراهیم رییسی« هم گرچه تا پیش از این به سیاق قابل پیش بینی و گمانه 
زنی بود اما اکنون تاکیدات وی و برخی از چهره های اصولگرا مبنی بر بهره گیری 
از همه طیف های سیاسی فارغ از انتساب آن ها به جناحی خاص، دو گمانه را در 

رسانه ها و گعده های سیاسی پررنگ تر از بقیه ساخته است.
گمانه نخست و البته محتمل تر؛ حضور اصولگرایان از هر طیفی به عنوان حامیان 
رییسی در انتخابات است، حتی اگر او بارها و بارها بر حضور مستقل خود تاکید 
کرده باشد. گزینه دوم اما حضور همه سلایق سیاسی در دولت آینده از اصولگرا و 
اصلاح طلب و اعتدالی است. برای هر دو احتمال نشانه هایی در اظهارات رییس 
جمهوری منتخب و برخی همفکران وی وجود دارد اما در میان این گمانه زنی ها 
نکته اساسی و مهم انتظارات جامعه از دولت و کابینه آینده است که به نظر می رسد؛ 
بیش و پیش از آنکه در پی حضور شخص و گروهی خاص باشد، در پی بهره گیری از 
همه نیروها و امکانات برای بهبود هرچه سریع تر شرایط اقتصادی و سیاسی کشور 

است.
قابل پیش بینی یا شگفت آور؟

اجماع  نهاد  دو  زمان هایی که  پاییز سال گذشته؛ دقیقا همان  نیمه  روزهای 
ساز اصولگرایان؛ یعنی شورای ائتلاف و وحدت گزینه اصلح و مقبول خود برای 
انتخابات ریاست جمهوری را آیت الله رییسی معرفی کردند؛ قابل پیش بینی بود 
که با پیروزی وی در انتخابات بیشترین اسامی کابینه را اصولگرایان تشکیل دهند. 
با این همه رییس جمهور منتخب چه در زمان ثبت نام و چه در بحبوحه تبلیغات 
انتخاباتی و چه در روزهای پس از پیروزی در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری بارها بر حضور مستقل خود در انتخابات تاکید کرده است. با این همه 
بیشترین احتمال ها از کابینه وی حول محور چینش از میان طیف های مختلف 
اصولگراست از رادیکال ترین این جناح تا معتدلین و تکنوکرات ها تا نامزدهایی 
که به نفع وی انصراف دادند؛ همگی از گزینه های مطرح شده در کابینه آیت الله 
رییسی هستند. گمانه ای که در صورت وقوع دولتی یک دست اصولگرا به وجود 
می آورد که در کنار مجلس اصولگرا از یک سو پایانی بر رقابت های جناحی و آغازی 

بر کاهش تنش ها و اصطکاک سیاسی خواهد بود و از سوی دیگر پیامدهای این 
یکدستی هم ممکن است کل جامعه و یا حتی جریان اصولگرا را تحت تاثیر قرار 

دهد.
اصولگرایان به هر حال سال هاست برای حضور در کابینه ای تماما اصولگرا انتظار 
کشیده اند و اکنون وقت حضور و به رخ کشیدن کارایی به رقیب اصلاح طلب و 
اعتدالی است. برخی از آن ها نیز مانند »امیرحسین قاضی زاده هاشمی« نماینده 
مجلس و از نامزدهای انتخابات به صورت صریح از تلاش ها برای یکدست کردن 
قوا سخن گفته تا اصل یکدستی قوا و کابینه گریزناپذیر باشد مگر آنکه نگاهی به 
سیاق و منش آیت الله رییسی طی چند سال گذشته داشته باشیم. سیاقی که به 
نظر می رسد با چنین برداشتی از کابینه چندان موافق نیست و بیش و پیش از آنکه 
در پی جناحی گری باشد در پی حضور همه سلایق است. گزاره ای که نشانه ای 
از آن دیدار برخی از مدیران مسوول رسانه های اصلاح طلب با ایت الله رییسی در 
دوران تبلیغات انتخاباتی و اظهارات آنان پیرامون خط مشی وی در دوران ریاست 

بر قوه قضائیه است.
با این وجود شماری از علاقمندان به آینده و سرنوشت کشور هم از میان اصلاح 
طلبان و هم اصولگرایان نگران دخالت ها و فشارها بر رییس جمهوری منتخب به 
منظور استفاده از نیروهایی خاص در کابینه هستند. پیش از این روزنامه جوان از 
مهم ترین رسانه های اصولگرا و از حامیان آیت الله رییسی درباره فشارها و سهم 
خواهی های مربوط به کابینه هشدار داده و از وی خواسته بود تا تن به خواست 

ها و فشارها ندهد.
در تازه ترین توصیه ها و هشدارها هم »حسین مظفر« عضو اصولگرای مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه اصلاح طلب یا اصولگرا بودن در کابینه 
آینده مهم نخواهد بود؛ تصریح کرده است: »آفت مدیریت کشور را سهم خواهی 
باید  چه از اصولگرایان و چه از سوی اصلاح طلبان می دانم. رئیس جمهور را 
آزاد گذاشت چون او در قبال قانون اساسی و کشور و مردم پاسخگو است، او 
رییس اجرایی کشور و شخص دوم کشور است لذا اینکه بخواهد با سهم خواهی 

مدیریت ها را انتخاب کند اصلا به صلاح نیست.«
خود رییس جمهوری منتخب  هم با تاکید بر اینکه که نزدیکانش در کار وی نه 
دخالت کرده و نه می کنند؛ تصریح کرده است: »بنای ما در دولت جدید آن است 
که با همه کسانی که در جای جای دولت کنونی فعالیت دارند مشروط بر توجه 
داشتن به دغدغه های مردم، همکاری کنیم، شرط همکاری با دولت جدید، قبول 
داشتن من نیست، افراد باید کرامت مردم را حفظ کنند و از کار آنان گره گشایی 

نمایند، در این صورت می توانند همکار دولت باشند.«
اگر این اظهارات و رویه توجه به تمام سلایق در دولت اجرایی شود می توان 

احتمال شگفتی در کابینه را هم بالا توصیف کرد. کابینه ای متکی بر وفاق ملی 
و با حضور اصولگرایان و اصلاح طلبانی که توان کاستن از مشکلات کشور را دارا 
هستند. کابینه ای که نشان می دهد آیت الله رییسی نه در مقام سخن که در عمل 
به عنوان رییس جمهور تمام مردم ایران در پی تشکیل کابینه ای مشتکل از سلایق 
مختلف سیاسی است. کابینه ای که بار دیگر مهر تاییدی بر مستقل بودن وی از 
جریان سیاسی خاص خواهد زد و امیدهایی را که به دلیل رویه های تایید صلاحیت 
یا رویدادهای دیگر در انتخابات کمرنگ شده بود بار دیگر زنده خواهد کرد. کابینه 
ای که به دور از تندروی که به گفته رییس جمهوری منتخب شرط حضور در آن، نه 

قبول داشتن شخص وی بلکه حفاظت از کرامت مردم باشد.
کابینه سیزدهم و انتظارات جامعه

به هر حال واقعیات جامعه ایران با فروکش کردن تب و تاب انتخابات آشکار 
شده و پروسه چینش کابینه، اتخاذ تصمیمات و اقدامات را برای دولت آینده با 
دشواری هایی مواجه کرده است. واقعیت آن است که مردم در بحران تحریم و کرونا 

و دشواری معیشت بیش از هر شخص و شخصیت کابینه ای آرام و پرتلاش می 
خواهند. مردم تحمل تنش های بین قوه ای و نهادی را ندارند از شعارزدگی های 
آرمانی خسته اند و در پی کاستن از بارهای متنوعی هستند که بر دوش جسم و 
ذهن خود احساس می کنند. از این رو کابینه آینده آیت الله رییسی هم می تواند 
نیش باشد و هم نوش. هم می تواند با کنار هم چیدن سیاستمداران و اقتصاددانان 
و جامعه شناسان و فرهنگیان متخصص در کنار هم باری از دور مردم برداشته و 
نیشترهای زندگی آنان را مرهم باشند و هم می تواند با دعوت از تندورهایی که خود 
را صاحب دولت و سهیم در پیروزی می دانند؛ تنها به شعارهایی نه چندان قابل 
قبول بپردازد و از واقعیتِ متن زندگی مردم چشم بپوشد. انتظارات جامعه از کابینه 
آینده رفاه اقتصادی و آرامش سیاسی در کشور است و به نظر می رسد آیت الله 
رییسی با راه اندازی سامانه هایی برای معرفی وزرای آینده از خود مردم خواسته 
است که اعضای کابینه ای را که می تواند این خواسته ها را به مرحله اجرا درآورد؛ 

معرفی کنند.

شگفت انگیز یا قابل پیش بینی؟

کابینه سیزدهم و انتظارات جامعه

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: درباره توافق یا عدم توافق 
با آژانس بین المللی انرژی اتمی و چگونگی ادامه یا عدم ادامه 

همکاری با آن هنوز تصمیم گیری نشده است.  
»سعید خطیب زاده« صبح امروز دوشنبه در نشست خبری 
هفتگی خود با اصحاب رسانه اظهار کرد: در هفته حقوق بشر 
آمریکایی هستیم که یادآور نقض های مکرر و شرم آور دولت های 
مختلف آمریکا به صورت متوالی بر علیه مردم منطقه و ملت 
ایران است. حقوق بشر ابزاری نیست که از آن سوءاستفاده کرد 

و به صورت سیاسی در اختیار یکی، دو کشور قرار گیرد.  
وی با بیان اینکه در همین هفته جنایات گروهک منافقین 
بروز پیدا می کند، اظهار داشت: هم شهادت آیت الله بهشتی 
و هم شهدای محراب و هم ترور نافرجام مقام معظم رهبری در 
این هفته صورت گرفت و همه اینها نشان می دهد که انقلاب 
اسلامی از چه پیچ های خطرناک عبور کرده و چه گروهک هایی 
با کمک های شرق و غرب عالم جنایت های تروریستی را در 

سکوت خبری یا در حمایت آنها علیه ملت ایران انجام دادند.
به سالروز حمله  اشاره  با  دیپلماسی عمومی،  رییس مرکز 
تیر  هشتم  و  تیر  هفتم  کرد:  تصریح  سردشت  در  شیمیایی 
یادآور روز دردناکی در تاریخ معاصر ایران است. حمله شیمیایی 
سردشت و پر پر شدن مظلومانه بسیاری از عزیزانی که در آن 
منطقه بیگناه قربانی سلاح های شیمیایی شدند که صدام 
حسین با معاونت و حمایت کشورهای عمدتا اروپایی از این 
سلاح ها استفاده کرد. این روز همیشه در تاریخ به عنوان روز 

شرم آور برای منادیان دروغین حقوق بشر باقی خواهد ماند.  
درباره پاک شدن اطلاعات دوربین ها تصمیمی اتخاذ نشده 

است
یک  در  خارجی  سیاست  تحولات  به  اشاره  با  خطیب زاده 
هفته گذشته خاطرنشان کرد: در هفته ای که گذشت چند 
تن از سفرای مقیم ایران در پایان  ماموریت شان با ظریف دیدار 
کردند. همچنین در هفته گذشته، در روزهای سه شنبه به بعد 
به  افغانستان(  امور  در  خارجه  امور  وزیر  )نماینده  طاهریان 
کابل و اسلام آباد رفت و با مقامات مختلف درخصوص تحولات 

افغانستان رایزنی کرد.
وی با بیان اینکه تحولات افغانستان موضوع مهم رایزنی ها 
در هفته گذشته بوده است، ابراز داشت: علاوه بر این جلسات 
بررسی گفت وگوهای وین هم در این روزها در جریان بوده و 

ادامه دارد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره احتمال تمدید توافق 
وظایف  و  تعهدات  درباره  مجلس  قانون  کرد:  بیان  آژانس  با 
و  آژانس  با  فنی  توافق  موضوع  است.  روشن  کاملا  دولت 

چگونگی ادامه یا چگونگی عدم ادامه آن موضوع بحثی است 
که همچنان تصمیم جدیدی اتخاذ نشده است. چه درباره 
ادامه یا عدم ادامه آن و همچنین درباره پاک شدن اطلاعات 
هنوز تصمیمی اتخاذ نشده است و به محضی که اتخاذ شود، 

اطلاع رسانی خواهد شد.
نوبت تصمیم گیری سیاسی آمریکا و طرف های مقابل است 

خطیب زاده درباره مذاکرات وین هم یادآور شد: اجازه دهید 
نتایج جلسات روشن تر شود اعلام می کنم. ادامه مذاکرات به 
ادامه بررسی ها بستگی دارد. نکته مهم این است که گفت وگوها 
به جایی رسیده که همه طرف ها باید تصمیمات خودشان را 
بگیرند. ما تصمیماتی را که باید اتخاذ می کردیم، اتخاذ کرده 
و اعلام هم کرده ایم و اکنون نوبت طرف های مقابل به شمول 

آمریکا است که تصمیمات سیاسی خود را بگیرند.
وی درباره توقیف سایت های وابسته به صداوسیما از سوی 
آمریکا عنوان کرد: این مسئله نشان از استیصال گردن کشانه 
آمریکا در مقابل صداهای مستقل از کشورهایی مانند ایران 
بود و نشان از استانداردهای دوگانه و دورغین بودن ادعای آنها 

درباره آزادی بیان است.
این دیپلمات ارشد با بیان اینکه آمریکا یک اعتیاد عجیب و 
عمیقی به تحریم پیدا کرده، چیز جدیدی نیست و ترک عادت 
هم موجب مرض است، یادآور شد: به آمریکا توصیه می کنیم 
و  باشد  بیان ملتزم  آزادی  به  این حرکات احساسی  به جای 
گفت وگوها در بستر بی طرفانه جریان داشته باشد. وزارت امور 
خارجه براساس وظیفه اش برای مقابله با تحریم ها، این موضوع 

را در دست بررسی و پیگیری دارد.
آماده تسهیل گفت وگو بین گروه های

 افغانستانی هستیم 
خطیب زاده در ادامه، درگذشت خبرنگاران ایرنا و ایسنا در 
حادثه اتوبوس خبرنگاران و همچنین درگذشت هفت تن از 
سرباز معلمان را تسلیت گفت و افزود: امیدواریم با تدابیر درست 

از تکرار این حادثه جلوگیری شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره معرفی و اعزام سفیر جدید 
ایران در لندن اظهار داشت: درباره تبادلات سفرا همه آنچه 
انجام شده مربوط به سال گذشته است. چندین ماه است که 
صدور ویزا و آگرمان  در دستورکار بوده و وقتی اعزام نهایی شود 

اطلاع رسانی می کنم.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره یادداشت منتشر شده از 
سوی یکی از روزنامه ها درباره طالبان تصریح کرد: با طرف های 
مختلف افغانستانی  در سطوح عالی امنیتی و سیاسی در حال 
گفت وگو هستیم. موضوع افغانستان را با جدیت و از نزدیک در 

حال بررسی هستیم و با همه گروه های افغانستانی در حال 
گفت وگو هستیم.  

ارضی،  تمامیت  حفظ  معتقدیم  کرد:  اضافه  خطیب زاده 
وحدت ملی، رعایت حقوق اقلیت ها و دستاوردهای دو دهه 
گفت وگوها  همچنین  و  آمده  دست  به  سختی  به  گذشته 
اصیل بین الافغانی تنها راه حل پایدار است. ما آماده تسهیل 

گفت وگوها هستیم.
طالبان بخشی از دولت و راه حل آتی افغانستان است

وی در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا درباره موضع ایران نسبت 
نیست  افغانستان  طالبان همه  کرد:  خاطرنشان  طالبان  به 
و نخواهد بود اما بخشی از این کشور و بخشی از دولت و راه 
حل آتی افغانستان است. آنچه مهم است یک دولت فراگیر با 
شمول همه گروه های افغانستانی و رسیدن به یک راه حل های 

مسالمت آمیز و پایدار در افغانستان است.  
به گفته رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور 
خارجه، امنیت جمهوری اسلامی ایران و افغانستان به هم 
پیوستگی دارد و طبیعی است که با جدیت مسئله این کشور 

را بررسی می کنیم.
توافق ممکن شود، یک ساعت هم کار را به عقب نمی اندازیم 
خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار ایرنا که آیا در 
دور بعدی مذاکرات نماینده رییس جمهور منتخب هم در این 
مذاکرات خواهد بود یا حصول توافق به دولت بعدی موکول 
شده است، ابراز داشت: اساسا اهمیتی ندارد در کدام دولت 
و بازه زمانی توافق انجام شود. الان هم توافق ممکن شود، یک 

ساعت هم کار را به عقب نمی اندازیم.
وی ادامه داد: آنچه مهم است تامین منافع عالی ایران و مردم 
از بستر این گفت وگوها است. هرگاه این اتفاق بیفتد، آن را 
اعلام می کنیم. تصمیم در این موضوع به این دولت و آن دولت 
برنمی گردد. مکانیزم در سطوح عالی تعریف شده و دولت ها 

بخشی از پروسه تصمیم گیری و تصمیم سازی هستند.  
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره رایزنی ایران با کشورهای 
منطقه درباره افغانستان بیان کرد: موضوع افغانستان همواره 
در بستر منطقه و در روابط ما با کشورها مطرح بوده و آینده 
افغانستان باید در داخل افغانستان تعیین شود. هیچ کشوری 

نمی تواند درباره آینده افغانستان تصمیم گیری کند.  
هیچ دسترسی فراپادمانی به آژانس داده نشده است 

به گفته خطیب زاده، همه کشورها در منطقه و همه کشورهایی 
راه حل  به  افغانستان  دارند کمک کنند موضوع  که صدایی 
از سوی  تمامی گفت وگوها، چه  برسد. در  مرضی الطرفینی 
ظریف در اجلاس آنتالیا و چه گفت وگوهایی که نماینده ایران در 
امور افغانستان انجام می دهد، تلاش شده با رعایت ملاحظات 

منطقه ای و مردم افغانستان، این مسئله پیگیری شود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا تاریخ پایانی برای پاک کردن 
اطلاعات دوربین های آژانس وجود دارد، یادآور شد: مصوبه 
شد،  انجام  آژانس  با  که  هم  توافقی  است.  الزام آور  مجلس 
چارچوب  در  آژانس  نگرانی های  از  برخی  حل  برای  توافقی 
مصوبه مجلس بود. آن زمان هم توافق کردیم دوربین ها جمع 
نشود ولی اطلاعات و آنچه ضبط می شود، در اختیار آژانس 
قرار نگیرد. این دیپلمات ارشد با بیان اینکه از روز الزام آور شدن 
مصوبه مجلس، هیچ دسترسی فراپادمانی به آژانس داده نشده 
است، عنوان کرد: همچنان هیچ تصمیمی سلبی یا ایجابی 
با آژانس گرفته نشده است.  درباره دوربین ها و توافق قبلی 
نه نگهداشتن و نه پاک کردن و فعلا در وضعیت قبلی به سر 

می بریم.
منطقه خسته جنگ، خشونت و تروریسم افسارگسیخته است 
خطیب زاده در پاسخ به سوالی در خصوص توئیت سفارت 
ایران در لبنان مبنی بر پهلو گرفتن نفتکش ایرانی در بندر این 
کشور عنوان کرد: البته نفتکشی اعزام نشده و توئیت سفارت 
است.  بوده  افراد  برخی  شده  مطرح  اظهارات  به  پاسخی 
جمهوری اسلامی در کنار دولت و ملت لبنان است و از هیچ 

کمکی دریغ نخواهد کرد.
وی با بیان اینکه همه ظرفیت های ایران در خصوص صادرات 
فرآورده های نفتی را می دانند، گفت: بازارهای جدید همواره 
این  از  یکی  لبنان هم می تواند  بوده است. قطعا  ما  مدنظر 

مقاصد جدید باشد و هر زمان درخواستی از ما شود، با جدیت 
بررسی خواهیم کرد.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به سوالی در خصوص 
برای  ترکیه  بر دستور رییس جمهور  خبر منتشر شده مبنی 
همکاری ارتش این کشور با گروهک جبهه النصره برای مقابله 
با ارتش سوریه گفت: راه حل سیاسی تنها راه حل پایدار برای 
موضوعات منطقه است. منطقه بیش از حد ممکن خسته 
جنگ، خشونت و تروریسم افسارگسیخته است و همه باید به 
راه حل های مسالمت آمیز و سیاسی به حل و فصل بحران ها 

کمک کنیم.  
خطیب زاده با بیان اینکه منطقه خاورمیانه از زمان پدید آمدن 
رژیم غاصب در سرزمین های اشغالی تا امروز دچار معضلات 
و گرفتاری هایی است که هیچ کدام حل نشده و حل نشده 
باقی نمانند، اظهار داشت: همه دولت های مسئول منطقه 
باید کمک کنند در چارچوب منطقه ای آرام آرام به حل و فصل 

بحران های انباشته شده در منطقه کمک کنیم.
آمریکا همچنان مسیر اشتباهی 

در منطقه را طی می کند 
وی درباره حملات جنگنده های آمریکایی به منطقه مرزی 
بوکمال تصریح کرد: آمریکا همچنان مسیر اشتباهی در منطقه 
را طی می کند. متاسفانه آنچه مشاهده می کنیم این است که 
دولت آمریکا نه تنها در مسئله تحریم ها بلکه در سیاست های 
منطقه ای هم بر سیاست های شکست خورده آمریکا در منطقه 

ادامه دارد.
رییس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه 
خطاب به دولت آمریکا خاطرنشان کرد کرد: توصیه ما به آمریکا 
این است که به جای رفتارهای احساسی، بحران آفرینی، زندگی 
در تنش و باقی گذاشتن معضلات برای مردم منطقه مسیر خود 
را اصلاح کند و اجازه دهد مردم منطقه بدون دخالت آنها درباره 
سرنوشت شان تصمیم گیری کنند. آنچه آمریکا انجام می دهد 
برهم زدن امنیت در منطقه است. یکی از قربانیان این ناامنی، 

خواهد آمریکا خواهد بود.
طالبان همه امروز و آینده افغانستان نخواهد بود 

خطیب زاده درباره موضع ایران درباره سقوط احتمالی کابل 
ابراز داشت: ما درباره سقوط کابل و تحولات افغانستان تعجیل 
یا پیش بینی نمی کنیم که چه اتفاقی رخ می دهد. آنچه برای ما 
مهم است دولت فراگیر، امنیت، تمامیت ارضی و... افغانستان 
است. ما تحرکات داعش در افغانستان را پیگیری می کنیم. 
آینده  و  امروز  همه  اما  است  افغانستان  از  بخشی  طالبان 
افغانستان نخواهد بود. وی افزود: ما گفته ایم که گفت وگوهای 
بین الافغانی با حضور همه گروه ها به شمول طالبان را تسهیل 
می کنیم. خشونت ها در افغانستان بالا گرفته است. برخی 
قومیت ها تحت فشار قرار گرفتند و خواستیم حقوق آنها رعایت 

شود. آینده افغانستان را راه حل سیاسی تضمین می کند.
اظهارات سالیوان ضد برجام است 

مبنی  سالیوان  جیک  اظهارات  درباره  ارشد  دیپلمات  این 
بر اینکه احیای برجام پایه ای برای توافق بلندمدت تر با ایران 
خواهد شد، بیان کرد: مقامات آمریکایی بیش از همه می دانند 
این  است.  برجامی  ضد  اندازه  چه  تا  موضوعات  این  طرح 
اظهارات نه تنها منطبق با برجام نیست بلکه ضد آن هم است. 
تمامی موضوعات اختلافی بین ایران و آمریکا با بی اعتمادی دو 

طرفه مذاکره شده و برجام توافق، امضا و مهر و موم ش.  
خطیب زاده با بیان اینکهمسئله هسته ای و موشکی در برجام 
و قطعنامه ۲۲۳1 با زمانبندی خود تعیین تکلیف شده است، 
یادآور شد: اجازه نخواهیم داد ایران به عنوان استثناء در روابط 
بین الملل قلمداد شوند. اگر قرار بود این اظهارات )سالیوان( 
پاسخ مثبتی گرفته شود، در زمانی که از سوی ترامپ طرح شد، 
پذیرفته می شود. الان هم همان منطق برقرار است. آنچه در 
برجام توافق شده باید نعل به نعل اجرا شود و ما به چیزی کمتر 

یا بیشتر از برجام مورد قبول نیست.  
وی با تاکید بر اینکه آمریکا دولت جهانی نیست و باید تعهد و 
وظایف خود را انجام دهد، عنوان شد: آمریکا به عنوان ناقض 
برجام، قطعنامه ۲۲۳1 و طرفی که تروریسم اقتصادی را اعمال 
کرده است، از موضع واقع گرایانه باید صحبت کند. آمریکا 

حداکثری چیزی که می تواند فکر کند، بازگشت کامل به برجام 
است. آن وقت آنها می توانند در میز برجام حاضر شوند.

برجام به خاطر ایران زنده است 
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی درباره برجام 
گفت: اگر امروز برجام زنده است به خاطر جمهوری اسلامی 
آن  اجرای  درباره  که  است  برجامی  امروز  اگر  و  است  ایران 
گفت وگوها می شود، به خاطر تصمیمی است که ایران بعد از 
خروج یکجانبه و غیرقانونی آمریکا از برجام و بی عملی های 

طرف های اروپایی اتخاذ کردند.
وی با بیان اینکه ایران و مردم ایران سهم خود را در حفظ 
برجام داده اند و تصمیم سختی که باید می گرفتند در همان 
سال گرفتند، اظهار داشت: امروز وقتی است که طرف مقابل 
طرفی  و  دارد  حضور  گفت وگوها  در  مجرم  موضع  در  بداند 
است که همه تلاش خود را کرده که برجام را از بین ببرد. همه 
می دانند اگر یک دلیل بر بی اعتمادی به آمریکا باشد همین 

رفتار ریاکارانه و قلدرمابانه آمریکا است.  
سخنگوی وزارت خارجه اضافه کرد:  آنچه در وین در حال 
گفت وگو است، چگونگی اجرای برجام است. نه درباره اصل آن 
و نه درباره آینده آن گفت وگو می کنیم. تنها در خصوص اجرای 

برجام و بازگشت آمریکا به برجام گفت وگو می کنیم.  
به گفته خطیب زاده، همچنان برجام بین ایران و 1+4 در 
جریان است و اقدامات جبرانی ایران هم در ذیل برجام تعریف 
شده برای برگرداندن شانس احیای برجام و برگرداندن توازنی 

که با خروج آمریکا و بی عملی آمریکا به هم خورده بوده است.
وی با بیان اینکه فکر می کنیم همه طرف ها هم منطق و هم 
راه حل را می دانند، تصریح کرد: اجازه دهید درباره نتیجه عجله 
نکنم ولی به شما اطمینان می دهم که جز منافع مردم بزرگ 
ایران هیچ چیزی برای ما مهم نخواهد بود. آمریکا اگر به اجرای 
ایران پای امضای  کامل و موثر و دقیق برجام برگردد، مردم 

خودشان هستند.
این دیپلمات ارشد ادامه داد: همانطور که با اجرای بی کم و 
کاست برجام یک بار نشان دادند که به آنچه امضا می کنند به 
رغم تمامی اختلافاتی که درباره پرونده هسته ای در داخل ایران 

بوده، پایبندی کامل بوده است.  
سازمان ملل نسل زدایی در کانادا را بررسی کند 

خطیب زاده درباره کشف گور دسته جمعی جدید در کانادا 
خاطرنشان کرد: هر بار که این اخبار را می شنوم، فکر می کنم 
کانادا مثل سارق حرفه ای است که بر سر کوچه ایستاده و فریاد 
آی دزد، آی دزد دارد. کشوری که سال هاست با دانستن سابقه 
ننگین خود در خصوص حقوق بومیان با دروغ های شاخدار و 
نمایش های فریبکارانه سعی می کند خودش را مدافع حقوق 

بشر و طرح کننده موضوعات حقوق بشری نشان دهد.  
وی افزود: این در حالی است که کانادا در گذشته خودش 
این چنین تاریخ سیاهی وجود دارد و همه اینها را برای انحراف 
افکارعمومی و انحراف توجهات از این تاریخ انجام می دهد. 

غافل از اینکه حقیقت هیچ گاه پنهان باقی نمی ماند.
به گفته سخنگوی دستگاه دیپلماسی، اینکه دولت کانادا 
سعی می کند مسئولیت این جنایت ها را گردن کلیسا بیندازد 
نشان می دهد هنوز هم دولت کانادا مسئولیت قطعی خود را 
نپذیرفته و اقدامی در خصوص رفع کامل نگرانی های بومیان 

کانادا و جامعه بین المللی انجام نمی دهد.
خطیب زاده با بیان اینکه کشف 750 گور تنها از یک مدرسه 
در حالی که بسیاری از مدارس شبانه روزی باقی مانده اند که 
هزاران کودک بومی به اجبار در آن مدارس اسکان و شکنجه 
آنها  با  ابراز داشت: گزارش های تلخی درباره رفتار  شده اند، 
وجود دارد که با هیچ استانداردی نمی خواند. با هر منظری که 
نگاه کنیم یک نسل زدایی شرم آور در این جغرافیا اتفاق افتاده 
است.   وی با اشاره به درخواست ایران از سازمان ملل برای 
بررسی این موضوع عنوان کرد: اینکه ایران و سایر کشورها 
خواستار تحقیق بین المللی با مدیریت سازمان ملل هستند، از 
این رو است که دولت کانادا نشان داده که صلاحیت رسیدگی 
بیطرفانه به این اتفاق تلخ در تاریخ خودش را ندارد. ما همچنان 
در کنار سایر کشورها خواستار بررسی ابعاد این جنایت تاریخی 

و نسل زدایی در کانادا هستیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

هنوز درباره توافق و یا عدم توافق با آژانس تصمیم گیری نشده است
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تفاهم نامه تاسیس پردیس فناوری سلامت کشور 
بین دانشگاه علوم پزشکی قم و پارک علم و فناوری 
استان به امضا رسید تا با اجرایی شدن آن قم نخستین 

استان دارای پردیس فناوری سلامت در کشور شود.
رییس پارک علم و فناوری استان قم در آئین امضای 
این  قم،  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  تفاهم نامه  این 
پردیس را نخستین پردیس سلامت در کشور عنوان 
کرد و گفت: در استان قم ۲0 شرکت دانش بنیان در 

زمینه بهداشت و درمان فعالیت می کنند.
این  اساس  بر  افزود:  علوی  اخوان  سیدحسین 
پردیس  در  فناور مستقر  واحدهای  تفاهم نامه، همه 
و  علم  پارک  مزایای  و  حمایت ها  از  سلامت  فناوری 

فناوری استان قم بهره مند می شوند.
وی با اشاره ارتقاء جایگاه استان قم از رتبه 17 به 
رتبه 6 از نظر تعداد شرکت های دانش بنیان، افزود: 

در حال حاضر 101 شرکت دانش بنیان در قم فعال 
هستند که توانسته اند نیازهای فناورانه مختلف استان 

و کشور را رفع کنند.
اخوان علوی همچنین از فروش 1۸5 میلیارد تومانی 
شرکت های دانش بنیان استان در سال گذشته خبر 
داد و گفت: پارسال شرکت های دانش بنیان استان قم 
موفق شدند ۲ میلیون دلار صادرات انواع محصولات 

فناورانه به کشورهای مختلف داشته باشند.
آئین  این  نیز در  رییس دانشگاه علوم پزشکی قم 
با اشاره به فعالیت بیش از 60 شرکت دانش بنیان 
علوم  دانشگاه  تحقیقات  و  فناوری  مجموعه  زیر  در 
را  سلامت  فناوری  پردیس  ایجاد  از  هدف  پزشکی، 
تقویت اقتصاد دانش بنیان، ارتقاء فناوری و نوآوری در 
بهداشت و سلامت و توسعه زیست بوم فناوری سلامت 
در استان قم عنوان کرد. محمدرضا قدیر ادامه داد: 

محصولات و تجهیزات مراکز درمانی، تجهیزات پزشکی 
و انواع فناوری های مورد نیاز مراکز درمانی از مهمترین 
زمینه هایی است که با راه اندازی این پردیس پیگیری 
می شود. وی، از خرید سهام شرکت توسعه فناوری 
توسط دانشگاه علوم پزشکی با هدف ارائه تسهیلات 
پردیس  این  در  فناور  و  بنیان  دانش  شرکت های  به 
خبر داد و گفت: امیدواریم با ایجاد این پردیس تعداد 
شرکت های دانش بنیان در استان قم به 100 شرکت 
برسد. قم از نظر تعداد شرکت های دانش بنیان از رتبه 
17 کشور در سال ۹۳ به رتبه هشت کشور در سال ۹۹ 
رسید که این ارتقای ۹ پله ای نشان از روند پرشتاب قم 
در این حوزه است. ۲00 واحد فناور، فعالیت پارک علم 
و فناوری، هفت مرکز رشد، پنج شتابدهنده، 6 مرکز 
نوآوری، ۹5 شرکت دانش بنیان و حضور فعال دانشگاه 

های استان از جمله ظرفیت های فناوری قم است.

 رییس پارک علم و فناوری استان قم  خبرداد:

فعالیت ۲۰ شرکت دانش بنیان در زمینه بهداشت و درمان

 معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم با اشاره به افزایش نسبی دما 
و کاهش بارندگی و لزوم اصلاح الگوی مصرف در بین شهروندان گفت: تامین 
پایدار منابع آبی یکی از چالش های مهم و اساسی پیش روی این استان است.

بیژن سلیمانپور روز دوشنبه در جلسه شورای اطلاع رسانی استان قم، افزود: 
موضوع آب چالش بزرگ کشورهای خاورمیانه تا سالهای آینده خواهد بود و 
بحران آب در غرب آسیا فاجعه آمیز است. وی با تاکید بر بحران آب و بی توجهی 
کشورهای جهان سومی به منابع محدود آبی، خاطرنشان کرد: پیشرفته ترین 

مدیریت مصرف آب برای کشورهایی است که بالاترین سرانه آب را دارند.
وی بحران آب در کشور را مورد اشاره قرار داد و تاکید کرد: طبق برآوردهای 

انجام شده ایران از هشت سال گذشته وارد دوره ۳0 ساله کم آبی شده است.
معاون استاندار قم یادآور شد: اگر روزانه هر ایرانی یک لیوان آب صرفه جویی 

کند روزانه حدود 17 میلیون متر مکعب آب صرفه جویی می شود.
به گفته وی، اطلاع رسانی پیرامون صرفه جویی در مصرف آب فقط وظیفه 

شرکت آب و فاضلاب نیست و تمام دستگاه ها در این حوزه وظیفه ذاتی دارند.
سلیمانپور ادامه داد: وضعیت استفاده از آب شرب شهری در فضاهای سبز 
شهری مطلوب نیست اما در عین حال نمی توان از آب مورد استفاده در فضاهای 
سبز شهری دریغ کنیم بلکه باید با اصول علمی سرانه های سبز را توسعه دهیم و 

از منابع دیگر مانند آب های خاکستری در این حوزه ها استفاده گردد.
وی در ادامه با اشاره به واکسیناسیون کرونا، اظهار داشت: با تولید انبوه 
واکسن ایرانی بزودی ایران به یکی از کشورهای تاثیرگذار در روند درمان بیماری 
کرونا تبدیل خواهد شد. معاون استاندار قم همچنین یادآور شد: مردم ایران 
برغم مشکلات اقتصادی و تبلیغات معاندان با حضور پرشور خود در انتخابات، 
حماسه ۲۸ خردادماه را رقم زدند و ثابت کردند که با گردش نخبگان امید به 
آینده بهتر وجود دارد. سلیمانپور ادامه داد: میانگین مشارکت مردم قم در 
انتخابات از متوسط کشوری بالاتر بود و مردم انتظار دارند دولت جدید به وعده 

های خود جامه عمل بپوشاند.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

 تامین آب چالش اساسی استان قم است

طرح:فیروزه مظفری

لبنیات هم از سفره مون پرید!

سردار کوثری پاسخ حمید رسایی را داد 
اسماعیل کوثری منتخب مردم تهران در انتخابات میاندوره ای مجلس شورای اسلامی در رابطه با شکایت 
حمید رسایی درباره حضور غیرقانونی وی در انتخابات مجلس، اظهار کرد: موردی که وجود دارد این است 
که وقتی در ابتدای ثبت نام ها شورای نگهبان و وزارت کشور بنده را تایید کرده اند دیگر چیز غیرقانونی وجود 
ندارد.وی ادامه داد: در رابطه با شکایت آقای رسایی از سوی شورای نگهبان به بنده زنگ زده شد و ماجرا 
را جویا شدند و بنده هم توضیحاتی در این رابطه ارائه کردم و بیان کردم که اگر حضور بنده در انتخابات 
غیرقانونی بوده پس برچه اساسی در مجلس هشتم و نهم حضور داشتم؟.منتخب مردم تهران در مجلس، 
با بیان اینکه بنده در سال ۸7 بازنشسته شده ام، گفت: شورای نگهبان بعد از توضیحات بنده در رابطه با 
شکایت اقای رسایی قرار است رسیدگی های لازم را انجام دهد و بنده هم با این موضوع مشکلی ندارم.کوثری 
تصریح کرد: هیچ مشکلی از سمت بنده برای شرکت در انتخابات وجود ندارد پس مرجع اصلی بررسی 
تخلفات، شورای نگهبان و وزارت کشور است نه فردی که قاضی نیست پس اگر تخلفی باشد مراجع ذیصلاح 

پیگیری خواهند کرد و هیچ کسی نمی تواند به تنهایی حکمی را صادر و اعلام کند.

همتی: من چوب دولتی ها را در انتخابات خوردم
عبدالناصرهمتی گفت :حتی یک نفر از دولتی ها به حمایت از من برنخاست و جفایی که دولت در حقم کرد 
هیچ وقت یادم نمی رود.وی افزود : برخی بزرگان اصلاحات، امروز و فردا کردند و در نهایت حمایتی نکردند؛ 
تاریخ و مردم قضاوت می کنند.وی با بیان اینکه مدیون احزاب و بزرگانی هستم که از من حمایت کردند تصریح 
کرد:برخی اصلاح طلبان هی می گفتند چرا کاندیدا شدی؟ فکر می کنند ما شهروند درجه دو هستیم، و آن ها 
درجه یک.نگران اقتصاد ایران هستم و تیمی که ممکن است برای اقتصاد کشور تصمیم بگیرد.وی درپایان 

گفت :در حاشیه نخواهم نشست؛ فعال خواهم بود.

»علیرضا افتخاری« مجری می شود 
ناصر قدیر کاشانی که تهیه کنندگی برنامه های مرتبط با مهران مدیری را در سال های اخیر بر عهده داشته، 
به تازگی خبر از ساخت یک برنامه جدید در حوزه موسیقی داده است.وی با انتشار ویدئویی در صفحه 
اینستاگرام خود، از برنامه ای خبر داده است که قرار است علیرضا افتخاری اجرای آن را بر عهده داشته 
باشد.علیرضا افتخاری خواننده باسابقه و مطرح کشور است که بیش از 60 آلبوم را در کارنامه کاری خود 
منتشر کرده و بسیاری از آنها بارها از تلویزیون پخش شده است.این خواننده حالا قرار است اجرای یک برنامه 

موسیقایی را بر عهده بگیرد که با محور موسیقی سنتی ساخته می شود.

کنایه تند علی مطهری به حدادعادل 
علی مطهری به اظهارات اخیر حدادعادل درباره رئیسی و دولت آینده واکنش نشان داد.علی مطهری در 
توئیتی نوشت: آقای حدادعادل می گوید »دولتی روی کار آمده که سخن رهبری را می فهمد، می پذیرد و اجرا 
می کند. من دراین چهار دولت ۸ ساله چنین حسی نداشتم.به ایشان می گویم اگر می خواهید در ۸ سال 
آینده چنین حسی داشه باشید باید به عنوان یکی از اعضای محفل پنهان برنامه ریز، سخن دولت را بفهمید 

و به او کمک کنید و از ایجاد حاکمیت دوگانه بپرهیزید.

فرصتی تازه برای سربازان فراری  
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح اعلام کرد که سربازان فراری در صورت بازگشت به یگان های خدمتی 
از ارفاقات قانونی برخوردار می شوند.حجت الاسلام بهرامی رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح گفت: 
سربازان فراری در صورت بازگشت به یگان های خدمتی از ارفاقاتِ قانونی از جمله تعلیقِ تعقیب و معافیت از 
مجازات برخوردار می شوند.وی افزود: اگر سربازان در دوران خدمت مرتکب تخلفی نشوند، به طور قطع از 

بابت غیبت مجازات نخواهند شد.

تذکر "نمکی" به "جهانپور" درباره توییت جنجالی 
سعید نمکی وزیربهداشت، درمان و آموزش پزشکی، در نامه ای به دکتر کیانوش جهانپور، رییس مرکز 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، با اشاره به برخی حواشی پیرامون گفتمان درخصوص واردات 
واکسن در فضای مجازی، گفت: صبوری، تاب آوری و خوشرویی در کردار و بهره گیری از واژگان نفیس و 

پاکیزه در گفتار، انتظار همه فرهیختگان، بزرگان و مردم شریف و نجیب و قدرشناس کشور از همه ماست.

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم :

امسال سه نگارخانه جدید
 راه اندازی می شود

مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم گفت: : در سال 
جاری سه نگارخانه ساخته می شود که یکی در مجموعه بدنه سازه غدیر و 
دیگری در بلوار شهیدصدوقی و سومین نگارخانه نیز در تفاهم واگذاری 

مجموعه مقابر گنبد سبز با تعامل بازگشایی می شود.
ابوالقاسم مقیمی در خصوص مهم ترین وظایف سازمان فرهنگی، هنری و 
ورزشی اظهار داشت: این سازمان در حوزه فرهنگ، هنر و ورزش فعالیت های 
گسترده ای در سطح شهر در جهت ارتقای سطح فرهنگ شهروندی و ایجاد 

شورونشاط اجتماعی دارد.
وی با بیان اینکه بخش های تخصصی مانند امر به معروف و حجاب و عفاف 
که در حوزه فرهنگی مؤثر است جز مأموریت های کاری این سازمان است، 
برنامه های  به طور ویژه در سطح شهر  نیز  ایام الله ها  و  گفت: در مراسم ها 
متنوعی برگزار می شود و آنچه وظیفه سازمان به شمار می رود ایجاد فضای 
پرشور و نشاط در حوزه فرهنگ و هنر و ورزش در بخش های عمومی برای 
شهروندان است تا بتوانند فضای مناسبی را در زندگی و زیست شهری داشته 

باشند.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم عنوان کرد: 
این  نیز  را  تبلیغات شهری  برنامه های مختلف در حوزه  از اجرای  بخشی 
سازمان بر عهده دارد و به ویژه اخیراً در دهه کرامت و دوران انتخابات تبلیغات 
ایام و مشارکت حداکثری مردم در  گسترده شهری ویژه گرامیداشت این 

انتخابات انجام گرفت.
مقیمی با تأکید بر اینکه در طول سال برنامه های متنوعی در سطح شهر 
به ویژه در مناطق محروم برگزار کرده ایم افزود: برگزاری همایش دختران شهر 
کریمه با حضور همسران و دختران مدافع حرم و اجرای تورهای قم گردی 

بخشی از این برنامه هاست.
برگزاری تور قم گردی در مناطق کم برخوردار

وی تصریح کرد: در سال جاری 10 تور قم گردی با رعایت پروتکل های 
بهداشتی و به صورت رایگان در مناطق کم برخوردار قم برگزار شد که شامل 
برنامه هایی ویژه حرم گردی، بازدید از موزه شهید زین الدین، بیت امام)ره(، 

گلزار شهدا، امام زادگان و نقاط تاریخی شهر بود.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم با اشاره به اینکه 
شهروندان از طریق تماس با سامانه 1۳7 و سراهای محله می توانند برای 
شرکت در تورهای قم گردی ثبت نام کنند، یادآور شد: به زودی همزمان با 
دهه برگزاری ولایت تورهای قم گردی آغاز می شود. مقیمی خاطرنشان کرد: 
دومین نمایشگاه نشان عکس ارادت با ارائه آثار بیش از ۳0 عکاس در سطح 
شهر نگار گذر شهروند در خیابان شهدا قرار برگزار شد و در سامانه سازمان 
فرهنگی نیز درج شده است. وی در مورد توسعه نگارخانه های شهروندی 
اذعان کرد: در سال جاری سه نگارخانه ساخته می شود که یکی در مجموعه 
بدنه سازه غدیر و دیگری در بلوار شهیدصدوقی و سومین نگارخانه نیز در 

تفاهم واگذاری مجموعه مقابر گنبد سبز با تعامل بازگشایی می شود.
مقیمی اضافه کرد: نگارخانه گنبد سبز در حال فضاسازی عمومی است 
و در تلاش هستیم تا اواسط تابستان آن را به بهره برداری برسانیم، البته در 
فضاهای  و  فرهنگی  برنامه های  اولویت  در  برخوردار  کم  مناطق  مجموع 

عمومی و تفریحی است.
 

مدیر مرکز کنترل ترافیک هوشمند شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح هوشمندسازی
 در ۱۰ چهارراه شهری 

طرح  اجرای  از  قم  شهرداری  هوشمند  ترافیک  کنترل  مرکز  مدیر 
چهارراه  گفت:  و  خبرداد  قم  شهر  چهارراه های  برخی  هوشمندسازی 

معصومیه)س( به عنوان پایلوت هوشمندسازی شد.
علیرضا کنگرانی با اشاره به اهمیت هوشمندسازی تقاطع های شهری 
اظهار داشت: هوشمندسازی 10 چهارراه در بودجه سال 1400 شهرداری 
قرار گرفته و در حال حاضر نیز اجرای نخستین طرح عملیات هوشمندسازی 
ترافیک  و  حمل ونقل  معاونت  داخلی  متخصصان  توان  از  بهره گیری  با 

شهرداری به عنوان پایلوت در چهارراه معصومیه)س( اجرا شد.
برای چراغ های  این طرح، برق پشتیبان  براساس اجرای  ابراز کرد:  وی 
راهنما پیش بینی شده و چراغ های آن نیز به ۲4 ولت تبدیل شده تا در پی 
نوسانات و قطعی برق که اتفاق می افتد، کمتر شاهد خرابی چراغ و همچنین 

به وجود آمدن اتصالات در پایه آن و برق گرفتگی باشیم.
مدیر مرکز کنترل ترافیک هوشمند شهرداری قم تصریح کرد: در راستای 
هوشمندسازی چهارراه ها، برای برق چراغ ها از سیستم انرژی خورشیدی 
استفاده شده به طوری که در مدت 10 ساعت توان و انرژی در روز را داشته و در 

شب نیز باطری ها هشت ساعت پشتیبانی می کند.
وی به دیگر مزایای طرح هوشمندسازی چهارراه های شهری قم اشاره کرد و 
افزود: امکان مدیریت چراغ های راهنما از راه دور به منظور سبزکردن چراغ در 
مواقع ضروری برای عبور خودروهای امدادی و همچنین خارج کردن آن ها از 

سرویس دیگر مزایای اجرای طرح هوشمندسازی چهارراه هاست.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

توزیع ۹ هزار تن آسفالت در سطح 
معابر و شوارع 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از توزیع بیش از ۹ هزار تن آسفالت در 
سه ماهه نخست سال جاری در سطح معابر و شوارع این منطقه خبر داد.

مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به اهمیت توزیع آسفالت در سطح معابر 
و شوارع سطح منطقه اظهار داشت: در سال گذشته بیش از 40 هزار تن 
آسفالت در سطح منطقه چهار توزیع شد که آمار قابل توجهی در بین مناطق 
هشتگانه محسوب می گردید. وی با بیان اینکه با توجه به درخواست های 
مکرر مردمی و در راستای ارتقاء و بهبود تردد و عبور و مرور شهروندان با رویکرد 
افزایش ضریب ایمنی تردد این توزیع آسفالت ها انجام شده است، تصریح 
کرد: پس از بررسی های کارشناسی و ارزیابی های به عمل آمده، شوارع فرعی 
سالاریه، خیابان شهدای ناجا، بلوار شهید سپهبد سلیمانی و ۳0 متری 
سنگ بری ها و … آسفالت شده است. مدیر منطقه چهار شهرداری قم یادآور 
شد: در سال جاری حدود 70 هزار مترمربع از شوارع و معابر سطح منطقه 
روکش آسفالت گردیده و این روند تا قبل از فصل بارندگی ادامه خواهد داشت 
تا در فصل بارندگی ضمن کاهش و رفع آب گرفتگی در سطح معابر تسهیل 
در عبور و مرور شهروندان را نیز شاهد باشیم. وی خاطرنشان کرد: کیفیت 
آسفالت نقش به سزایی در زندگی شهروندان داشته و بهبود عبور و مرور 
شهری و ناوگان حمل ونقل شهری نیز از آن تأثیرپذیر است. اصفهانیان مقدم 
در خاتمه از همکاری و مساعدت شهروندان محترم در اجرای پروژه های فنی 

و عمرانی در سطح منطقه تقدیر و تشکر کرد.
 

حدفاصل چهارراه شهدا تا حرم مطهر ؛

آغاز عملیات اجرایی احداث پیاده راه 
آیت الله مرعشی نجفی)ره(  

عملیات اجرایی احداث پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی)ره( حدفاصل 
چهارراه شهدا تا حرم مطهر در ادامه طرح "قم در مسیر تحول" آغاز می شود.

به گزارش شهرنیوز، عملیات اجرایی احداث پیاده راه آیت الله مرعشی 
نجفی)ره( حدفاصل چهارراه شهدا تا خیابان شبستان حرم مطهر حضرت 
معصومه)س( با حضور مدیران استانی و شهری قم در ادامه طرح “قم در 

مسیر تحول”آغاز می شود.

اینکه  بابیان  قم  استان  بازرسی  سازمان  مدیرکل 
هیچ سرمایه گذاری علاقه به راه اندازی منوریل ندارد 
استان،  این  منوریل  پروژه  راه اندازی  هزینه  گفت: 
حداقل یکهزار تا یک هزار و ۳50 میلیارد تومان برآورد 

شده است.
حجت الاسلام والمسلمین محمود طالبی روز دوشنبه 
بازرسی های  به  اشاره  با  خبرنگاران  با  گفت وگو  در 
کردن  جمع  افزود:  منوریل،  طرح  از  گرفته  صورت 
منوریل به این سادگی نیست و مسئولان استانی نیز 

سر دو راهی مانده اند.
وی با بیان این که منوریل مطالبه مردم نیست و بسیار 
ناراضی هستند، اضافه کرد: هیچ سرمایه گذاری علاقه 
به راه اندازی منوریل ندارد، زیرا مسافر زیادی در مسیر 
تردد منوریل وجود ندارد و از سوی دیگر با توجه به 
وجود مترو و سایر وسایل حمل ونقلی در قم، راه اندازی 
داد:  ادامه  وی  داشت.  نخواهد  سودی  منوریل 
همچنین با توجه به این که کل زیرساخت و تجهیزات 
منوریل متفاوت از قطار شهری است، قابلیت اتصال 
به شبکه ریلی شهری را نیز ندارد. اجرای طرح منوریل 
قم از سال 1۳۸۹ در بستر رودخانه قمرود قم آغاز شد 
که مرحله نخست این طرح از پارک سوار شمالی قم تا 

مصلای قدس است.
5۷۷ شکایت و گزارش فساد در قم ارائه شد

 577 امسال،  نخست  ماه  سه  در  گفت:  طالبی 
شکایت و گزارش فساد به سازمان بازرسی قم گزارش 

شده و در حال رسیدگی است.
وی افزود: بیشترین گزارش رسیده به ترتیب متعلق 
کل  اداره  و  شهرداری ها  پزشکی،  علوم  دانشگاه  به 

ورزش و جوانان بود.
وی اضافه کرد: شکایت از ۲ دستگاه علوم پزشکی و 
شهرداری ها دور از انتظار نیست، چون هر دو دستگاه 
مورد  در  ولی  هستند،  فعال  خدمات دهی  حوزه  در 
اداره کل ورزش و جوانان انتظار نداشتیم تا به این حد 

نارضایتی وجود داشته باشد.
سه  هر  برای  پرونده  تشکیل  داد:  ادامه  طالبی 

دستگاه صورت گرفته و درحال پیگیری است.
وی با بیان این که در چند ماه گذشته یکی از مدیران 
از دستگاه های خدماتی  کل استان و مسئول یکی 
تاکید  از جمله مالی عزل شدند،  به دلیل تخلفاتی 
گزارش  و  شکایات  به  نسبت  بازرسی  سازمان  کرد: 
فساد رسیده در خصوص مسئولان رده بالا با احتیاط 
وارد می شود، زیرا اتهام زنی و ترور شخصیت در مورد 

مسئولان رده بالا زیاد است.
رسیدگی به 2 هزار و ۲۱۹ فقره پرونده

 درسال گذشته
فساد  گزارش های  و  شکایت  مجموع  گفت:  وی 
که سال گذشته به سازمان رسیده، ثبت شده و مورد 
رسیدگی قرار گرفته، ۲ هزار و ۲1۹ فقره پرونده بوده 
این که  بیان  با  ادامه  در  قم  بازرسی  مدیرکل  است. 
نظارت بر حسن جریان امور و اجرای صحیح قوانین 
۲ وظیفه کلی سازمان بازرسی است، بیان کرد: اگر 
بازرسان حین بازرسی از دستگاه های دولتی و اداره ها 
تخلفی کشف کنند، افراد را به هیات های رسیدگی 
این  در  نیز  قانون گذار  معرفی می کنند،  تخلفات  به 
زمینه تنبیهاتی لحاظ کرده، ولی مجازات ندارد. وی 
تصریح کرد: در صورتی که با جرائمی مثل اختلاس، 
بیت المال  اموال  تضییع  و  مالی  سوءاستفاده های 
مراجع  به  مستندات  با  متخلف  افراد  شویم،  مواجه 

قضایی معرفی می شوند.
برخورد با متخلفان بدون هیچ اغماضی

 انجام می شود
 وی تاکید کرد: بنای سازمان بازرسی جدیت برخورد 
رفتار واجد وصف  آنجایی که  و  اداری است  با فساد 
به صورت  و  اغماض  کمترین  بدون  باشد،  مجرمانه 
به ویژه در زمینه رفتار مجرمانه که جرم مالی  خاص 

داشته باشد، برخورد می کند.
 ،۹۹ سال  در  راستا  همین  در  افزود:  طالبی 
کارکنان  و  مدیران  علیه  مختلفی  پرونده های 
دستگاه های اجرایی تشکیل شد، برخی مدیران نیز 

جابه جا و برخی عزل شدند.

وی فضای اداری استان را فضای مطلوبی ارزیابی 
کرد و گفت: مهم ترین اولویت سازمان بازرسی مبارزه 
جدی با فساد اداری است و در طول سال گذشته حتی 
با یک مورد کارمند بانک و یا مجموعه بانکی برخورد 

نکردیم که تسهیلات تولید ارائه نداده باشد.
وی با اشاره به این که بنا نداریم تصمیمات و برخوردها 
موجب تضعیف مدیریت و تولید شود، افزود: ارتباط 
خوبی بین سازمان بازرسی و سایر دستگاه ها وجود 
بالاترین  بازرسی  سازمان  این که  به  توجه  با  و  دارد 
سایر  در  دارد  اختیار  است،  کشور  نظارتی  دستگاه 
دستگاه های دیگر از جمله دستگاه های زیر مجموعه 
و  محاسبات  دیوان  اطلاعات  اداره  رهبری،  نهاد 

دادگستری نظارت و بازرسی داشته باشد.
طالبی با بیان این که پرداختن به پروژه های استانی 
سازمان  این  وظایف  دیگر  از  مانده  راکد  سال ها  که 
است، خاطرنشان کرد: تصفیه خانه بزرگ آب قم که 
10 سال است راکد مانده از جمله مهم ترین طرح های 
مورد پیگیری سازمان بازرسی است که اگر این طرح به 
بهره برداری برسد تا ۲0 سال آینده مشکل آب شهر قم 
حل خواهد شد. وی با بیان این که پیمانکار جدید برای 
این طرح در نظر گرفته شده است، افزود: نظارت ها 
با  امیدواریم  و  دارد  وجود  همچنان  طرح  اجرای  بر 
هماهنگی و حمایت مدیران در حوزه تامین اعتبارات، 
نهایتا تا آخر مردادماه امسال، 50 درصد آب دهی این 
تصفیه خانه راه اندازی شود. وی به پروژه مترو قم اشاره 
و اضافه کرد: زیرساخت این طرح آماده می باشد و با 
جدیت در حال پیگیری است و امیدواریم فاز میدان 
به زودی  گرم  تست  برای  مطهری  میدان  تا  کشاورز 
راه اندازی شود. مدیرکل بازرسی قم تصریح کرد: در 
هر ۲ پروژه تصفیه خانه و مترو سوءجریان جدی وجود 
داشت که اگر با کارشکنی برخی مسئولان در مرکز 
مواجه نشویم، این طرح ها به سرانجام خواهد رسید. 
بازرسی های صورت  اساس  بر  وی همچنین گفت: 
گرفته از شهرک های صنعتی استان، در حال حاضر 
حداقل 500 ظرفیت اشتغال در این ناحیه وجود دارد.
به گفته وی، طرح راه اندازی فرودگاه قم که به دلیل 
بی تدبیری و بدون اخذ مجوزهای لازم کلنگ زنی شد 
و عده زیادی در این منطقه سرمایه گذاری کرده اند نیز 
در حال پیگیری است. هفته اول تیرماه به نام هفته قوه 
قضاییه نام گذاری شده است؛ هفتم تیر 1۳60 سالروز 
اعضای حزب  از  تن  و 7۲  بهشتی  آیت الله  شهادت 

جمهوری است.

مدیرکل سازمان بازرسی استان قم  :

هیچ سرمایه گذاری علاقه به راه اندازی منوریل ندارد
راه اندازی منوریل کمکی  به حمل ونقل درونشهری نمی کند

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف ۱۲ دستگاه ماینر در کوره آجر پزی 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف 1۲ دستگاه استخراج ارز دیجیتال به ارزش بیش از ۳ میلیارد 

ریال طی بازرسی از یک کوره آجرپزی در قم خبر داد. 
 سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: مأموران فرماندهی انتظامی قائم)عج( در اجرای طرح 
برخورد با مکان هایی که مبادرت به استفاده از دستگاه های بیت کوین می کنند، یک کوره آجر پزی را 

در این رابطه شناسایی و موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت.
وی خاطرنشان کرد: در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر اعزام و در 

بازرسی صورت گرفته 1۲ دستگاه ماینر غیرمجاز کشف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه کارشناسان ارزش تقریبی این دستگاه ها را بیش از ۳ 
میلیارد ریال اعلام کردند، گفت: در نهایت یک نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

سه نفر بر اثر کرونا در قم جان باختند
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲4 ساعت منتهی به هفتم تیرماه 1400، سه نفر بر اثر ابتلا 

به ویروس کرونا در این استان جان خود را از دست دادند.
به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر با اشاره به آخرین 
وضعیت کووید1۹ در قم، افزود: در ۲4 ساعت منتهی به هفتم تیرماه 1400، 74 بیمار با علائم ابتلا به 

کرونا در این استان پذیرش و از این تعداد 46 نفر بستری شدند.
وی اضافه کرد: همچنین 41 نفر از افرادی که در هفته های گذشته بستری شده بودند، از بیمارستان 
ترخیص شدند. به گفته وی، در حال حاضر ۲11 نفر در بیمارستان های این استان بستری هستند که 

۳1 نفرشان بدحال می باشند.
قدیر بیان کرد: در ۲4 ساعت منتهی به هفتم تیرماه 1400، 65۸ تست کرونا از شهروندان این استان 

گرفته شده که جواب 14۹ مورد مثبت بوده است.
وی خاطرنشان کرد: تاکنون 6۲ هزار و 71 دوز واکسن کرونا در این استان تزریق شده است.

طبق رنگ بندی جدید نقشه کرونایی کشور، قم از ۲۹ خردادماه از منطقه نارنجی وارد منطقه زرد شد.
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم :

سارقان احشام، زمین گیر شدند
رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: با تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان، سارقان احشام یکی از  

روستاهای استان شناسایی و دستگیر شدند. 
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: در پي وقوع سرقت احشام در یکی از روستاهای استان، 

موضوع در دستور کار کارآگاهان پایگاه یکم پلیس گاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: سارقان در قالب یک تیم ۳ نفره وارد روستا شده و پس از سرقت ۸ راس دام به ارزش 160 

میلیون ریال قصد سرقت هاي دیگر داشته که اهالي متوجه شده و از محل متواری شده بودند.
رئیس پلیس آگاهی استان قم ادامه داد: در ادامه با تلاش های صورت گرفته متهمان اهل یکی از 
استان های غربی شناسایی، دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان شدند. 
 

مرکز بهداشت قم  خبرداد:

پلمب سالن عقد به دلیل بی توجهی به شرایط کرونایی
مرکز بهداشت قم از پلمب یک سالن عقد به دلیل بی توجهی به شرایط کرونایی خبر داد.

بنا بر اعلام مرکز بهداشت قم با اجرای طرح تشدید نظارت بر اماکن عمومی، مشاغل و اصناف و با 
هدف پیشگیری از افزایش موارد ابتلا به کرونا یک سالن عقد به دلیل بی توجهی به شرایط کرونایی  با 

حضور بازرسان مرکز بهداشت پلمب شد.
بر اساس این گزارش این سالن عقد که مغایر با دستورالعمل های بهداشتی اقدام به برگزاری مراسم 

کرده بود از ادامه فعالیت آن جلوگیری شد.
مرکز بهداشت قم از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی مراتب را با سامانه 

1۹0 در میان بگذارند.

نوروزی، عضو کمیسیون کشاورزی مجلس گفته که افزایش ۷0 درصدی قیمت 
شیر و لبنیات غیر منطقی است و منجر به حذف لبنیات از سفره مردم می شود.


